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Коментар на Северино 
КОЖУХАРОВ,
Счетоводна кантора 
“Safe Advice”
 Не мога да отрека фак-

та, че причината за новия 
режим за издаването на 
National Insurance Number 
се дължи до известна сте-
пен и на злоупотребата с 
възможността да се ползват 
социалните помощи на 
Великобритания. И все пак 
не е ли малко прекалено да 
се твърди, че заради ня-
колко хиляди новодошли 
българи Великобритания 
е променила правилата 
си, които тук са в сила не 
от вчера? От една страна, 
идват избори и бюджетът 
е на над 10% минус. Но от 
друга страна, на фона на 
милионите хора, които се 
възползват ежедневно от 
тукашната социална систе-
ма, проблемът “България” е 
незначителен.

Централизирането на 

NIN офисите вече е факт 
и вътрешният обмен на 
информация е вече на доста 
по-добро ниво. Естествено 
е при такива условия всеки 
проявен тарикатлък да бъде 
по-лесно откриваем. Няма 
как да се надяваме, че адрес, 
на който има регистрирани 
примерно 8 човека на по-

мощи, не прави впечатле-
ние. Няма как да спечелиш 
уважението на интервюи-
ращия те за NIN служител 
с незнание по английски и 
липса на ясна представа що 
е то self-еmployed, invoice, 
tax offi  ce, клиент.

Бил съм свидетел на това 
как групи от по 10-тима 
българи отиват на интервю 
за NIN със сходни “до-
кументи”. Като че ли пре-
калихме с нежеланието си 

да научим нещо повече за 
своето собствено развитие 
в тази държава, както и с 
инертността и липсата на 
мотивация при срещите ни 
с институциите на Велико-
британия. 

Ако се опитаме да си 
отговорим какво всъщ-
ност е NIN, можем да раз-

берем колко важно е да го 
имаш. Това е нашият Еди-
нен Граждански Номер в 
Обединеното кралство. Ло-
гично е да го имаме още от 
първия ден, когато стъпим 
тук. Никой няма интерес да 
ни го откаже. 

Съветът ми към всеки 
с отказ за NIN е да се по-
интересува, поразпита и 
прочете нещичко за това, 
кога той се издава, какво 
е self-employed и каква е 

свързаната с този статут до-
кументация. Не тръгвайте 
с паспорт и някакво си там 
писмо от счетоводител. 
Комуникацията по време 
на това интервю е от из-
ключително значение. Оси-
гурете си преводач, ако се 
чувствате неуверен, следете 
внимателно какво интер-
вюиращият ви преснема 
като документи и какво 
вписва при попълването 
на формата. Не забравяйте, 
че има и некомпетентни 
интервюиращи в някои 
от 6-те офиса в Лондон, а 
в другите градове е дори 
още по-проблемно. Вашата 
гаранция за успех е вашата 
подготовка, а не събира-
нето на съвети за тънки 
маневри от ваши познати. 
И не на последно място - не 
бъдете с предразсъдъци, 
че точно вас като българин 
не ви обичат. Напротив, 
вие сте човекът, който не 
уважава самия себе си с 
подобно мислене.

Коментар на Северино NIN офисите вече е факт да научим нещо повече за свързаната с този статут до-

През последните месе-
ци все повече българи сре-
щат затруднения с полу-
чаването на своя National 
Insurance Number. Казано 
накратко, ако днес се кан-
дидатства за такъв оси-
гурителен номер, който 
ви дава правото да се 
наредите на опашка за 
различни видове социал-
ни помощи, има голяма 
вероятност да получите 
първоначален отказ от 
властите във Велико-
британия. 

От 10.08.2009 г. е в сила 
новата разпоредба, спо-
ред която преди някой 
да се регистрира като 
трудещ се, трябва да има 
NIN. А за неговото сдоби-
ване всеки трябва да се 
яви лично на интервю в 
Job Centre Plus или в Social 
Security Centre. 

Така получаването на 
NIN се превърна в задъ-
л ж и т е л н а  с т ъ п к а  п о 
пътя към официалната 
ни трудова регистрация. 
До средата на миналата 
година изваждането на 
NIN можеше да се отло-
жи на по-късен етап. А 
процесът по трудовата 
ни легализация можеше 
междувременно да се за-
действа с изпращане по 
пощата на декларация, 
че сме започнали работа 
като self-employed, ID до-
кумент и доказателство 
за адрес. 

Официалната причина 
за новата ситуация е из-
искването тук да имат 
повече гаранции, че ра-
ботите не само “по доку-
менти” в тази държава. 

Неофициалната е да 
се затегне кранчето на 
незаконното ползване на 
Tax Credits (социални по-
мощи за работещите на 
нисък доход), както и на 
целия останал спектър 
на социалния гратис, кой-
то източноевропейските 
граждани на ЕС успешно се 
научиха да точат от Ве-
ликобритания. Миналата 
година отбеляза “полски 
бум” в кандидатстване-
то за социални помощи и 
сред българите. Социал-
ните ни туристи трайно 
обсадиха счетоводни-
те офиси. Вроденият ни 
тарикатлък трябваше 
рано или късно да избие 
на повърхността. И все 
някога британските по-
литици трябваше да го 
вкарат в дневния си ред. 
Идат парламентарни из-
бори през май и иде теж-
ката дума на Н.В. Британ-
ския данъкоплатец. 

Сега намекът е повече 
от дебел – трябва да до-
кажем, че държавата, 
в която живеем или се 
каним да го сторим, би 
имала реална икономиче-
ска изгода от нас.

National Insurance Number –National Insurance Number –
новата сага за българите на Островановата сага за българите на Острова

Прекалихме с инертността си
в отношенията ни с институциите

на Великобритания

Какви документи се из-
искват в момента при кан-
дидатстване за National 
Insurance Number?

За наети работници: 
- валиден паспорт
- валидна ID карта
- договор за наeм на 

жилище 
- (Tenancy 

Agreement)
- свидетелство за 

раждане
- шофьорска книжка
- регистрационен 

сертификат

За самонаети 
работници:

- валиден паспорт
- валидна ID карта
- договор за наeм на 

жилище 
- (Tenancy 

Agreement)
- удостоверение 

HMRC, че сте self-
employed

- договор за извъ-
ршване на услуги 
(поне 1 бр.) 

- фактури 
(поне 2 бр.)

- писмо от вашия 
счетоводител

- референции
от ваши клиенти 
(поне 2 бр.)

www.bghelp.co.uk
1. Не правете опити да се регистри-

рате онлайн като self-employed, а и 
не бързайте да се регистрирате, като 
дойдете в Англия, преди да сте си 
намерили клиенти. Единственото, с 
което можете да си помогнете, докато 
сте още в България, е да си търсите 
клиенти – чрез приятели във Велико-
британия, или като се рекламирате в 
разни сайтове по интернет. Можете да 
си намерите квартира, докато сте още в 
България, или да си осигурите квартира 
при приятел поне за началото. 

2. Като дойдете в Англия, също не 
бързайте да се регистрирате като SE. 
Най-важното нещо е да си намерите 
клиенти (поне двама различни, за да не 
ви обвинят впоследствие, че работите 
за работодател!). Сключете договор за 
квартира директно с хазаин или аген-
ция за недвижими имоти, макар че ще 
ви коства повече отколкото наемането 

на стая при други българи. Така ще 
разполагате с важен документ за интер-
вюто ви за NIN - Tenancy Agreement, а 
и ще можете да си плащате сметки като 
вода, ток и други на свое име, което има 
значение при много бъдещи ситуации 
от живота ви във Великобритания. 

3. След като си намерите клиенти и 
постоянна квартира, извадете си банко-
ва сметка – може да е най-обикновена, 
без никакви карти към нея, достатъчно 
е да можете да вкарвате чекове в нея и 
да теглите от банкомат.

4. След това си намерете счетово-
дител, с който да се уговорите, че ще 
ви прави счетоводството (financial 
statements) веднъж годишно, поискай-
те му писмено потвърждение, че той 
е вашият счетоводител, и едва тогава 
кандидатствайте за НИН. А след това - 
и за регистрация като self-employed.

(Можете да стоите във Великобрита-
ния колкото си искате, ако имате соб-

ствени средства от 
България, дори и да 
не сте си намерили 
клиенти, за които 
да работите.)

5. По закон имате 
право на 3 месеца 
престой, без да се 
определяте в никоя 
категория, стига 
през това време да 

не работите нелегално, т.е. да не сключ-
вате трудов договор с работодател, без 
да имате работно разрешително от 
имиграционните власти. След изти-
чане на първите 3 месеца престой сте 
длъжен да се самоопределите в една от 
следните 3 категории: самонает, студент 
или самоиздържащ се. Няма изискване 
да пишете или уведомите някого като 
какъв оставате тук след 3-те месеца. 
Важното е да го знаете за себе си и да 
можете да докажете, ако се наложи. 

6. Ако през това време си намерите 
клиент и започнете работа за него (не 
работодател, а клиент – има голяма раз-
лика), сте длъжен да уведомите данъчни-
те власти, че упражнявате дейност като 
self-employed! Тоест да кандидатствате за 
National Insurance Number, а след това да 
се регистрирате като SE. Това трябва да 
направите в рамките на 3 месеца от да-
тата на първия инвойс (фактура), който 
сте издали на клиент. Тези 3 месеца ня-
мат нищо общо с първите 3 месеца пре-
стой. Т.е. вече може да са минали много 
повече от 3 месеца от пристигането ви 
тук. За да издадете фактура на клиент, 
не се изисква нито да имате регистрация 
като SE, нито NIN. 

Страницата подготви Евгений Кайдъмов

Как да постъпим при новите правила за 
сдобиване с National Insurance Number ?

Още по темата - 
на 12 стр.
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Удари ли ви кризата?

Тази година искате да си върнете
повече такси от миналите години?

Обадете се сега!

Шукрие - 020 8826 1361, 07886658810
Александрина - 020 8826 1320 , 07793918238

БЕЗПЛАТНА КОНСУЛТАЦИЯ НА БЪЛГАРСКИ!

Среща
И то не каква да е. За първи път от дълги 

години насам български премиер лично 
уважи общността ни на Острова. Срещата 
на министър-председателя Бойко Борисов 
с българите в Лондон започна бурно и 
енергично и завърши напълно неформал-
но. Нямаше как да е иначе, защото над 400 
българи се стекоха на 7 февруари да видят, 
пипнат премиера, да си кажат встъпление-
то и зададат въпроса и така боричкането 
за “3 секунди на живо” бързо преля извън 
дипломатическия капацитет и етикеция 
на банкетните зали на посолството ни. 
Министър-председателят успя да приеме 
всички визитки, манифести, подаръци и 
прегърне за снимка напиращите дами. В 
състава на делегацията, водена от пре-
миера, бяха още вицепремиерът Цветан 
Цветанов, министърът на външните ра-
боти Николай Младенов и шефовете на 
ДАНС и НРС.

Ето и колоритния репортаж на Андрей 
Владов от Дойче Веле, Лондон:

- Бойко Борисов пристигна в българско-
то дипломатическо представителство на-
право от лондонския стадион «Стамфорд 
бридж», където беше гледал как Челси на-
диграва Арсенал в среща от английската 
Висша лига. И беше видимо доволен, че 
посещението му на Острова е започнало 
с футболен мач.

Няколко души се инте-
ресуваха дали София наи-
стина се готви да забрани 
двойното гражданство - 
нещо, което беше отречено 
от стоящия до премиера 
външен министър Николай 
Младенов.

Други попитаха дали мо-
гат да бъдат отпуснати пари 
за българската църква в 
Лондон. Повечето обаче 
приличаха на тълпа фено-
ве, дошли само да вземат 
автограф и да се снимат за 
спомен с Бойко Борисов.

«Г-н Борисов, аз съм попа-
дията на отец Симеон и Ви 
моля да ни кажете няколко 
добри думи» - това желание 
на възрастната жена беше 
последвано от много други 
подобни в продължение на 
близо час и половина. 

Въпреки това някои от 
сцените в посолството из-

ненадваха с нестандартна преданост, 
която напомняше отминали тоталитарни 
времена. Ето един пример:

- Г-н Борисов, от името на интелиген-
цията в Англия искаме да ви подарим 
тази картина.

- Това орел ли е?
- Да, това е «Атаката на орела». Смятаме, 

че вие сте този орел...
- Ще ги сграбча ли?
- Хайде!
Изгрялата звезда на Борисов засенчи 

дори досегашния фаворит на българските 
приеми в Лондон - принц Кирил. Синът 
на бившия премиер Сакскобургготски 
даже не се възползва от предоставената 
възможност да критикува икономическа-
та политика на настоящия кабинет. Кирил 
заяви, че правителството се справя «от-
носително добре» в условията на глобална 
криза. Кирил Сакскобурготски, който е 
инвестиционен банкер в Лондонското 
сити, даде благоприятна прогноза и за 
бъдещето на британските инвестиции в 
България: «Голяма част от британските 
капиталовложения бяха в имоти. Разби-
ра се, сега се забелязва отлив - защото те 
бяха свързани с отпускането на заеми. Но 
смятам, че корпоративните инвестиции в 
България ще нараснат веднага щом бри-
танските компании започнат да излизат 
от кризата.»

Още по темата – стр. 17

Общи курсове
по английски език
Курсовете ни целят 
бързото подобряване 
на нивото на Вашия 
английски език, най-
вече по отношение 
на прецизността и на 
лекотата на изразяване. 
Те покриват всички 
основни аспекти: 
четене, писане, 
възприемане, граматика, 
произношение и 
речниково богатство. 
Нашите преподаватели 
използват най-
модерните 
комуникативни 
технологии, които 
ще ви позволят 
употребявайки 
английски да научите 
английски. 

London Waterloo Academy
Факт. Над 80% от нашите 

курсисти започват работа! 

tel: 020 7902 1904
fax: 020 7921 0014
email: info@waterlooacademy.co.uk

Такси от £200!
Усвояване на едно ниво за 12 седмици 
(Интензивен курс от 20 часа на седмица)
Усвояване на едно ниво за 18 седмици 
(Редовен курс от 12 hours нa седмица)

Сертификати за: 
- General English на всички нива 
- IELTS Training Course – подготовка за 
изпитите IELTS при кандидатстването за 
всички университети и някои от колежите 
във Великобритания
- Skills for Life – необходим сертификат при 
кандидатстване за гражданство
- Skills for Work – при кандидатстване за 
работа
- Практически семинари по: писмен 
английски /речниково богатство/ говорим 
английски  /произношение/ граматика

Любов и Вино, 
Вино и Любов.

Честито!
Наздраве! 

И ...умната!

„Вие сте този орел...”
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Ви представяВи представя

и и 

Специални гости:Специални гости:

!!! Една нощ, която ще запомните !!!

от “Шоуто на Слави” с изпълнения от “Шоуто на Слави” с изпълнения 
на български на български и гръцкии гръцки

от Кипър и Софияот Кипър и София

и

Неделя 7 март 2010Неделя 7 март 2010
ДЕН НА ЖЕНАТАДЕН НА ЖЕНАТА

(световноизвестни със своите салса, латино, български и гръцки танци)(световноизвестни със своите салса, латино, български и гръцки танци)

Цена на билетите - £45 за възрастни и £20 за деца под 12 години. Събитието
ще започне в 17.30 часа, предвидена е пълна вечеря, храната ще бъде сервирана

в 18.00 часа (допълнителна информация за нея можете да видите на билетите).
Билети могат да бъдат закупени от: 

Mili Boutique, 15 Hampden Square, Southgate, London, N14 5JP
Greek City, 31 Green Lanes, Palmers Green, N13 4TN

За допълнителна информация/закупуване на билети:

Вторият сезон на „Еми-
гранти” продължава да 
показва нивото, на което, 
в името на оцеляване-
то на роднините си в 
България, са поставени 
българите в модерния 
свят. Емблематична за 
този сезон е историята на 
двама българи с образо-
вание, които живеят като 
клошари при минусови 
температури на палатка 
в парка на двореца „Шато 
Дьо Венсан” в един от 
най-скъпите квартали 
на Париж. „Всичко това 
е за сметка на паричка-
та!” – обясняват героите 
на нашето време. Те не 
пожелаха да покажат ли-
цата си. Извън снимките 
единият от тях сподели 
с екипа на „Емигранти“, 
че има дете, което издъ-
ржа, за да учи в прести-
жен западноевропейски 

университет. За да има 
пари за образованието 
на детето си, той пести от 
наем. Той не желаеше да 
разказва това, защото не 
искал синът да се сраму-
ва от баща си - типично 
българско състояние на 
достойно клошарство – 
ще се измъчим заради 
децата, но децата да не 
знаят как се мъчим за-
ради тях...

И двамата са строители 
и са добри в това, което 
правят.  И въпреки че 

често си намират работа 
по строежите в Париж, 
предпочитат да не харчат 
изкараните пари за наем 
на квартира. Казват, че 
квартирите във Франция, 
освен че са много скъпи, 
за да ги наемеш, е необ-
ходим трудов договор. А 
такъв те нямат. Живеят 
по строежите в стаи, в 
които сами си създават 
удобствата. Но едини-
ят в края на септември 
си счупва крака. Не се 
връща в България да се 
лекува – от френското 
здравеопазване получава 
такива грижи, каквито 
тук няма как да получи. 
И двамата смятат затруд-
нението си за временно. 
Живеят в палатка при 
мин усовите  ян уар ски 
температури, топлят се 
на огън, готвят на огън, 
къпят се в многото без-

платни бани, които ня-
мали нищо общо с тези 
у  нас.  И никой не им 
създава проблеми, че по 
този начин, защото не се-
кат дърветата, изхвърлят 
боклука на определените 
за това места, внимават 
с огъня... Двамата дори 
смятат, че властите се от-
насят много толерантно с 
тях – осигурявали им чу-
вали за боклук, снабдили 
ги със спални чували, 
когато температ у рите 
паднали под нулата, а по-

жарникарите, извикани 
от бдителен гражданин, 
видял огъня край палат-
ката, им дали платнище, 
с което да го закрият, за 
да не се вижда от пътя и 
да не притеснява мина-
ващите.

Техният огън е послед-
ният племенен огън на 
българите - за него френ-
ските пожарникари си 
затварят очите, на него 
се топлят преминава-
щите през парка местни 
хомосексуалисти, които 
се чудят как човек може 
да  издържи на мин у-
совите температури по 
това време, а боб чор-
бата на тези емигранти 
струва за една тенджера 
по-малко от едно евро. 
Те не си правят илюзии 
колко струват – те про-
с то виждат милос тта, 

но и високомерието на 
приемната нация; виж-
дат точно определеното 
си място в обществената 
йерархия; виждат стъпа-
лото, което им е отредено 
в модерния свят и бързо 
с хващат,  че  когато се 
говори за свобода, равен-
ство, братство, всъщност 
става дума за това да те 
поставят на мястото ти. 
А нашето място.. .  На-
шето място е някъде там 
– между черните и малко 
по-надолу.

„Емигранти”
 понеделник, 15 февруари 2010 година
21:00 часа, Нова телевизия

университет. За да има
б

платни бани, които ня-
б

но и високомерието на 

Българи на палатка в един от 
най-скъпите парижки квартали

Габриела Гоцкова
През последните години получаваме все 

по-обнадеждаващи сигнали, че новото 
българско кино започва бавно, но сигурно 
да създава своите хитове и да намира път 
към сърцата на световната и европейската 
кинокритика. Съвсем наскоро (28-31.01) 
любителите на българското кино имаха 
възможността да видят нови партида 
филми от родната ни киноиндустрия. Те 
бяха представени в рамките на Българ-
ския филмов фестивал, организиран със 
съдействието на българското посолство 
в Riverside Studios. Най-голям зрителски 
интерес очаквано привлече номинира-
ния за категорията “световно кино” в 
тазгодишните награди Оскар български 
филм “Светът е голям и спасение дебне 
отвсякъде”.

Филмът не е просто една българска 
история, в която е замесена и темата за 
емиграцията. Това е тъжна общочовешка 
история, която сварва все пак да стане и 
оптимистична точно тогава, когато се на-
лага. А истинският разказвач на сюжета 
е красиво намерената “балканска” мета-
фора с играта на табла, събрала в себе си 
цялата вселена на чаровната и въртелива 
житейска философия: първо хвърляне на 

зара - първи залог за успеха, свободата 
на себепознанието, измамния късмет, 
неслучайната случайност, алогичността, 
постижимия хепиенд, когато има вяра в 
ръката, хвърляща зара. И онова вечно и 
все така истинско клише – пътуването на 
човека към себе си ... 

Може би си струваше да кажа всичко 
най-вече заради тези българи около 
мен, които през цялото време се смееха. 
Или заради онези, които коментираха с 
настървение произхода на главния герой 
Алекс, като “глей го бе, българин с немски 
акцент”. Защо ми е толкова позната тази 
наша типичност – да се подхилкваме 
снизходително тогава, когато се очаква да 
изтръгнем от себе си една проста човешка 
емоция? Имам все по-засилващото се по-
дозрение, че най-добре бих се насладила 
на български филм сред чуждестранна 
аудитория, чиито реакции може би ще 
се прострат малко по-далече от забавата 
с неточния превод. Благодаря все пак на 
хората, които ми подариха билетите си. 
С тях мястото ми сред веселбата стана 
възможно. Светът не е толкова голям и 
дано спасението дебне отнякъде някои от 
хората в онзи киносалон.

Глас от киносалона:  

Смешно, а?Смешно, а?
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ИНТЕНЗИВНИ, ИНТЕНЗИВНИ, 
КРАТКИ  И КРАТКИ  И 
ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ ПРОДЪЛЖИТЕЛНИ 
КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ КУРСОВЕ по АНГЛИЙСКИ 
(в Баркинг/Barking)(в Баркинг/Barking)

!!! НОВО !!! 

Коледата си отиде, нека бъдем пак добри 
Дарете използваните дрехи и детски играчки на 
хора, които имат нужда от тях. Инициативата е 
целогодишна и събраните неща се изпращат за 
български домове всеки месец.

Пунктове за събиране:

      Unit 7                                                        11 À Garman Road
      Abbey Park Industrial Estate            Tottenham 
      Abbey Rd                                                 London

Barking, Essex IG11 7BT                 N17 0UR
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www.stncollege.co.uk
0207 491 8003

St. Nicholas College of London

SKYPE: stncollege.co.uk

16 Curzon Street, London W1J 5HP
contact@stncollege.co.uk

Дъщерята на 
Спаска Митро-
в а  н а в ъ р ш в а 
3  г одини.  Но 
б ъ л г а р с к а т а 
майка няма да 
види детето си 
дори на нейния най-голям 
празник. Спаска Митрова 
не може да види дъщеря 
си вече 7 месеца, въпре-
ки че има съдебно реше-
ние, което й дава това 
право. Съдът в Гевгелия 
(Македония) обаче реши 
да назначи психиатрична 
експертиза на Спаска Ми-
трова. Това решение ни 
припомни методите в ня-
когашния Съветски съюз, 
където често неудобните 

на властта бяха обявявани 
за невменяеми. Създава 
се опасност българската 
гражданка да бъде обявена 
за психически неуравно-
весена и детето й да бъде 
окончателно дадено на ба-
щата. Спаска не е виждала 
дъщеричката си от месеци, 
въпреки че има спечелено 
дело за това на първа ин-
станция.

Явно след като властите 
на съседната на България 

държава хвърлиха Митро-
ва в затвора по скалъпено 
обвинение и попречиха 
малката Сузана да вижда 
майка си, сега се опитват 
да отнемат детето оконча-
телно. Решението на съда 
буди недоумение, защото 
прилича на опит за уза-
коняване на психическата 
репресия срещу Спаска 

– след като с действията 
си македонските админи-
стратори положиха всички 
усилия да разбият психи-
ката на младата жена. Нека 
припомним, че вече двама 
от адвокатите й бяха при-
нудени от властите да се 
откажат от делото

Г-жа Мит р ов а не  се 
отказва и продължава 
бу кв а лно в секи ден с 
м о л -

бите си към съдебните и 
социалните инстанции в 
Македония. От името на 
майката благодарим на 
всички медии зад грани-
ца, журналисти и обик-
новени хора, които се 
обадиха или изпратиха в 
нашата редакция имей-
ли в  нейна подкр епа. 
Молим ви да отделите 

минутка и да ни отгово-
рите, като изразите дори 
с един ред подкрепата 
си за младата българка 
и нейната дъщеря.

http://www.eurochicago.
com/2010/02/initsiativen-

komitet-ot-grazhdani-
v-sasht-v-podkrepa-na-

spaska-mitrova/

От вестник EuroChicago
(www.eurochicago.com):

Днес (11.02) малката 
Сузана има рожден ден

Аспиранти ще 
обучават студентите 

на Острова
www.sega.bg
Лекциите в университетите във Великобритания 

ще бъдат водени от аспиранти вместо от високок-
валифицирани преподаватели, разкри в. «Гардиън». 
Целта е да се пестят разходи от заплатите на препо-
давателите и повечето от тях ще бъдат съкратени. 
Освен това е планирано да се закрият много от 
студентските градчета към вузовете, както и да се 
съкрати продължителността на учебните курсове.

Британската държавна комисия, която отговаря 
за висшето образование, обяви преди дни, че от 
бюджетите на университетите ще бъдат орязани 
около 450 млн. британски лири, пише в. «Гардиън». 
От британския съюз, който обединява колежите и 
университетите, обявиха, че свиването на разходите 
ще доведе до съкращаването на над 15 000 препо-
даватели.
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Колко рано е
рано за Шекспир?

Кейтлин Дейвис, 
«Индипендънт” 
Преди известно време в учи-

лища из цяла Великобритания 
се проведе Седмицата «На крака 
за Шекспир». Най-големите ак-
тьори на кралската трупа взеха 
участие, а началните училища 
получиха DVD със специално из-
дание на приказките на поета за 
запознаване с неговите злочести 
възлюблени, вещици и феи.

Инициативата на Шекспи-
ровата трупа е част от голяма 
кампания за 

подобряване на 
преподаването, обучението 

и изпълнението 
на Шекспир в училищата 

която започна още през 2009 
година. 10 000 британци вече са 
се подписали под манифестното 
«На крака за Шекспир», с което 
ще се лобира за нов подход към 
Барда в класната стая.

«Не казваме, че малки деца 
трябва да се занимават с анализ 
на негови текстове - казва Джаки 
О'Хенлън, директор по образова-
нието в трупата. - Предлагаме им 
да го изиграят, да изгледат някое 
представление, да го изследват. И 
сме радостни, че хиляди хора ни 
подкрепят за това.»

Шекспироведите са убедени, 
че ранното запознаване с класи-
ка ще създаде любов до живот. 
Опонентите им обаче твърдят, че 
това може и завинаги да отблъ-

сне децата. В момента 
Шекспир е единственият 
задължителен автор в 
учебната програма на 
британчетата над 13 г. 
Кралската Шекспиро-
ва трупа обаче иска да 
стигне до децата, преди 

езикът да започне да ги плаши. А 
точно езикът е препъникамъкът, 
когато стане дума за великите 
писания на поета.

Когато 8-годишната ми дъще-
ря Руби се върна един ден от 
училище с екземпляр на «Сън в 
лятна нощ», сърцето ми се сви. 
Това не беше ли пиесата за объ-
рканите самоличности? Въпреки 
че ставаше дума за адаптирана 
версия, бях сигурна, че ще е 
твърде сложно за детето. Как щях 
да обясня какво значи «умолява», 
«увещава» и «отрича» - и това 
беше само във встъпителния 
монолог. Нищо обаче не може-
ше да изплаши Руби. Тя си беше 
харесала книжката в училищната 
библиотека, защото има заек 
на корицата. Та колкото и да й 
беше объркващо отначало, беше 
решена да не се отказва лесно. 
Кралската Шекспирова трупа 
напълно одобрява. 

„8 години е идеална 
възраст за 

Шекспир
тогава деца-
та все още не 
са изгубили 
естествената 
си игривост, 
и м а т  же л а -
ние да реша-
ват проблеми 
и  в с е к и  д е н 
усвояват нови 

думи,“  казва О'Хенлън. «Край-
но нелепо», отвръщат обаче 
критиците. «Ако преподавате 
една Шекспирова пиеса на клас 
от 30 деца, едно-две може и да 
я харесат, но за останалите ще 
бъде мъчение», казва Брандън 
Робшоу, преподавател в колежа 
Уестминстър Кингсуей в Лон-
дон. 

Според него Шекспир в ни-
какъв случай не трябва да се 
преподава в началното училище. 
«Защото какво обяснявате на 
класа за «Отело»? Че това е пиеса 
за един мъж, който убива жена 
си, защото я подозира, че му из-
неверява с друг?»

Според Робшоу малките деца 
не са способни да оценят старо-
времския английски. Поне та-
кива са неговите спомени от 
11-годишна възраст, когато на-
сила са го карали да учи «Хенри 
V». Преподавателят смята, че 
Шекспир трябва да бъде въпрос 
на избор за ученици над 16 го-
дини.

Преподавателката по театър 
от училището «Рикард'с Лодж» 
в Уимбълдън Сара Сойър обаче 
смята, че Шекспир е страхо-
тен за малки-

те. Според нея темите в неговите 
пиеси са вечни и няма никакъв 
проблем с «Отело», защото там се 
говори за предателството, а деца-
та знаят какво е това. Тя препо-
дава на принципа «страничка за 
сцената», като подбира основни 
моменти от действието вместо 
цялата пиеса. Точно подобни 
методи одобряват в Кралската 
Шекспирова трупа. 

Никога не си помисляйте, 
че децата са твърде 

малки или твърде глупави 
да учат Шекспир

казва артистичният директор на 
трупата Майкъл Бойд. Неговата 
първа среща с Барда е била на 8 
години, когато прочел комик-
сова адаптация на «Хамлет» с 
оригиналния текст. «Странният 
и призрачен» език особено му до-
паднал. Освен това, според него, 
децата ще се гордеят с факта, че 
са успели да се справят с трудни-
те думички.

Попитах дали да не заведа 
моята Руби на представление на 
«Сън в лятна нощ». «Ще разбере 
историята, играта, хумора, ма-
гията», обещава Майкъл Бойд. И 
така, тръгваме към театър «Но-
вело». Спектакълът е обявен като 
подходящ за всички възрасти, 
но е 3 часа дълъг. Щом сядаме 
и светлините угасват, обещавам 
на Руби сладолед, ако издържи 

до антракта. Пет минути след 
началото тя ми прошепва, че не 
разбира. «Знам - отвръщам й. - И 
аз не разбирам нищо». «Напро-
тив - прошепва ми пак Руби. - 
Казах ти, че ВСИЧКО разбирам.» 
Накрая даже няма нужда да я 
подкупвам. «Сън в лятна нощ» е 
глуповата, объркваща и грубиян-
ска и Руби е много доволна. Смее 
се до припадък на пръдните и 
магарешката глава, зяпва, когато 
Титания се издига във въздуха 
на съвсем забележимо въже. Но 
задава и някои остри въпроси 
за езика - какво е «пазва» и защо 
Лисандър се държи за срамо-
тиите. Това, което я грабва най-
силно обаче, са думите. И щом 
идва антрактът, изобщо не става 
въпрос за тръгване - «Това е по-
хубаво от „Майка Гъска». 

Утре и аз ще напиша 
пиеса - моя, но с думите на 

Шекспир“, решава Руби
Дали разбра историята? Не 

съм сигурна. Но Бойд има право, 
децата наистина изпитват гор-
дост, когато схванат значението, 
драматизма и хумора на 400-
годишни стихове. А щом стигне 
до истинското изучаване на Бар-
да - когато ще трябва да отличи 
римите и куплетите и да пише 
есета за несподелената любов, 
Руби ще се сети за червените 
гащи, летящите феи и онази ма-
гарешка глава. Може би...

Шекспироведите са убедени, че ранното запознаване с класика ще създаде любов до 
живот

Шекспир е Шекспир е 
единственият единственият 

задължителен автор в задължителен автор в 
учебната програма на учебната програма на 
британчетата над 13 британчетата над 13 

Редно ли е деца на 4 Редно ли е деца на 4 
години да се занимават години да се занимават 

с Шекспир? Или е добре с Шекспир? Или е добре 
да се изчака, докато да се изчака, докато 

станат на 8? Или станат на 8? Или 
направо да го оставим направо да го оставим 

за тийнейджърската за тийнейджърската 
възраст, когато възраст, когато 

човек що-годе може човек що-годе може 
да разбере езика на да разбере езика на 

XVII век? Това е спорен XVII век? Това е спорен 
въпрос, по който въпрос, по който 

едно мнение няма, но едно мнение няма, но 
миналата седмица миналата седмица 

Кралската Шекспирова Кралската Шекспирова 
трупа хвана бика за трупа хвана бика за 

рогата и отсече, рогата и отсече, 
че никога не е твърде че никога не е твърде 

рано за Барда.рано за Барда.
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Условията и 
техниката на 

безопасен труд 
на Вашето 

работно място са  
право на всеки 
един от Вас

Можете
да получите 

хиляди
лири стерлинги 
компенсация!

При всякакви видове 
трудови злополуки – 
наранявания при работа 
с машини, подхлъзвания, 
срутвания на участъци 
от постройки и 
сгради, контузии при 
повдигане на тежки 
предмети,  инциденти по 
невнимание
на ваш колега и т.н.

Екипът ни се 
състои от 60 опитни 

специалисти.
Нашата консултация 

е безплатна.
На вас вероятно
ви се полага значителна 
финансова компенсация.

Шукрие 020 8826 1361, 07886658810; Александрина 020 8826 1320, 07793918238
Ashley House 235-239   High Road, Wood Green, London N22 8HF

Не оставяйте съдбата си в 
ръцете на вашия работодател, 
обърнете се за защитата на 
Вашите права към специалиста. 
Отнесете Вашия случай към 
Шукрие Хабил.
С нас можете да разговаряте на 
български език.



8
БГ БЕН 13 февруари 2010 г.

Брой 3 (182), Година VIIПАЗАР НА АЛБИОНА

Хари Татеосян,
лицензиран ипотечен 
брокер и финансов
съветник към  EquiFund
info@equifund.co.uk

Наближава ли втора 
жилищна криза?

Елена Тодорова
старши ипотечен 
консултант
elena.todorova@
equifund.co.uk

Британският ипотечeн пазар из-
глежда е готов да продължи възста-
новяването си и през 2010 г., съдей-
ки по ръста на предлаганите нови и 
по-атрактивни ипотечни оферти. 
Техният брой нарасна с повече от 
една пета, и то още в първите два 
месеца от началото на годината. 
Новонавлезлите ипотечни продук-
ти предлагат широк подбор за тези, 
на които им предстои да закупят 
първото си жилище и разполагат, 
макар и с неголям депозит. За тези 
с депозит в размер от 10% до 15% 
например изборът на ипотечни 
кредити се увеличи с над една трета 
в сравнение със същия избор, който 
им се предлагаше през декември 
миналата година. 

Нарастващият брой на ипотеч-
ните продукти на разположение на 
купувачите с по-малки депозити 
представлява значителна промяна в 
досегашното отношение на кредито-
рите. И макар че най-атрактивните 

оферти в това отношение все още 
се предлагат от по-малките банки 
и финансови институции, показа-
телно е, че все по-голяма част от 
заемодателите са готови да отворят 
вратите си все по-широко и да се 
конкурират за вашия бизнес. Вслед-
ствие на това и средният лихвен 
процент по предлаганите ипотечни 
кредити също спадна.

Част отпредлаганите ниски депо-
зитни заеми сега с най-атрактивните 
за вас условия включват фиксиран 
лихвен процент на 4,19% за първи-
те три години и първоначална 
вносна такса от £495, макар че по-
вечето от конкурентните оферти 
са с фиксиран лихвен процент на 
4,44%, и такса от £995. И въпреки 
че все още съществуват само девет 
продукта, предлагащи заем до 95% 
от стойността на жилището (5% 
депозит), средният им лихвен про-
цент е спаднал с над една четвърт от 
октомврийските им стойности.

Нарастващият избор на все по-
изгодни и по-леснодостъпни ипо-
течни кредити неминуемо ще по-
зволи на по-голям брой купувачи 
така жадувания достъп до имотната 
стълбица.

За подробен съвет се свържете 
с автора на info@equifund.co.uk

Ипотечният пазар 
се подобрява

Нараства-
щи цени на 

имотите, изиграни купувачи и 
продавачи, които се опитват да 
увеличат цената на имота след 
приемане на офертата: алчност-
та се завръща на пазара.

Според Халифакс средните 
цени на имотите се повишиха 
със средно £15,300 през послед-
ните седем месеца. Това показа-
телно обръщане на пазара след 
миналогодишните анализи за 
14% спад на пазара звучи прибъ-
рзано и може би нереалистично 
за определени части на страната, 
дори и в Лондон.

Оптимизмът, който навлиза 
на пазара, може би няма солид-
на основа и е твърде възможно 
тези статистики да подвеждат 
собствениците да предлагат 
имотите си със завишени цени 
на пазара. Според някои от спе-
циалистите на пазара е твърде 
възможно да има втори спад 
до края на тази година, като се 
имат предвид мерките, които 
правителството взима. Според 
тях без намесата на прави-

телството биха съществували 
повече безработица, ниски 
цени на имоти и присвояване 
на имоти от банките в резултат 
на несъстоятелността на соб-
ствениците. Дори агентите за 
недвижими имоти потвържда-
ват, че продавачите поставят 
завишени цени.

Вече се появяват случаи 
на gazumping – когато про-
давачите завишават цената 
след първоначалната оферта. 
Въпреки това има сигнали, 
които предполагат, че може би 
е твърде рано да се радваме на 
дългосрочно възстановяване 
на икономиката.

- Банките предупреждават, че 
е твърде възможно да въведат 
ограничения в подаването на 
ипотечни заеми.

- Цените на недвижими имоти 
се повишават в някои части 
на страната, но купувачите не 
могат да спестят достатъчно 
депозит. Някои имоти поскъ-
пнаха с £1,000 през последния 
месец и въпреки това, ако ня-
кой е на средна работна заплата 
от £25,000 може да се очаква да 
спести само £500 на месец.

- Въпреки че имотите поскъ-
пват, очевидно е, че цифрите са 

изкривени заради по-бързия 
растеж в определени части на 
страната, например Южна Ан-
глия, които представляват едва 
7% от пощенските кодове.

- В 93% от пощенските кодове 
цените са останали същите или 
в определени случаи са намале-
ли.

- Купувачи с по-малки начал-
ни вноски получават по-големи 
лихвени проценти, които сред-
но са с £300 повече на месец 
върху заем от £150,000.

Голяма част от оценителите 
в Лондон, Югоизточна, Югоза-
падна и Източна Англия потвъ-
рждават увеличаване на цените 
на недвижима собственост. 
Но от друга страна, в Северна 
Англия и Уест Мидландс има 
значителни спадове.

В същото време, докато Хо-
умтрак потвърждава, че в 7% 
от пощенските кодове цените 
се увеличават, имотите там 
струват поне с една трета по-
вече, отколкото в други части 
на страната. Голяма част от тези 
увеличения се дължат на бан-
керите от Лондонското сити, 
които продължават да получа-
ват големи бонуси и могат да си 
позволят да платят екстра.
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Елена Тодорова,
Старши ипотечен съветник
info@triplemarketing.co.uk

(Част първа)
Ако сте собственик на имот или 

смятате да закупувате първото си 
жилище – поздравления за смелата 
стъпка! Това означава, че най-после 
сте намерили жилището на мечтите 
си. Ако не сте, е твърде вероятно да 
попаднете в голямата група на тези 
собственици, чиято първа работа, 
след като вземат ключа за къщата, 
е да се захванат за бояджийската 
четка.

Ние бяхме късметлии, когато 
закупихме първото си жилище, 
защото предишният собственик го 
поддържаше подредено и чисто. Но 
повярвайте ми – напръскан таван, 
холни пердета на цветя и балатум 
в кухнята трябваше да останат там, 
откъдето са дошли – 80-те години. 
И това е нищо в сравнение със след-
ното малко списъче, което съм ви 
подготвила.

И ако смятате да закупувате 
имот или сте в процес на про-
дажба, спестете време, нерви и 
разочарования. Проверете дали 
не сте допуснали една от следните 
скъпоструващи грешки.

Петте смъртни гряха при закупу-
ване на имот

1. Получаване на много на брой 
ипотечни квоти и принципни съгла-
сия

Проверката и проучването са 
винаги полезни, особено когато 
се отнася до избора на финансови 
проекти. И въпреки че обстойното 
проучване и разговори с брокери 
ще ви доведат до правилната сделка, 
понякога те могат да ви причинят 
повече злина, отколкото добрина. 

Ако се допитате до банка АБС 
за ипотечна квота, те могат да ви 
предложат само продуктите на 

АБС. Ако трябва сам да обиколите 
всички банки на главната улица за 
информация, не мога да си предста-
вя времето и усилията, които ще ви 
коства това. Да не говорим, че ако 
всяка банка прави кредитна про-
верка и дава принципно съгласие, 
това ще доведе до “замърсяване” на 
кредитната ви история и евентуал-
но до последващ отказ.

Ако се допитате до независим ипо-
течен брокер или финансов съвет-
ник, е твърде вероятно първата 
среща да е безплатна. Със сигурност 
брокерът ще ви даде доста добра 
идея за вашите шансове да получите 
ипотека и в какъв размер. Винаги 
е добра идея да отидете на такава 
среща подготвени, с документи за 
самоличност, доходи и копие от кре-
дитния файл, което можете да полу-
чите от www.equifax.co.uk или www.
experian.co.uk. Ако продължите с 
такъв брокер, скоро ще откриете, 
че за малката такса, която плащате, 
си спестявате много време, нерви и 
усилия. Да не говорим, че добрият 
брокер ще ви разплете финансовия 
жаргон и ще ви преведе през целия 
процес с лекота и минимум стрес.

2. Фиксиран лихвен процент за 
дълъг период от време

Това се отнася както за опитни 
купувачи, така и за такива, които 
купуват първия си дом. Много от 
нас харесват чувството за сигур-
ност и естествено идеята за фикси-
рани месечни вноски за определен 
период от време ще намери много 
почитатели. В резултат може да 
се изкушите лесно да фиксирате 

лихвения си процент за по-дълъг 
период от време. Не оставяйте чув-
ството за сигурност да ви подведе и 
да се съгласите на дълъг период от 
5-10 години по няколко причини. 
На първо място, никой не може 
да гарантира какво ще се случи в 
личния или професионалния ви 
живот. Това се отнася особено за 
случаите, ако все още не сте създали 
семейство, деца или обратно – ако 
децата са пораснали и изглежда 
възможно да напуснат семейното 
гнездо. Ипотека, която е фиксирана 
за дълги години, е твърде възможно 
да бъде по-скъпа, отколкото ипоте-
ка на променлив лихвен процент. 
И въпреки че сделката може да е 
преносима в случай, че продадете 
стария си апартамент, за да се пре-
местите в нова къща, може да излезе 
скъпо упражнение, ако трябва да 
прибавите допълнителен заем. В 
случай на развод или загуба на ра-
бота може да се окаже, че не можете 
да поддържате скъпа ипотека. И 
ако се опитате да продадете имота, 
ще бъдете посрещнати със скъпи 
глоби. 

Винаги разговаряйте с брокера си 
за бъдещите ви планове, за да може 
той да ви предложи най-удачната 
сделка при вашите обстоятелства.

В следващия брой (4 на БГ БЕН) 
ще разгледаме още няколко скъпо-
струващи грешки, между които 
защо да не вярваме на агента си, 
двойно да внимаваме със скритите 
разходи при покупка на имота (а 
те могат да достигнат до няколко 
хиляди £££).

ТРУДОВА КОНСУЛТАЦИЯ

Даряна Коцева - 
ръководител на 
Службата по трудови 
и социални въпроси към 
Посолството 
на Република България.
Тел. за контакти: 
02075841960

И ти ли си банкова
жертва?жертва? 

 

   
  

100% 
  

– 2000 

• Принудиха ли Ви да сключите PPI (Застраховка по кредити и заеми)?
• Увеличи ли се размерът на заема Ви с добавянето на PPI ?
• Казаха ли Ви, че със сключването на PPI шансовете Ви за получаването 
на заем нарастват?
• Бяхте ли самонает (self-employed) в момента на сключването на 
застраховката?
• Изплатихте ли си заема преди крайния срок и въпреки това не Ви 
въстановиха изплатената от вас сума по PPI?
• АКО СТЕ ИМАЛИ/ИМАТЕ кредитни карти, теглили сте заем или сте 
ползвали/ползвате някакъв вид финансиране, вероятно Ви дължат пари, 
за които не подозирате ...

Неделчо 
Мутафчийски 
Тел. 0208 292 6556  
Факс : 0845 280 6555    
Moб.  0781 806 0534   

Crystal Life Ltd.
14  Park Road
London  N8 8TD
www.crystallife.co.uk

Горещи съвети на Елена: 

ПенсиониранеПенсиониране
във Великобританиявъв Великобритания

Капан за настоящи и бъдещи 
собственици на имоти

Daily Express

Когато планирате свое-
то пенсиониране във Ве-
ликобритания, следва да 
знаете, че има три вида 
пенсии – държавна пенсия, 
лична пенсия и пенсия от 
компанията, за която сте 
работили.

Държавната пенсия се 
отпуска на тези, които са 
навършили пенсионната 
възраст и които са подали 
съответната молба за пен-
сиониране. От своя страна 
държавната пенсия има 
три разновидности:

1. Основна държавна 
пенсия.

2. Допълнителна държав-
на пенсия.

3. Пенсионен кредит.
Важно е да сте инфор-

мирани, че от 06.04.2010 
г. възрастта за пенсиони-
ране се променя (в мо-
мента тя все още е 65 г. за 
мъжете и 60 г. за жените, 
родени преди 05.04.1950 
г.). Но новата промяна 
увеличава поетапно пен-
сионната възраст за же-
ните, като се предвижда 
през 2020 г. тя да достигне 
65 г. А в периода между 
2024 г. и 2046 г. пенсион-
ната възраст за мъжете и 
жените ще се промени от 
65 г. до 68 г.

Всеки, който има до-
статъчно брой години на-
трупан осигурителен стаж, 
(разполага с документи, 
че е правил национални 
осигурителни вноски), ще 
получи право да се пен-
сионира и съответно ще му 
бъде отпусната държавна 
пенсия.

Допълнителната държав-
на пенсия ви дава още 
средства към основната 
пенсия, затова тя понякога 
се нарича втора държавна 
пенсия. Може да отгова-
ряте на изискванията за 
нейното отпускане, ако 
сте работили по трудов до-
говор, грижили сте за дете 
или за някой друг.

Пенсионният кредит е 
вид социална добавка, за-
висеща много от дохода 
ви.

Личните пенсии се отпу-
скат от банките, животоза-
страхователни компании и 
други специфични струк-
тури, които инвестират ва-
шите спестявания от ваше 
име. Размерът на личната 
пенсия зависи единствено 
от вас.

Пенсията, осигурявана 
от компанията, за която 
сте работили, се учредява 
всъщност от вашия рабо-
тодател, който иска да се 
погрижи за своите наемни 
работници, когато вече са 

пенсионирани. Тези схеми 
се наричат още пенсии от 
работното място. Прави-
лата варират, но обикно-
вено в тези схеми се влагат 
средства както от вашата 
заплата, така и средства на 
работодателя. Ако се вла-
гат ваши пари, ще може да 
ползвате в случая данъчни 
облекчения до определен 
размер.

Годините, които се зачи-
тат за осигурителен стаж, 
включват времето, когато 
сте работили като: наемен 
работник (на пълен или 
непълен работен ден); 
самонаето лице; грижили 
сте се за някого повече 
от 20 часа на седмица; 
получавали сте детски 
добавки; получавали сте 
определени социални по-
мощи/обезщетения; били 
сте записан в обучение 
(на пълен учебен ден). Във 
всички тези случаи вие 
или сам сте си правили 
осигурителни вноски, или 
държавата ви е осигуря-

вала.

Когато достигнете до 
пенсионната възраст, ще се 
прецени, съобразно ваше-
то осигурително досие, на 
какъв размер пенсия имате 
право. Ако имате по-малко 
от 30 години осигурите-
лен стаж, ще получите по 
всяка вероятност непъ-
лна държавна пенсия. По 
принцип пълният размер 
на държавната пенсия в 
момента е 95.25 бр. лири 
на седмица.

Когато достигнете пен-
сионната възраст, вие има-
те право да:

- да спрете да работите 
и да получавате своята 
държавна пенсия;

- да продължите да рабо-
тите и да получавате своя-
та държавна пенсия;

-  да  продължите да 
работите и да отложите 
получаването на своята 
държавна пенсия. (В този 
случай вие можете да по-
лучите по-голям размер 

пенсия в момента, в който 
решите да подадете молба 
за пенсиониране, като ще 
имате опция: или редовно 
по-голяма пенсия, или 
наведнъж да ви бъде из-
платена голяма сума).

По принцип автоматич-
но след като навършите 
пенсионна възраст, следва 
да получите писмо от На-
ционалната пенсионна 
служба в Нюкасъл, с което 
ви уведомяват, че имате 
право да подадете молба 
за пенсиониране. Обработ-
ката на молбата ви отнема 
обикновено между 6 и 8 
седмици.

За въпроси относно пен-
сионирането може да се 
обръщате към Междуна-
родния пенсионен център 
на тел. 191 218 7777, който 
отговаря за пенсиониране-
то на тези, които са живели 
или работили и в други 
страни на ЕС, а в момента 
живеят тук, във Велико-
британия.

The Independent
Живот в клипчета: работници от Лондонското 
сити държат мобилните си телефони в готовност 
да не пропуснат церемонията по благословията, 
резервирана за тяхната група в лондонска 
църква.

АБСАБС А. Ако тряббва сам да оббиколите 
всички банки на главната улица за

лихвения си процент 
период от време Не ос
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Това заяви Саймън 
Джонсън, бившият пред-
седател на Междуна-
родния валутен фонд, 

цитиран от Би Би Си. 
Един от големите про-
блеми, за който са за-
грижени анализаторите, 
е големият бюджетен 
дефицит, заради кой-
то страната не може да 
отпуска допълнителни 
средства за подсилване 
на икономиката си. Неза-
висимо че Обединеното 
кралство излезе офи-
циално от рецесия след 
шест последователни 
месеца, растежът в мо-
мента е само 0.1%, много 
по-ниско от очаквано-
то. Джонсън заяви, че е 
правилно да се увеличат 
държавните плащания, 
за да може държавата да 
запази икономиката си, 
но подкрепянето й тряб-
ва да върви паралелно 
със стъпки по възстано-
вяването на фискалната 

стабилност, особено като 
икономиката се стаби-
лизира.

«За това правителство-

то трябва да разработи 
ясен план, с който да се 
справи с дефицита през 
следващите четири го-
дини, като същевремен-
но се стреми да запази 
основните услуги, от кои-
то зависи населението, 
заяви Джонсън. Гърция 
е много точен пример – 
там мисля, че човек може 
да види колко бързо не-
щата тръгнаха надолу, но 
за съжаление държавни-
ят бюджет е също слаб.»

«Аз бих добавил Ве-
ликобритания към този 
лист от рискови страни, 
освен ако се убедят паза-
рите, че наистина ще се 
овладее бюджетният де-
фицит в обозримо бъде-
ще, допълни Джонсън. В 
противен случай стра-
ната е изправена пред 
голям проблем.»

ПОЛИТИЧЕСКИ АЛБИОН

Иран сега е по-голяма заплаха 
за световния мир, отколкото 
беше Ирак през 2003 г. Това 
заяви в петък бившият бри-
тански премиер Тони Блеър, 
който даде първите си публич-
ни показания за началото на 
войната срещу Ирак през 2003 
г. и решението му да изпрати 
45 хил. британски войници за 
участие в нея. Войната раздели 
Европа, а заради подкрепата си 
за САЩ Блеър често беше на-
ричан тогава «пуделът на Буш». 

Целта на изслушването беше да 
се установи дали премиерът е 
излъгал обществеността, преу-
величавайки заплахата от оръ-
жията за масово унищожение на 
Ирак. Блеър заяви, че съжалява 
единствено за това колко раз-
делящ се е оказал конфликтът 
за британското общество, но не 
съжалява за решението си да 
влезе в коалиция със САЩ за 
войната. «Бих взел това решение 
отново и бих го спрял отново, 
ако имаше някаква вероятност 

Саддам Хюсеин да развива 
оръжия за масово унищожение. 
Така мислех тогава, така мисля 
и сега», каза още бившият бри-
тански премиер.

Блеър заяви, че макар и да не 
са намерени доказателства от 
ООН за такива оръжие, той е 
сигурен, че Лондон не е трябвало 
да рискува и да остави на власт 
един диктатор, който може да 
започне с производството им 
отново. Бившият британски 
премиер коментира, че след те-

рористичните атаки в САЩ на 
11 септември 2001 г. мисленето 
на американското и британско-
то ръководство се е изменило. 
«Не че Саддам обективно беше 
сторил нещо повече, но нашето 
възприятие за риска се беше про-
менило», обясни Блеър. 

Бившият британски премиер 
призна единствено, че Вашинг-
тон и Лондон са сгрешили в 
преценката си за това колко 
бързо ще се оправи Багдад след 
свалянето на Саддам. «Всички 

мислехме, че там ще има функ-
ционираща държава, но, обратно 
на това, открихме една напълно 
разбита система», коментира 
той. По думите му САЩ и Вели-
кобритания също така са под-
ценили заплахата от «Ал Кайда» 
и Иран, които продължават да 
работят за дестабилизирането 
на Ирак. Блеър призна, че раз-
пускането на иракската армия и 
преследването на хора, свързани 
с партията на Саддам, също е 
било грешка.

Блеър: Не съжалявам за войната
срещу Ирак на Саддам Хюсеин

Дж

ричричрр анан тогтогаваава «п пудеудеуу лътлът на на Бу Буууш».ш . акоако им имашеаше ня някаккаквава верве оя

Британският премиер 
Гордън Браун предложи 
в понеделник промени на 
традиционната британската 
мажоритарна избирателна 
система, която от векове е ба-
зирана на принципа «първи-
ят печели всичко», съоб-
щават медиите на Острова. 
Предложението предвижда 
депутат да се счита за избран 
само ако е получил над 50% 
от гласовете в своя район, 
а избирателите да могат да 
преподреждат кандидатите 
съобразно своите предпо-
читания. Такава система 
се ползва в Австралия. В 
специална реч той изтъкна, 
че това няма връзка с пред-
стоящите след 4 месеца из-
бори, които той, изглежда, 
ще загуби. Премиерът по-
сочи, че ако предложението 
за реформа бъде одобрено 
от парламента следващата 
седмица, то ще влезе в сила 
след няколко години, а през 
октомври 2011 г. трябва да 
бъде подложено и на на-
ционално допитване.

«Движението за консти-
туционна промяна и нова 
политика е от историческо 
значение», заяви Браун. «То 
дава да се разбере, че е не-
обходима сериозна промяна 
на баланса на властта във 
Великобритания, като се 
направи отдавна забавеният 
трансфер на суверенитет от 
управляващи към управля-
вани, от един остарял су-
веренитет към модерен на-
роден суверенитет. Консти-
туцията не трябва просто да 
бъде почистена, а трансфор-
мирана.» Според визията 
на премиера през 2015 г. - в 
чест на 800-та годишнина от 
обявяването на Magna Carta 
Libertatum - Великобрита-
ния трябва най-накрая да 
се сдобие с истинска писана 
конституция.В речта си 
Браун изтъкна необходи-
мостта от «нова политика», 
която да сложи край на на-
следствените принципи в 
парламента, да гарантира, че 
депутатите имат подкрепата 
на мнозинството от хората 
в своя избирателен район, 
да даде право на гласопода-
вателите да отзовават чле-
нове на парламента, които 
нарушават правилата, и да 

подсили демокрацията на 
местно ниво.

Реформата всъщност се 
върти около две фундамен-
тални неща – преразпреде-
лението на власт между хо-
рата, общините, регионите и 
центъра и възстановяването 
на легитимността и ефек-
тивността на парламента 
чрез реформа на Камарата 
на лордовете и нови правила 
за избора на представите-
ли в Камарата на общини-
те, както и формиране на 
«обществен живот, който 
отразява динамизма и раз-
нообразието на Великобри-
тания», посочва Би Би Си.

Досегашната система об-
лагодетелства открито го-
лемите партии, което пък 
кара по-малките да недо-
волстват, посочват експерти. 
На изборите през 2005 г. 
третата партия – Либералде-
мократическата например, 
получи 22% от гласовете в 
национален мащаб, но само 
10% от местата в Камарата 
на общините.

Либералите искат сегаш-
ната система да бъде изцяло 
изоставена и заменена от 
пропорционална, но пред-
ложението на Браун не стига 
чак дотам.

Консерваторите, които 
в момента водят в предпо-
читанията на избирателите, 
атакуваха предложението 
на премиера и го обвини-
ха, че иска да «подхлъзне 
избирателната система». 
Либералдемократите пък 
намекнаха, че по-скоро ще 
подкрепят идеята, въпреки 
че тя не прави достатъчно, за 
да реформира действително 
избирателната система из 
основи.

Браун иска да промени 
избирателната система

Daily Telegraph                        Поглед през прозорците на лондонска офисна сграда

Великобритания трябва да бъде 
причислена към същата категория 

страни като Испания и Гърция 

UK петифурки
Един от най-известните бри-

тански модни дизайнери Алек-
зандър Маккуин беше открит 
мъртъв в дома си в Лондон.
Смъртта на 40-годишния Маккуин 
не е предизвикана от друго лице, 
съобщи полицията. Не са потвъ-
рдени и съобщенията, че чети-
рикратният Британски дизайнер 
на годината се е самоубил. Семейството му съобщи, 
че е шокирано и е в състояние на дълбока печал. В 
послание на страницата си на Туитър от 3 февруари 
Маккуин казва, че майка му е починала.

Базираният в Лондон дизайнер започва карие-
рата си на Савил Роу, където са разположени най-
известните модни шивачи в британската столица.

През 1996 година мъжът, известен като «хулиганът 
на английската мода» със своята късо подстригана 
коса и обувки «Док Мартенс», беше обявен за водещ 
дизайнер на парижката модна къща “Живанши”. Не-
говата най-близка приятелка и модна икона Изабела 
Блоу, която му помогна да развие кариерата си, се са-

моуби през 2007 година. В съоб-
щение, публикувано от неговия 
офис, се казва, че Алекзандър 
Маккуин е бил открит мъртъв 
рано сутринта в четвъртък в 
дома си. «В момента не е под-
ходящо да коментираме трагич-
ната новина, освен да кажем, че 
семейството му е потресено,» се 
казва в съобщението.

На 3 февруари Маккуин на-
писа на страницата си в Туитър, 
че майка му Джойс е починала 
предния ден. Той добавя: Сега 
трябва някак си да оцелея.

Крaдците останали «безработни» - напливът на 
евтина електроника от Китай и други страни от Да-
лечния изток е принудил крадците да се откажат от 
разбиването на жилища и да се заемат с по-доходни 
неща. Това показва проучване на криминолога 
Джеймс Тредуел от Университета Лестър в Централ-
на Англия. Според него цената на електрониката, 
която постоянно пада, е направила много крадци 
«безработни». През последното десетилетие броят 
на кражбите от домовете е спаднал с повече от 
50%, според проучване на Бритиш Крайм Сървей, 
което се основава на анкета на граждани на Обе-
диненото кралство. Правителството обяви това за 
успех в борбата с престъпността, но според Тредуел 
истинската причина е промяната в профилирането 
на крадците.

Той обяснява, че докато през 80-те и 90-те години 
престъпниците са правили пари, като са разбивали 
жилища и са крадели видеокасетофони и телевизори, 
то сега евтините продукти от Китай са променили 
всичко това. Постепенно цените на тези стоки паднаха 
толкова силно, че те вече нямат реална стойност на 
втора ръка. Ако можете да си купите DVD за 20 паун-
да, просто не си струва да го крадете, казва Тредуел. 
Вместо разбиване на жилища сега престъпниците се 
стремят да крадат малки, но скъпи предмети, като мо-
билни телефони, които хората носят със себе си. Тези 
скъпи лични предмети са най-атрактивни за крадците 
сега, тъй като те запазват известна стойност и могат 
да бъдат препродадени, казва ученият.

The Sunday Mail
Пред британския 
парламент 
започна верига от 
протести “Бъдеще 
за Cadbury!” След 
продаването на 
компанията на 
американската 
Kraft единствената 
голяма компания, 
която остана да 
брани честта 
на британския 
шоколад, е Thornton
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Португалска баба
Да бъдеш или да не бъдеш себе си? В голямото 
приключенско изпитание на емигрантското битие 
малките случки от живота дават най-верните 
отговори. В тях, уважаеми читателю, можеш да 
откриеш своята истина и сам да решиш да бъдеш 
или да не бъдеш главният герой в сериала на своето 
ежедневие. Приятно четене.

ОЧИ В ОЧИ

Здравка Владова-
Момчева
h t t p : / / z d r a v k a v m .

blogspot.com/
Колежката ми Катрин 

Фернандес е приклекнала 
зад бюрото и ожесточено 
маже с фон дьо тен лицето 
си като изпръхнала филия 
под операционните неони 
на учителската стая:

- Измиваш един килограм 
картофи, разпределяш ги 
върху дървена дъска и 
после ги бухаш отгоре с 
чука за пържоли, докато ти 
заприличат на размазани 
физиономии.

Кротко приседнала в 
офисното си амплоа, аз 
внимателно записвам ре-
цептата и за „спраскани 
картофи“, с която приятел-
ката ми много се гордее.

- Можеш да нахраниш 
цял полк гости с тях – убеж-
дава ме Катрин, – разбира 
се, преди това трябва да ги 
полееш с разтопено чес-
ново масло и да ги „забра-
виш“ във фурната за около 
час. Дъщеря ми и мъжът 
ми обожават това ядене. 
Напомня им за дома.

Северните й очи критич-
но задират одобрението 
на дамското огледалце, 
преди ръцете й да награ-
бят купчината с учебници, 
с която мисис Фернандес 
връхлита в ежедневната 
корида. Точно в осем и 
тридесет. Непроницаема 
като тореадор.

Всъщност Катрин е ан-
гл ич а н к а .  А м а  у ж а с н о 
необичайна англичанка! 
Толкова разсадена далеч 
от корените си, че всеки 
момент е готова да ги пре-
гризе. Навремето замож-
ните й родители закупили 
къща в Португалия с на-
мерението никога да не се 
връщат обратно в Англия. 
Дъщеря им израснала на 
воля в праха на общото 
улично детство, заедно с 
всички мускурливи хла-
пета от квартала. Плещела 
езика им, не знаела нищо 
за гордата си истинска 
родина и накрая взела, че 
се оженила за 
брата на прия-
телката си. Един 
такъв тъмноок 
красавец, кой-
то само като те 
погледне и те 
залива със су-
ровия петрол на 
страстта. Пал-
неш ли клечка 
взаимност, из-
га р я ш  з а  ц я л 
живот. И всичко 
щяло да бъде 
горещо до края 
н а  д н и те  и м , 
ако английски-

те баба и дядо на Катрин 
не настояли семейството 
да се завърне на Острова, 
преди да се е претопило 
съвсем в прелъстителната 
прегръдка на Юга. 

Катрин, Стефан и Инеш 
се подчинили. Не е лесно 
да имаш английски родни-
ни. Оттогава приятелката 
ми все говори за слънце-
то и кафенетата на Пор-
тугалия с онзи пронизващ 
копнеж, с който хриптим 
след катафалката на по-
гребаното щастие. Само 
аз разбирам този покърти-
телен хрип. За останалите 
колежката ми е изгубена 
душа в емигрантския лагер 
на удоволствията. Както и 
Инеш - предателският плод 
на любовта й с чужденец. 
Ситничка и наперена като 
петле, малката изобщо не 
покрива визията и идеала 
за млада госпожица от ува-
жавано девическо учили-
ще. Петролните кладенци 
на очите й са заредени с 
неизригнала тъга, която 
бъбне под лупите на старо-
модни очила. Истинска 
героиня от филм на братя 
Мормареви. Таралежче 
без бодли, готово да те 
боцне с карфичката на 
някой неуместен въпрос. 
Двете с португализирана-
та й майка спраскват като 
картоф физиономията на 
възмутеното обкръжение. 
Говорят помежду си на 
техния език, поделят си 
екзотичен съпруг и баща, 
и на всичкото отгоре се 
смеят! Когато им скимне 
и за каквото и да било! 
Предвид безвъзвратното 
прецивилизоване на Инеш 
това е недопустимо! Детето 
е етикирано като „изо-
ставащо и с емоционални 
проблеми“, а също така 
задължено да посещава 
училищния психолог два 
пъти седмично. За да се от-
учи, например, да показва 
на учителя по история кар-
тините си, изобразяващи 
хибрид между пеперуда 
и скорпион точно кога-
то той обяснява на класа 
за разпространението на 
чумата през Средновеко-
вието. В такива моменти 
Катрин мълчаливо ме по-
глежда и очите й зейват 
като строшени прозорци 

след камъните на благо-
приличието. 

- Инеш е болезнено сла-
ба - прошепва тя, – свекъ-
рва ми ни бомбардира с 
писма от Португалия, след 
като видя снимките й в 
униформа, и пита с какво 
хранят внучката й в това 
училище?!

Заканва се някой ден да 
дойде тук без предупре-
ждение и сама да провери 
положението.

Иска ми се да отгово-
ря, че сухите сандвичи 
на дисциплината не са 
най-подходящата диета 
за момиченцето, но няма 
смисъл да говоря. И двете 
се разбираме без думи 
отвъд острова на мълча-
нието. 

****
След седмица по имейла 

ужасено ни уведомяват, 
че лице от женски пол, 
неговорещо английски, е 
навлязло в територията 
на учебното заведение 
и се е насочило право 
към столовата. Без да си 
вземе етикетче с надпис 
„посетител“. Полицията е 
уведомена и идва насам. 
Който се притеснява за 
личната си безопасност, да 
не приближава местона-
хождението. Обаче любо-
питството дава крила, ако 
и да са кокоши. Въоръжени 
с тетрадки, пергели и четки 
за рисуване, всички обита-
тели изтичахме на талази 
из пещерите на знанието. 
Безмълвно. По британски. 

В центъра на столова-
та, облечена в скандална 
пъстрота, стои елегантна, 
мургава дама и ни държи 
в ангард с черната шпага 
на погледа си. Същински 
хибрид между пеперуда и 
скорпион. В костеливите й 
пръсти се гърчи от униже-
ние пържен модифициран 
картоф като нокът на не-
дохранването, забит в не-
доумението на тълпата:

- Como e possivel comer 
isto?! (Как е възможно да 
се яде това?!)

Сред конфузното смълча-
ване сеньора Фернандес 
- португалската баба на 
Инеш, категорично ни дава 
да разберем, че не одобря-
ва английската храна.

АЛБИОН

БАЛКАНСКИ СУБЕКТ

Потъването
на ... Аватар

Ивайло Тончев,
 lavrentiiberia@dir.bg
С почетна възраст от 115 години ки-

ното успя да ни заведе почти навсякъ-
де. Бяхме свидетели на пристигащи 
локомотиви, съпровода на пиано от 
немите филми, първия звук, първия 
цвят, първите домашни видеосистеми, 
видеокасетите, DVD-тата и бурята от 
стандарти, която избухна след техния 
триумф. Киното постигаше рекорд след 
рекорд, реализираше огромни приходи 
и огромни загуби. Определени филми 
ставаха предмет на масова психоза 
или на строго ограничения кръг от 
елитарната критика. От кинолентите се 
раждаха легенди и умираха империи. До 
„Аватар”. Точно така, филмът на Джеймс 
Камерън хвана киното за ревера и здра-
во го раздруса. 

Дали ще бъде същото?
Рекламата: Кратки клипчета, без 

много думи, в топрекламното време. За 
момент екраните ни се напълваха с цвят 
и в кадри от филма се налагаше думата 
– Аватар. Явно толкова сме закопнели 
за цвят и за нещо различно от сивата 
парламентарна хроника, защото скоро 
всички вече говореха за „оня филм”, 
пресяваха се торентите, търсеше се сийд 
на копия  с размито качество. Някак си 
всички разбраха, че това ще е Следващи-
ят голям филм и му повярваха, и искаха 
да бъдат първи свидетели на това явле-
ние в търсене на досег до Голямото. 

Преди премиерата: За съвсем кратко 
преди премиерата имаше продажби 
на пиратски копия от рекламни копия 
- прецедент на българския пиратски 
пазар, който от край време никакъв го 
няма заради бума на торентите.

Премиерата: На17 декември 2009 
година със сигурност беше печелившо 
да си собственик на киносалон, защото 
опашките бяха километрични. Хората 
искаха да гледат, да ядат пуканки, да 
пият кола, да пазаруват от съседните 
магазини, да ядат в ресторантите, да 
пият кафе, да наливат бензин... Като ще 
е празник, празник да е. 

След премиерата: Тълпите от зрители 

излизаха като ударени с мокър парцал. 
За три часа бяха на друга планета, биха 
се с дракони, правиха шеметен секс с 
женски екземпляр с огромни размери 
- това не може да не промени живота. 
Форумите се изпълниха с категорични 
позитивни мнения на хора, за които 
Аватар бил означавал ново начало в 
живота им. Така е то. И Пауло Коелю 
беше ново начало.

Филмът: С времетраене от 161 минути 
в Аватар има два филма. С дължина от 
около 80 минути в него е представен 
стандартен научнофантастичен B-movie 
от 60-те, където има всичко – наука, фан-
тастика, любов, екзотика. Останалите 
минути са друг филм без сюжет – цветни 
техносънища, които ни карат да зяпаме 
с отворени уста. 

Скандалите: Засега те са два – за краж-
ба на сюжета. За евентуални автори се 
спрягат култовите братя Стругацки 
(СССР), създали в свой ранен роман 
планета на име Пандора. Друг пре-
тендент е Предраг Урошевич с неговия 
роман Tihana iz Erga от 1984. Засега сце-
нарист си остава Джеймс Камерън.

„Потъването” на ...Аватар: По света 
приходите от продажбата на билети за 
«Аватар» са надхвърлили сумата от 1,843 
млрд. долара - рекорда на «Титаник». 
Много вероятно е «Аватар» да застане 
начело на Топ 10 за най-гледан филм в 
историята на киното. Започва производ-
ство на фен-артикули. Въпрос на дни е 
да се задвижат китайските фабрики, за 
да забълват евтини пластмасови нейвита 
и аватари. В процес на подготовка е Ава-
тар 2 с доста по-голям бюджет на ефек-
тите, но с все още липсващ добър сюжет. 
Технологично напудрената шаблонна 
история, позната още от романите от 
60-те, бе официалният манифест на ид-
ващите филми на специалните ефекти. 
Подгласници в тези филми ще бъдат 
актьорите. След години вероятно ще 
гледаме филми, съставени само от спе-
циални ефекти. За тази цел цяло будно 
съзнание няма да ни трябва, достатъчно 
ще е да е включено подсъзнанието, което 
да следи сценария и от време на време да 
прави контакт с ръката с пуканките. 

Добре де, признавам си, че и аз се 
изтърсих с 12 лева.

Защо пък не?

Ивайло Тончев
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И така отново на вашето внимание са 
два разказа от Никола Филипов, нашия 
стар познайник и законспириран на-
блюдател на Острова и най-вече на част 
от неговите забележителни обитатели 
– българите. Първият разказ е току-що 
написан, вторият е на достолепната 
възраст от близо 6 години, добре от-
лежал и все така чаровен.

Беше време, когато леля ми 
от Гърция дойде специално в 
България, за да си оправи зъби-
те. Живковото време! Туристите 
и гостите от Турция с подобна 
мисия бяха многократно повече. 
Там трябвало да се бръкнат със 
стотици долари, а у нас беше без-
платно. Слагаха в джоба на съот-
ветния зъболекар по някой друг 
долар, а той отчиташе “мъртви 
души”. Кръстихме това явление 
“здравен туризъм”.

Подобно нещо, но с къде-къде 
по-внушителни размери се на-
блюдава сега в Лондон. По същите 
причини. Тук дори в джоба не се 
слага нищо.

В края на лятото на 2009 в 
родилното отделение на лон-
донската болница Челси енд 
Уестминстър Хоспитъл проучили 
потеклото на намиращите се в 
болницата родилки, чета в руския 
вестник “Англия”. Резултатът бил 
потресаващ. От общо 243 нови 
майки 18 се оказали с британско 
гражданство. Останалите били 
от 72 различни държави на Азия, 
Африка, Америка, между които 
голям брой монголки, японки, 
рускини, литовки и полякини. 
Ами защо да не се възползват хо-
рата от щедрия английски закон, 
според който не може да се оказва 
безплатна родилна помощ неза-
висимо от гражданството. Макар 
че радиото и пресата гръмнаха, 
нищо не можа да се направи. 
Явлението “родилен туризъм” си 
продължава с пълна сила, защото 
всяка промяна на закон в Англия 
обикновено се умува с десетиле-

тия в парламента.
От много години е известно, че 

над една трета от пациентите в 
лондонските болници са също та-
кива пришълци. Знаейки, че тряб-
ва да си оправи зъбите или че му 
предстои скъпа операция в своята 
страна, французинът, испанката 
или какъвто и да е по национал-
ност турист плаща стотина-двеста 
лири за курс по английски и става 
лондонски студент. Ограниче-
ния във възрастта няма. Когато 
аз учех английски, в моя курс 
имаше 63-годишна студентка от 
Португалия. А щом си студент, 
вече добиваш право на безплатно 
английско здравеопазване, вклю-
чително и зъболечение.

Един такъв студент нашенец 
пък ми разказа как услужвал 
навремето на тоя и на оня да 
си оправят безплатно по някой 
зъб. И когато се наложило той 
да отиде на зъболекар, зъболе-
карят бил шокиран. Зъби, които 
в компютъра били отбелязани 
като липсващи, у него се мъдрели 
цели-целенички в устата му.

Скоро след обнародването на 
споменатото изследване за ро-
дилния туризъм вестник ”Дейли 
Експрес” описа далаверата на 
хиляди поляци, идващи за по 
2-3 дена в Лондон, колкото да си 
уредят социални помощи или 
пенсия за сметка на британската 
хазна. Ами че това явление аз го 
наблюдавам от много години. И 
не само при поляците. Първото 
нещо, с което се заема една ново-
пристигнала литовка, е, след като 
получи номер за социално оси-
гуряване, да си уреди помощите 

и детските добавки. А те често 
са повече отколкото заплатата, 
която заработват. Никой не ги 
проверява имат ли някакви деца 
там, в Литва, разведени ли са или 
каквото и да е друго. Всичко е на 
юнашко, пардон, на английско 
доверие.

Всеизвестно е, че ако някоя 
жена изневерява на мъжа си, той 
научава последен за това. Всички 
шушукат, но само на него никой 
нищо не казва. Така и нямаше да 
се научи това, ако не беше на-
халството на една полска фирма. 
Но и какво, като научиха? Всичко 
е според законите им, никой не 
може да промени или отмени 
нещо. Безскрупулната полска 
фирма си рекламирала своята 
дейност. Тя посрещала полските 
“туристи” и още от летището 
ги водила в Бюрото по труда 
да получат споменатия вече 
иншурънс номер. След това им 
откривала сметка в английска 
банка, на която да си получават 
съответната сума в британски 
лири. Регистрирала ги като са-
монаети консултанти в тяхната 
фирма и им внасяла необходими-
те осигуровки, които са само де-
сетина лири на месец. А в Полша 
подобни осигуровки коствали 
около 200 лири! И това е всичко! 
Така регистрираният вече може 
да заживее на гърба на крали-
цата и да получава многократно 
по-големи социални надбавки 
или помощи, а като достигне 
пенсионна възраст съответно 
да получи и английска пенсия, 
минималната която в момента е 
43 лири седмично.

Е, това вече е съвсем специален 
туризъм. Той е подходящ и за 
българи и не знам защо тук те 
малко позакъсняха. Едва на-
последък се поразшумя за по-
добни техни действия, въпреки 
че договореностите са още от 
1996 г. заедно с Полша и Литва. 
И вече няма значение, че живе-
еш и работиш в Полша, Литва 
или България – всичко това е 
Евросъюз!

Ако живееш в Лондон, просто 
можеш да ползваш и някои други 
привилегии. Можеш да получиш 
общинско жилище, може да ти 
плащат отоплението, може… На 
навършилите 60 години напри-
мер направо в пощата им издават 
карти за безплатно пътуване с 
влак, метро, автобуси и трамваи. 
На жена ми издадоха такава 
само срещу български паспорт 
и удостоверение за възрастта 
й. Да не говорим, че и цялост-
ното саниране на жилищата на 
възрастните хора се поема от 
общините.

В този кризисен период на-
бира популярност и друг вид 
туризъм – за фалит. Оказва се, 
че ако някой не може да връща 
дълговете си към банката или 
не може да изплаща кредитите 
си, обявеният фалит в повечето 
европейски страни трае десетина 
години. През тези години не само 
че никой не му дава нов кредит, 
ами дори получено наследство 
или печалба от тотото му се за-
порират. Във Великобритания 
обаче този срок е само 12 месеца. 
След това името ти се изтрива 
от черните списъци и отново 

можеш да получиш ипотека или 
банков кредит. Така че задлъ-
жнелите в България могат да 
отидат да банкрутират …пред 
английски съд. Даже и юридиче-
ската им помощ ще е безплатна. 
А българските кредитори са 
длъжни да спазват европейски-
те закони и да изчистят името 
му след съответните 12 месеца, 
които са били отсъдени.

Много се учудих, когато раз-
брах, че повечето опитни адво-
кати, даващи безплатна юриди-
ческа помощ в Бюрата за съвет 
на гражданите (Citizen Advice 
Bureau), вършели това добро-
волно и безплатно. И да го бяхме 
построили този наш комунизъм, 
щеше ли да изживее българският 
адвокат стремежа си да те оскубе? 
Само чужденци злоупотребяват 
с тази изключителна английска 
благотворителност. Докога?

Наистина само ООН е по-
голяма организация от Британ-
ската общност, в която живее 
почти 2 милиарда население и чи-
ято глава е британската кралица. 
Но британската хазна не е бездъ-
нна и гореописаният специален 
туризъм си оказва своето ден след 
ден. Поради което сред коренното 
население се заражда брожение 
за излизане от Евросъюза, което 
е възможно и да стане.

Януари 2010
Очаквайте в скоро време 

разширеното второ издание 
на нашумялата книга на  Нико-
ла Филипов “Що е то Лондон и 
що прави нашенецът там?”

Специален туризъм – Специален туризъм – 
на гърба на кралицатана гърба на кралицата

Прочуха се българите като търгов-
ци по света. В основите на демокра-
цията наводниха Сърбия с халва и 
месомелачки, Македония - с бензин 
и консервирана копърка, Гърция 
- с порцеланови сервизи и спални 
чаршафи, Турция - с цигари и пойни 
канарчета.

След като наситиха Балканския 
полуостров, опазвайки щандовете 
и на последния държавен магазин в 
България, започнаха да завладяват 
нови пазари - вече по на запад. Търго-
вията на българите достигна такива 
мащаби, че не се учудих много, когато 
прилепчанинът Панде ми каза, че 
някакъв българин иска да му продаде 
кръстовище в Лондон. Самите англи-
чани дори не подозират как българите 
им разпродават и кръстовищата, и 
къщите...

Предприемчивият българин заста-

нал преди години на едно кръстовище 
на входа на Лондон с няколко букета 
рози и почнал да ги предлага между 
колите, спиращи на червен светофар. 
Уморени и бързащи шофьори – 
джентълмени, решавали да изненадат 
половинките си и се възползвали от 
тази нова услуга. След няколко опита 
нашенецът видял, че има хляб в тази 
работа и увеличил и разнообразил 
дейността си. До светофарите по-
ставил указателна табела: 10 рози - 3 
лири, 20 рози - 5 лири. Продажбите 
тръгвали обикновено след обяд и 
букетите се разпродавали надвечер. 
Измежду хилядите преминаващи 
коли не е проблем да се продадат 20 
- 30 букета.

Розите купувал на едро, почти на 
безценица. Сутрин подготвял букети-
те, а след обяд ги продавал. Позаинте-
ресували се и други българи, на които 

много-много 
не им се рабо-
тело друго. И 
хитроумният 
и н и ц и а т о р 
станал биз-
несмен - за-
почнал да на-
значава розо-
продавачи из 
лондонските 
кръстовища. 
Работата до-
толкова се раз-

раснала, че той си купил микробус, 
с който развеждал продавачите по 
кръстовищата и им оставял кофи с 
потопени във вода готови букети. Ве-
чер минавал отново - събирал кофите 
и парите, като на продавачите плащал 
определен процент, обикновено по 
лира за продаден букет.

Да но... кръстовищата се оказали 
неравностойни. В един и същи ден на 
някои от тях се продавали по петдесет 
букета, а на други само пет. Почнал 
да ги редува - всеки ден на различни 
кръстовища. Възникнал и втори 
проблем - неравностойни се оказали 
и дните. В петък се продавали по ня-
колко пъти повече букети, отколкото, 
да речем, във вторник.

Тогава била измислена и тактиката 
за продажба на кръстовища - плащаш 
определена сума и продаваш все на 
едно и също кръстовище. Колкото 
по-доходно е кръстовището, толкова 
по-скъпо ще го купиш. От кого? От 
мнимия собственик - нашия пред-
приемач.

Украинци и македонци се опитали 
да започнат самостоятелна продажба 
на все още незаети кръстовища. На 
следващия ден била организирана 
група за борба срещу конкуренцията 
и ги прогонили. Кръстовището може-
ли да го купят, а не да го завладеят...

И изведнъж някакви полицаи искат 
да те изгонят - опасности се създавали за 
движението и най-вече за тебе, като се 

про-
в и -
р а ш меж-
ду колите. «А бе как 
ще се махна, аз съм си го купил това 
кръстовище!» - заявяваш пред слиса-
ните катаджии.

Не проумяват горките англичани, 
не разбират даже, когато продаваме 
къщите им. Вземете някой брой на 
един от двата излизащи на български 
език вестници в Лондон и ще проче-
тете такива обяви: «Продавам къщи 
за чистене в Североизточен Лондон. 
Телефон 07979..., Елена», или «Търся 
да купя къщи и офиси за чистене. 
Телефон 07799..., Мария», «Купувам 
работа - къщи за чистене, деца за 
гледане и др., тел...».

Е, чак пък и деца така да се купуват 
и продават! Май са прекалили тия 
българи с търговията си! Виж - с 
къщите е друго. Не може вече да смог-
ва с работата си някоя чистачка - мно-
го къщи й се насъбрали и хоп - про-
дава някои от тях. Собственикът си 
мисли, че просто е сменил чистачката. 
Той изобщо не е разбрал, че къщата 
му е била продадена от предишната и 
купена от новата такава...

Изобретателствата на българите в 
чужбина нямат равни на себе си!

Август 2004

Продавам кръстовище!

-
ш меж-

олите. «А бе как
е махна аз съм си го купил това
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Посетете ни на двата ни адреса в Лондон!
Работно време : от 6.00 часа до 21.00 часа през всеки ден от седмицата
Savalan Food Ltd.                                                                                    Savalan Food Ltd.
Unit 3 , Eastgate Business Park                                                      5-6 Queens Parade
Argall Way                                                                                                           Turnpike Lane
E10 7PG                                                                                                                               N8 0RD
                                                                                                                      От 7.00 до 01.00 часа
От 9.00 до 18.00 часа                                                                                       02083478822
02085397889                                                                                                         07956655600
07956655600                       savalanfood@yahoo.co.uk   erdogan1968@hotmail.co.uk 

Изобилие от български 
хранителни стоки

Модерен интериор, уникален дизайн, усмихнати български барманки, 
перфектно обслужване, комфортен салон за 350 гости, с кожени 
ВИП сепарета, бар от български алкохол и мезета, 
цени, изцяло съобразени с вашия джоб и 
разбира се - чаровни танцьорки, 
които ще се погрижат за вашето 
добро настроение.

Всеки петък и 
събота – 
горещите хитове от 
световния dancefl oor, 
българска  музика 
и парти фолк микс, 
представени ви 
от DJ Vanni.
Всеки петък и събота – 
вихърът на дискофлирта!
Всеки петък и събота – 
бутилка уиски за най-
страстно танцуващата 
девойка в часовете между 
21.00 и 22.00 часа
Всяка събота - томбола 
с изненади за Вас 
Всяка събота - безплатни 
changa коктейли 
за дами до 22.00 часа

Следваща 
програма в 
Changa Bar:
Петък, 19 февруари –  
българска музика; парти 
фолк-микс; ретро БГ 
дискохитове и музика по 
ваш избор 
За дамите до 21.00 часа - 
вход свободен

Събота, 20 февруари - 
най-новите хитове от 
световния dancefl oor; БГ 
супер дискохитове, R&B 
dancemix и 
музика по Ваш избор
За дамите до 22.00 часа – 
вход свободен
Събота е - момичетата 
на Changa bar 
ще танцуват 
специално за Вас до зори!

CHANGA BARCHANGA BAR – –
новата българскановата българска
парти зона в Лондонпарти зона в Лондон

От 20.00 до 4.00 часа.     
Вход : 5£                   
Резервации и информация:
тел. 07809469532 (Даниела)

139-141 Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike Lane/Finsbury 
Park
N8 9BJ 
(на 4 спирки с
автобус No41 от Turnpike Lane 
Station по посока на Crouch End)

понеделник - петък

Откриха
100-

годишно уиски
изпод ледовете

на Южния полюс

Специализирана новозе-
ландска експедиция извади 
изпод ледовете на Антаркти-
да 5 сандъка с уиски и два 
сандъка с бренди, сковани 
в тях вече повече от 100 
години. Сандъците с алко-
хол били предназначени за 
експедицията на знамени-
тия полярен изследовател 
Ърнест Шекълтън (1874-
1922 г.), но тя ги изоставила 
след неуспешния си опит за 
покоряване на Южния по-
люс през 1909 г. 

Ледът успял да спука 
някои от бутилките, но в 
петте сандъка според из-
следователите се намират 
достатъчно непокътнати 
съдове с уиски, като при 
разклащане в тях дори се 
чувало движението на ви-
сокоградусовата течност. 
Два от сандъците със шот-
ландско уиски «Rare&Old» 
на несъществуващата вече 
спиртоварна McKinlay and 
Co. били открити случайно 
през 2006 г. в леда, форми-
рал се под дъсчения под на 
хижата, служила за базов 
лагер на експедицията на 
Шекълтън на о-в Рос. Тогава 
изследователите нямали 
необходимото оборудване, 
за да извадят сандъците, без 
да ги повредят. 

Компанията производи-
тел на алкохол Whyte and 
Mackay, която е наследник 
на правата върху марката 
McKinlay and Co, решила да 
финансира експедиция за 
изваждането на сандъците, 
за да изследва и установи 
точния състав на изгубената 

зеландския фонд за опазване 
на антарктическото наслед-
ство (New Zealand Antarctic 
Heritage Trust), Ал Фейстиър 
посочва, че за всеобща изне-
нада под първите 2 сандъка с 
уиски изникнали още 5 дърве-
ни каси с алкохол. “Неочаква-
ното откритие на сандъците 
с бренди, едното от които от 
марката Chas. Mackinlay&Co, 
а другото, произведено от 
австралийската компания The 
Hunter Valley Distillery Limited 
Allandale, е допълнителен 
бонус за нас”, разказва поляр-
ният археолог.

Фейстиър допълва, че ледът 
е разбил някои от сандъците и 
е запълнил празните простран-
ства около бутилките, което 
превръща изваждането им не-

покътнати в деликатна зада-
ча. Способът за изваждането 
на безценния алкохол ще 
бъде определен от NZAHT 
до няколко седмици. 

Дългият преход със ски на 
експедицията на Шекълтън 
от северното антарктическо 
крайбрежие към Южния 
полюс, което започнало 
през 1907 г., трябвало да 
бъде прекратено две години 
по-късно на около 160 км 
от крайната цел, след като 
станало ясно, че провизиите 
на полярниците няма да им 
стигнат за целия обратен 
път. Решавайки да не ри-
скува напразно човешки 
животи, Шекълтън отплувал 
от Антарктида, оставяйки 
уискито на брега.

от поколения рецепта и 
евентуално да “възроди” 
уникалния сорт. 

В специално изявле-
ние ръководителят на 
експедицията на ново-
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Типичен пример на 

двата вида страх откри-
ваме в старозаветния 
разказ за изкачването 
на Мойсей на планина-
та Синай, където Бог е 

поканил него и израил-
тяните да се явят пред 
лицето му, за да получат 
скрижалите с неговите 
10 заповеди. Изкачва-
нето и общуването с 
Бога в случая е израз на 
святост, родена в сърце, 
което искрено се бои от 
Бога. Но всички израил-
тяни с изключение на 
Мойсей, се уплашват и 

се оттеглят от планината, 
защото в сърцата им има 
човешки страх, който ги 
кара да стоят далеч от 
Бога, въпреки че те са 
единствените хора на 
Земята, които са свиде-
тели на великите боже-
ствени чудеса, извърше-
ни за спасяването им от 
египтяните. И въпреки 
това само Мойсей е този, 
който се осмелява да из-
качи планината Синай и 
да се доближи до Бога 
с жадно за общуване 
сърце. Неговият страх 
е свят. Той недоумява 
за това, че всички други 
израилтяни се отказват 
от лична среща с Бога. 
Господ иска хората да 
дойдат при святото мя-
сто на планината на не-
говото пребиваване, за 
да го видят лично. Иска 
да им се разкрие, но на 
израилтяните им лип-
сва необходимия свят 
страх, за да пребъдат в 
присъствието му. Изра-
илтяните се уплашват и 

се отдалечават от Бога, 
защото техните сърца 
още не бяха осветени с 
цялата Божия правда. 
И когато се отдалечават 
от него, те извършват 
грях, издигайки едно 
златно теле като обект 
на поклонение. Бог ги 
призовава да се при-
ближат към него, но по-
пулярността на идоли-
те и склонността да се 
извършва беззаконие, 
надминава силата на по-
каната на всесилния Цар 
на вселената.

Същото е вярно и днес. 
В съвременните христи-
янски църкви мнозина 
хвалят Бога отдалече 
и стават лесна плячка 
за Сатаната и неговите 
служители, лесно се под-
дават на чужди учения 
или се оплитат в мрежата 
на проклетата петорка. 
Обръщат внимание само 
на външната форма на 
служенията, на буквата, 
отказвайки по този на-
чин да осветят сърцата 

си с Божията Истина, 
задоволявайки само 
вътрешната, лишената 
им от съдържание необ-
ходимост от поклонение. 
Такова служение води 
неизбежно до отклоне-
ние от Божия път. Хвале-
нието на Бога отдалече 
днес е угодно за мнозина, 
защото то е безопасно и 
чрез него лесно се скри-
ват извършените грехове 
и злите помисли.

Мойсей, който един-
ствен изпитва свят страх 
от Бога, позна Божиите 
пътища и донесе 10-те 
заповеди на хората, кои-
то направляват живо-
та им и до днес. Моите 
лични впечатления от 
християнските служения 
ми показват, че повече-
то хора днес хвалят и 
търсят да познаят Бога 
само от чудесата, които 
Той е извършил в техния 
личен живот. В Лондон 
например много братя 
и сестри се изправят 
пред вярващите, за да 

се похвалят с доброто 
им устройване на рабо-
та, за това как са били 
чудотворно изцелени от 
болести или как са пре-
живели финансов успех, 
получавайки отговор на 
усърдните си молитви. 
Тези хора обаче не могат 
да изпитат свят страх от 
Бога, защото копнеят 
само по нещата, които 
може да им даде светът.

Неотдавна имах раз-
говор с вярваща жена 
от една християнска 
църква. Тя ми заяви, че 
моите статии и книги 
нямали библейски ха-
рактер, затова те били 
безполезни. Очевидно бе 
за мен, че служението на 
тази сестра се извършва-
ше отдалечено от Бога, 
свеждайки се само до 
„буквата”. Нейният страх 
от Всевишния бе човеш-
ки, а не свят. А това, дали 
моите статии и книги 
имат небиблейски харак-
тер, читателите сами биха 
могли да преценят. 

Какъв е истинският смисъл
на християнското служение?

Ти си ценен!

Божидар Палюшев, 
д-р на физико-
математическите науки, 
живее във
Великобритания
от 12 години

ХРИСТИЯНСТВО

Любов от 
втори поглед

Пастор Едуард 
Кешишиян
„Любов от пръв по-

глед” наричаме внезапна 
емоционална реакция 
при среща с личност, 
която никога преди не 
сме виждали. Тъжното 
е, че често времето из-
носва, амортизира на-
шите взаимоотношения 
и по-късно ни напада 
скуката и безразличието. 
Вместо да се радваме на 
пълноценни, развиващи 
се взаимни чувства, те 
избледняват и в края се 
превръщат в по-скоро 
виртуална стойност, от-
колкото реална.

Интересна е истори-
ята с апостол Петър, 
ученика на Хрис тос. 
Евангелията го предста-
вят като изключително 
емоционална личност, 
която реагира спонтан-
но, необмислено, дори 
повърхностно. Лесната 
му раздразнителност и 
зле прикривана гордост 
допълнително услож-

няват нещата. Няколко 
часа преди арестуване-
то на Исус Петър пра-
ви гръмки изявления 
за вярност и лоялност, 
твърдейки, че за разлика 
от другите ученици, той 
е готов дори да умре за 
своя Учител. Спасите-
лят го предупреждава, 
че същата нощ Петър 
ще се отрече трикратно 
от Христос, но му дава 
Своето уверение, че вече 
се е молил за него – да 
не се срине духовно, да 
се възстанови и дори да 
бъде полезен на свои-
те ближни след това. И 
точно това се случва – 
самонадеяният Петър 
под клетва се отрича от 
каквато и да е връзка с 
Назарянина...

Следват драматични-
те събития от разпита 
на Христос, осъждане-
то и разпятието. Хри-
стовото възкресение на 
третия ден. На срещата 
на възкръсналия Хри-
стос с Неговите ученици 

се случва нещо съвсем 
неочаквано за Петър: 
“А като закусиха, Исус 
каза на Симон Петър: 
“Симоне Йонов, обичаш 
ли Ме повече, отколкото 
Ме обичат тези?” /Йоан 
21:15/ Петър изтръпва. 
Схваща, че предстои да 
изясняват отношения. 
Не е очаквал точно този 
въпрос. Колко удобен 
повод да изпъкне пред 
останалите, да се изтъ-
кне, ако не беше про-
валът на отричането… 
Дали Го обича повече? 
Че Го обича от сърце – 
това е сигурно, но дали 
повече, по-дълбоко, по-
вярно? Петър вече не е 
уверен в себе си, затова 
промълвява: “Да, Госпо-
ди, Ти знаеш, че Те оби-
чам.” /Йоан 21:15/ Какво 
ли ще последва? Дали 
нямаше да чуе: “А тогава 
как можа да се отречеш 
от Мен?” Нали така би 
направил всеки друг. Но 
вместо това Христос каз-
ва: “Паси агънцата Ми.” /
Йоан 21:15/ Моля? Исус 
не се отказва от него, не 
го уволнява? Продължа-

ва да му вярва? Възлага 
му нова отговорност? 
Дава му втори шанс? 
Това е повече от всичко, 
което Петър би могъл да 
осмисли и повярва.

Н о  д и а л о г ъ т  н е 
прик лючв а  т у к .  По-
т р у д н о т о  п р е д с т о и . 
Ис ус има да  м у каз-
ва още нещо – същият 
въпрос. Петър смирено 
повтаря своя отговор. И 
трети път… Какво ста-
ва, не му ли вярва Исус, 
или преследва някаква 
по-далечна цел? Петър 
повече не издържа емо-
ционалното напреже-
ние, отприщват се по-
ривисти думи: “Господи, 
Ти всичко знаеш; Ти 
знаеш, че Те обичам” /
Йоан 21:17/. Сърцето му 
плаче – и от срам, и от 
облекчение, и от радост, 
и от благодарност… Как 
да останеш равнодушен 
в присъствието на тази 
велика Любов? Три пъти 
Спасителят разчовърква 
раната, за да предизви-
ка пълно смирение и 
покаяние. И всеки път 
заявява, че отношения-

та продължават. За да не 
остане никакво съмне-
ние. Какъв незаменим 
Приятел на грешника!

Ис ус и нас кани за 
„разговор” насаме, за 
да ни попита, всекиго 
съвсем лично: “Обичаш 
ли Ме? ”  Защото Той 
знае с най-голяма точ-
ност всяко тайно и явно 
отричане от Него, всяка 
охладняла или угаснала 
любов. Въпросът е тол-
кова директен, че изис-
ква най-щателна само-
преценка. Има по-лесни 
въпроси, на които доста 
по-охотно бихме отгово-
рили, например: “Ходиш 
ли понякога на църква? 
”, или: “Спазваш ли ре-
лигиозните традиции? 
” Но въпросът “Обичаш 
ли Ме?” попада точно 
в центъра на сърцето и 

изисква решение за при-
надлежност. 

Висш израз на любовта 
е възлагането на доверие. 
“Паси овцете Ми” озна-
чава: “Ако Ме обичаш, 
грижи се за другите!” 
Отново великата идея, 
че любовта към Бога се 
доказва чрез любовта 
към ближния! Това е 
святото задължение на 
всеки християнин – да се 
грижи за своите съчове-
ци, да бъде техен верен 
приятел и пастир.

Ако сме позабравили 
Бога или човека до нас, 
ако “първата любов” е 
позагаснала, защо не 
повярваме в “любовта 
от втори поглед”, защо 
не кажем на Бога и на 
ближния по нов и по-
истински начин “Оби-
чам те!”?

17.45  ч.

Двата вида страх от Бога
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Германия и други стра-
ни от еврозоната са гото-
ви да финансират Гърция, 
ако страната не може да 
се справи с фискалните 
си проблеми. Това заяви 
пред “Файненшъл таймс” 
източник на германското 
правителство, пожелал 
анонимност. Според из-
данието възможностите 
са да се договори кредит-
на линия или просто да се 
изкупят гръцки държав-
ни облигации.

Това беше само един от 
вариантите, лансирани 
в медиите, свързани с 
евент уално спасяване 
на бюджета на Гърция. 
Мeждувременно от Бер-
лин отхвърлиха друга ин-
формация - че финансо-

вият министър Волфганг 
Шойбле е водил тайни 
преговори с президента 
на Европейската цен-
трална банка Жан-Клод 
Трише за извънредно 
финансиране за Гърция. 
Според информация на 
“Дау Джоунс” финансо-
вите министри от евро-
зоната са провели аудио-
конференция с Трише и 
са обсъдили евентуална 
помощ за Гърция.

Южната ни съседка не 
е единствената страна в 
еврозоната с фискални 
проблеми. В същата гра-
фа много анализатори 
вписват още Португалия, 
Испания, Италия и Ир-
ландия. Тези 5 държави 
са известни с прозвището 

PIIGS и се считат за сла-
бата връзка в еврозоната. 
Според изтеклата в ме-
диите информация целта 
на страни като Германия 
е да се измисли как да се 
създаде “защитна стена”, 
която няма да прехвърли 
проблемите на Гърция 
в други членки на евро-
зоната.

По въпроса дали и как 
да се помага на Гърция 
засега няма единодушие. 
Б ри т а н с к и я  п р е м и е р 
Гордън Браун обяви в 
сряда, че правителство-
то ще подкрепи помощ 
за Гърция само ако тя е 
под формата на заем от 
Международния валутен 
фонд (МВФ). Сходно е 
мнението и на икономи-

ста Чарлс Гудхарт, който е 
и бивш банкер на Банк ъф 
Ингланд. “Необходимите 
пари за спасяването на 
Гърция са сравнително 
малко, но проблемът е, 
че тази помощ ще е пре-
цедент. Аз бих предпочел 
да се намеси МВФ. За ЕС 
това ще е най-малкото 
зло”, коментира Гудхарт 
пред “Блумбърг”.

Новоизбраният евроко-
мисар по икономическите 
въпроси Оли Рен обяви, 
че дори да се стигне до по-
мощ за Гърция, ще става 
дума за такава “в общия 
смисъл на думата”, като 
тя ще бъде предоставена 
при строги условия за 
затягане на фискалната 
дисциплина. 

Жозе Барозу 
позира за снимка с 

новата си комисия. 
През седмицата 

Европейският 
парламент одобри с 
голямо мнозинство 

новия състав на 
Еврокомисията. За 

нея гласуваха 488 
депутати, против 

- 137, а 72-ма се 
въздържаха. 

ЕС може да помогне на Гърция

Кралицата си похортува с 
българин на улицата

21-годишен българин получи уникал-
ната възможност да се срещне с кралица 
Елизабет Втора. Най-дълго управлява-
щият монарх в Европа бе натоварена с 
приятната задача да награди децата в 
Западен Нютън, Норфолк, за това, че 
редовно ходят на църква. След това тя 
ги гости с наденички и картофено пюре. 
Да поздравят кралицата се бяха събрали 
много хора из улиците на града. Сред 
тях бе и българският студент Йордан 
Червенков, писа в. “Гардиън”. Елизабет 
Втора и за миг не се замислила и с охота 
се смесила с тълпата. “Първоначално 

дойдох от чисто любопитство”, разказа 
младежът. “Разбира се, исках да поздравя 
Нейно Величество и да изразя почита-
нията си. За мен бе изключително голяма 
чест да се срещна с кралицата”, не скри 
вълнението си Йордан. 

Следващата седмица Елизабет Втора 
трябва да напусне Норфолк и да се върне 
в Бъкингамския дворец. Именно в Нор-
фолк 83-годишната кралица посрещна 
Коледа, като за пътуването тя предпо-
чете влак. Билетът за първа класа за 95-
минутното пътуване по тази дестинация 
струва 44,40 лири. 

Смут в залата – порно в операта
Голям смут предизвика една от най-

новите постановки от репертоара на 
Операта в Женева. Оказа се, че ре-
жисьорът Оливие Пи е внесъл някои 
новости в сценичното изкуство, като 
е вкарал на сцената голям екран, на 
който прожектира порнографски филм. 
Скандалният спектакъл е по операта 
на Албан Берг “Лулу”. Изображенията 
на екрана са леко размити, но все пак 
се виждат достатъчно отчетливо. По 
тази причина от Женевската опера не 
препоръчват постановката на зрители, 
ненавършили 16 години. Съобщението, 
разпространено от театъра, гласи, че с 
показването на филма се цели да бъдат 
предадени по-точно намеренията на 
Берг и на неговия вдъхновител Франк 
Ведекинд.

За втори път се налага на Операта в 
Женева да наложи възрастово огра-
ничение. И за втори път то е свързано 
със спектакъл, поставен от Оливие Пи. 
Първото е през сезона 2005–2006 годи-
на, когато на сцената се играеше операта 
“Танхойзер” на Вагнер.

Женева наложи възрастово ограничение на постановки

В главната роля в „Лулу” е
 Патри-сия Петибон. 

Снимка: Getty Images/Guliver Photos

Холандия дава бонус за наши таланти

Абитуриенти от Софийската мате-
матическа гимназия ще се записват 
директно във II курс в елитен универ-
ситет в Холандия. Шефът на школото 
Николай Иванов подписа договор 
за това с известното висше училище 
Ханзе-Грьонинген. Младежите ще учат 
3 вместо обичайните четири години, 
тъй като представителите на вуза 
били впечатлени от знанията им. Те ще 
влизат в специалност “Сензорни техно-
логии” само след кратко препитване от 
преподаватели в университета и поло-
жен изпит по английски онлайн. Няма 
да държат ТОЕFL както всички други 
кандидати, стана ясно по време на фо-

рума за чужди университети “Световно 
образование”, който се проведе на 6 и 
7 февруари в “Хилтън”. За първи път 
тук участие взе и един от най-елитните 
британски университети в Нотингам, 
в който навремето е преподавал Айн-
щайн. Там още пазят оригиналната 
черна дъска на великия учен, разка-
заха организаторите. За българи вузът 
предложи над 200 магистратури, както 
и бакалавърско обучение. Таксата е 
3200 паунда годишно. Също за първи 
път у нас стъпиха и норвежки универ-
ситети. Държавното образование там 
е безплатно, но издръжката надхвърля 
1000 евро на месец. 

Университетът Ханзе-Грьонинген записва 
математици направо във II курс

Европейският център 
за превенция и контрол 
на заболяванията (ECDC) 
предлага стаж на млади 
дипломанти. Стажовете се 
провеждат два пъти в го-
дината в централния офис 
на центъра в Стокхолм, а 
продължителността им е 
между три и шест месеца, 
съобщава Еurodesk.org. 
Дейността на центъра е 
насочена към подобрява-
не на защитата срещу ин-
фекциозни заболявания 
на европейско равнище.

Стажантската програма 
предоставя възможност 
на младите дипломанти 
да се запознаят с дей-
ността на ECDC, както и 
да натрупат професио-
нален опит в областта на 
борбата с инфекциозните 
заболявания. Желаещите 
могат да кандидатстват 
за стаж в следните об-
ласти: клинични инфек-
ц и о з н и  з а б о л я в а н и я , 
микробиология, публич-
но здравеопазване, епи-
демиология, статистика 
в  облас т та на инфек-
циозните заболявания, 
социални науки, меди-
цинск а информатик а, 
научна комуникация или 
комуникация на риска.

Условия за 
кандидатстване

Кандидатите трябва да 
имат диплома за завъ-
ршено висше образова-
ние и да владеят един 
от официалните езици 
на ЕС, както и английски 
език – работният език на 
програмата. Те не трябва 
да са участвали в други 
стажантски програми в ев-
ропейски институции или 
да са работили в такива.

Стипендия
Европейският център за 

превенция и контрол на 
заболяванията осигуря-
ва на стажантите месеч-
на стипендия от 1207.83 
евро и покрива пътните 
им разходи. Следващият 
краен срок за тази година 
е 30 април 2010 г. Повече 
информация можете да 
намерите на интернет 
страницата на ECDC.  

Европейският център
за превенция и контрол

на заболяванията
предлага платен стаж

Снимката се разпространява под лиценза на 
Creative Commons 

Скулптурата “Разхождащият се 
човек I” на Алберто Джакомети 

бе продадена на търг от 
аукционната къща “Сотбис” в 

Лондон за повече от 65 милиона 
паунда (104 милиона щатски 

долара). С това тя стана 
най-скъпото произведение на 

изкуството, продавано някога в 
английската столица.
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МВР има оперативни инте-
реси към Алексей Петров над 
десет години, каза министърът 
на вътрешните работи Цветан 
Цветанов в кулоарите на 
парламента след участието 
си в петъчния парламента-
рен контрол. На въпрос след 
като тази престъпна група 
е действала над 10 години, 
докато Алексей Петров е бил 
в ДАНС в качеството си на 
съветник, дали не е опъвал 

чадъри върху определени 
личности, Цветанов каза, че 
не бил искал да коментира 
в детайли доказателствата, 
с които МВР разполага, но 
би могло да се върви и в та-
кава подобна хипотеза. На 
въпрос дали всички разра-
ботки срещу Алексей Петров 
са изхвърляни в кошчето през 
последните години, шефът 
на МВР отговори, че затова 
операцията се казва „Окто-

под”. Запитан за срещата на 
Алексей Петров с Цветанов 
той каза, че това е било за осъ-
ществяване на първоначален 
контакт и е нямало нищо по 
същество. Реално държавата 
не е успяла да работи, защото 
в противен случай днес няма-
ло да се говори за „Октопод”, 
обясни министърът и добави, 
че „ако не бяхме направили 
това, „Октоподът” щеше да 
се разраства и да стане много 

по-голям, което щеше да бъда 
пагубно за държавата”. Цвета-
нов каза, че разработката не 
приключва с Алексей Петров, 
а сега стартира, защото, за 
да се повдигнат обвинения, 
трябва да има достатъчно 
информация и всичко, което 
е събрано в службите през 
последните над десет години, 
е преведено в справките за 
анализа, по който е започнато 
да се работи. 

Отложиха
високия праг на
пенсионната 
възраст

тложихаСвидетелите по делото 
„Маргини“ изчезнаха

Флинстоун живеят край 
Арбанаси

Цветан Цветанов:Цветан Цветанов: Разработката не приключва с Алексей Петров, а сега стартира
Бившият съветник в 

ДАНС осветлен, за да бъде 
легитимиран в службите

Н а з н а ч а в а н е т о 
на Алексей Петров 
в НСС, при поло-
жение че той вече 
имаше една богата 
биография в подзем-
ния свят и беше една 
от най-известните 
й фигури, стана по 
времето, когато Иван 
Костов плътно ръко-
водеше службите за 
сигурност. Петров е 
свързан с финанси-
ране на СДС, още от 
1994 г. и има връзки 
не само с Атанасов, 
а и с Надежда Ми-
хайлова и Емануил Йорданов, на които също има 
оказвани лични и всякакви услуги. След смяната на 
караула в службите на сигурност има един период, 
когато започва разбор на секретните щатове, и тогава 
се поставя въпросът като какъв Алексей Петров може 
да ангажира службата за сигурност и да получава 
пари за това? Човеците, които са спрели отстранява-
нето му от този статут, са Бойко Борисов, тогавашен 
главен секретар, и Никола Филчев, тогавашен главен 
прокурор. 

Като какъв Румен Петков днес се явява съдник и 
на какво? Той една седмица, ако си спомняте, преди 
време, разказваше за «доблестния офицер». Петков 
е оправдан по делото за Алексей Петров знаете ли 
защо? Защото според българския съд да издадеш 
агент, е престъпление, но да издадеш офицер на при-
критие, не е, понеже го нямало в списъка.

Преди да стане съветник в ДАНС, Алексей Петров 
имаше достъп до кабинета на министър-председателя 
Сергей Станишев, какъвто нямаха депутатите на 
«Коалиция за България». Питате ли се защо при 
целия натиск на чуждите посолства, който се разпро-
стря върху реномето на агенцията, върху реномето 
на Станишев като Мистър Клийн, върху реномето 
на Петко Сертов като директор на агенцията, те не 
спряха назначаването? Какви бяха тези причини, за-
висимости и други фактори, които причиниха всичко 
това, и за какво говорим за пипалата на октопода? 
Като какъв Алексей Петров е доцент по корпоративна 
сигурност в УНСС? Ако проследите кой го е правил 
доцент, ще стигнете до «Дондуков» 1. Ако проследите 
кой го е правил съветник на председателя на ДАНС, 
ще стигнете до «Дондуков» 2, в сегашните му оби-
татели, предишните му обитатели. Ако проследите 
кой го е правил офицер, ще стигнете до сградата на 
НСС на «Черни връх». От къде на къде този човек 
се приписва на мен? В момента едни мутри се бият 
с други мутри и се бият по начина, по който се бият 
мутри. В «Дискрим», в кафенето не знам си кое си, в 
ресторанта «Богат беден» и във всичко, което нашата 
мутренска история познава. Независимо че едните 
владеят държавата, а другите са ужким извън нея. 
Това е игра без правила. Тази игра просто може да 
погребе държавата. Тези хора просто имат сметки 
за разчистване и всички, които са свързани с тях, 
участват в това. В тази работа без правила сигурно 
ще има достатъчно жертви и аз няма да ставам днес 
съдник. Тук има воля само и единствено за разчи-
стване на сметки. Но каквито са едните, такива са и 
другите. Миналото на Бойко Борисов е като миналото 
на Алексей Петров. 

Татяна Дончева: 

Едни мутри се бият Едни мутри се бият 
с други мутрис други мутри Нито един свидетел не 

се яви по делото срещу 
Николай и Красимир Ма-
ринови, известни като 
Маргините. От призовани-
те шестима свидетели нито 
един не е бил открит, за да 
бъде призован по делото в 
Софийски градски съд за 
подготовката на убийства-
та на Любен Гоцев, Иван 
Тодоров-Доктора и Никола 
Дамянов. Повечето от хо-
рата не живеели отдавна на 
адресите, на които са реги-
стрирани. Сред тези сви-
детели е и Младен 
Михалев-Маджо. 
От държавното об-
винение съобщиха, 
че могат и да се от-
кажат от показа-
нията на Маджо. 
Магистратите при-
еха една съдебно-
медицинска ек-
спертиза. От на-

правените ДНК-анализи 
с взети проби от угарки 
от листа и каски, ставало 
ясно, че ДНК-то е на трима 
души. Кои обаче, не стана 
ясно, защото данните от 
ДНК-то им не присъстват 
в държавната база данни. 
Делото срещу Маргините, 
Иво Карагеоргиев, Стефан 
Рангелов, Веселин Тошев и 
Бисер Илиев се отложи за 
март, за да бъдат потърсе-
ни отново свидетелите. За 
тях магистратите поискаха 
адресна справка и справка 

за това дали не са напуска-
ли държавата. 

Н и кол а й  Ма ри н ов -
Малкият Маргин се е 
обадил по телефона на 
защитения свидетел Иво 
Илчев и го е заплашил, 
съобщиха източници от 
прокуратурата. Маринов е 
в неизвестност след убий-
ството на радиоводещия 
Боби Цанков. Иво Ил-
чев в четвъртък трябва-
ше да даде показания за 
създаването на престъпна 
група от братята Марги-

ни и за подготов-
ката на убийствата 
на покойния Иван 
Тодоров-Доктора, 
Любен Гоцев и Ни-
кола Дамянов. Пред 
съда обаче защите-
ният свидетел зая-
ви, че нито познава, 
нито някога е разго-
варял с Маргините.

Число на броя

5.1% 5.1% сочи доклад на 
финансовия 

министър С. Дянков 

СС
е спаднал БВП е спаднал БВП 

през 2009 г., през 2009 г., 

Вдигането на пенсион-
ната възраст се отлага за 
неопределен период от 
време и няма да започне 
от 2012 г. каквито бяха 
първоначалните намере-
ния, съобщи министърът 
на труда Тотю Младенов. 
Причината за това е, че 
в момента приоритет на 
министерството са бор-
бата с безработицата и 
с кризата на пазара на 
труда и затова не трябва 
да се вземат прибързани 
решения за пенсионната 
възраст. Решението на ми-
нистъра е съгласувано с 
премиера Бойко Борисов, 
според когото вдигането 
на възрастта ще доведе до 
остро противопоставяне 
от страна на обществото. 
Дискусиите по останалите 
предложения за пенсион-
ната реформа обаче ще 
продължат.

Социалният министър 
Младенов заяви, че мини-
малната пенсия и прагът 
на бедността трябва да 
се изравнят. В момента 
минималната пенсия е 
136.08 лв., а одобрената 
от правителството линия 
на бедност за 2010 г. е 
211 лв. Това означава, че 
минималният доход на 
възрастните трябва да 
скочи със 75 лв. Според 
Младенов изравняването 
трябва да се финансира 
от държавния бюджет, а 
не със средства от осигу-
рителната система. В мо-
мента минимална пенсия 
получават около 800 хил. 
души. Това означава, че 
приемането на подобно 
предложение би струвало 
на бюджета около 60 млн. 
лв. на месец.
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Съвременната фамилия Флинстоун се 
засели край Арбанаси. Компютърният 
специалист по интернет дизайн Людмил 
Егов заряза световната мрежа и заживя със 
семейството си като отшелник. Българинът 
заедно със съпругата си и 4-годишния си 
син се върнал от Канада преди пет години 
уплашен, че урбанизацията го унищожа-
ва. Семейството взело малка къщичка в 
горичката до с. Арбанаси, отказало се от 

всички постижения на цивилизацията и 
започнало да живее от това, което само си 
произведе. Днес Людмил използва един-
ствено електричеството от съвременните 
постижения. Той затопля вода от слънче-
ви панели и пуска музика на растенията, 
които отглежда. Бившият компютърен 
специалист е разработил специална ма-
шина за отглеждане на кълнове, с които се 
хранят през цялата година, за да не боле-
дуват. Другата храна расте в градината, без 
да се наторява. Семейството отшелници 
дори се е отказало от сапуна и шампоана, 
като използва методи за хигиенизиране от 
преди сто години.

Людмил и жена му напуснали Канада, 
след като в провинцията, където живеели, 
заради природно бедствие спрял токът и 
животът замрял. Тогава те разбрали колко 
зависими са хората от постиженията на ци-
вилизацията и се върнали към природата. 
Затова синът им Самуил-Тодор се родил 
в къщата край Арбанаси без помощта на 
акушерки и гинеколози, а после майка му 

го кърмила цели три години.

Флинстоун живеят край
рр рр рр оооот 

ДДДДи
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1/4 от заменените 32 990 
дка държавни гори и земи са 
със сменено предназначение 
и са подготвени за построя-
ване на хотели, ваканционни 
селища, спортно-почивни 
бази, голф курорти и други 
видове сгради, стана ясно от 
справка на неправителствена-
та организация «За да остане 
природа в България». Тези 
терени вече са безвъзвратно 
загубени за природата и върху 
тях вече се строят или пред-

стои да се изградят по-малки 
или по-големи обекти. Общата 
цена на терените е малко над 
154 млн. лв., но фактически те 
са стрували между 30 и 50 пъти 
повече. Най-скъпият имот е 
оценен на 28.54 лв./кв. м, а 
най-евтиният - за 7 стотинки 
за квадратен метър.

Част от имотите ще бъдат 
показани по време на специ-

ален тридневен 
тур за журнали-
сти, организи-
ран от партия 
ГЕРБ през този 
уикенд. Медии-
те ще бъдат за-
ведени да ви-
дят терените по 
Черноморието, 
които са стана-
ли предмет на 
разпоредител-
ните сделки. Го-

ляма част от фирмите и лицата, 
които са се облагодетелствали 
по тази схема, са оповестявани 
в медиите. Все още не е ясно за 
кои сделки управляващите ще 
поискат доплащане от фирми-
те или развалянето им в съда. 
По думите на министъра на 
земеделието и храните Миро-
слав Найденов става въпрос 
за около 300 сделки.

1/4 от заменените гори и земи 
са подготвени за хотели
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Продължение от бр. 2 
АПРИЛ

«Нашият PR са новите тро-
тоари, по-чиста София вече, 
метачите, чистачите по улиците, 
новите пердета, маркировките, 70 
бригади ремонтират и асфалтират 
днес.»

Пред vsekiden.com
“Ние сме във война. Ние сме 

като Сталинград през Втората 

световна во-
йна. Обграде-
ни сме от пра-
вителството, 
които искат 
да направят 
София гето.»
Пред 
журналисти 
в Москва, 
след като 
кабинетът 
«Станишев» 
обяви 
кризисно 
положение 
и иззе 
чистотата 
от 
общината.

«София не е била толкова чиста, 
колкото в момента. Всеки ден ходя 
и броя чистачките.»

Пак там
«На война като на война. Вие си 

правите щабове, ние - партизан-
ски отряди.»
Пред общинари, след като 
правителството създаде 
«кризисен» щаб за боклука

 “Ще ги гоня до... затвора, До-

ган и Станишев си играят с моя 
живот... Чрез партиите си те се 
опитват да ме атакуват лично. 
След днешния случай ще ги пре-
следвам докрай - до затвора.»

По повод създадената 
парламентарна комисия 

«Сретан Йосич», наречена от 
медиите комисия «Анти-Бойко»

МАЙ
Фес за Станишев
«Историята един ден ще закичи 

Станишев с един голям фес, ама 
много голям.»

По повод решението на 
ЦИК за разпределяне на 

мандатите по райони за 
изборите. 

«И на куц крак пак ще ги бием. 
И то достатъчно.»

След като си контузи крака 
при футболен мач, игран в 

обедната почивка

Boykostov.org
«Няма да има дебат между мен 

и Сергей Станишев, докато той 
не се извини за черния пиар, на 
който автори са той и любимият 

му човек Азер Меликов.»
На Първанов с «любов», Vol.1
“Ако президентът не наложи вето 

върху закона за отпадъците, ще 
стане един от послушниците на До-
ган и Станишев. Никой в център-
дясно няма да се отнася към него 
като към държавен глава.»

В интервю за в. «24 часа»

ЮНИ
Хващайте шапките и си зами-

навайте!
«Ако някой е днес тук с тайната 

надежда, че ще става министър, 
зам.-министър или нещо друго в 
изпълнителната власт, да си взема 
шапката и да си заминава още сега.»

На среща с над 50 експерти в 
НДК, цитиран от «Труд»

«Румен Петков има прекрасната 
възможност в следващия парла-
мент да седи до братя Галеви и да 
не се крие по разни заведения.»

В отговор на обвинения 
от БСП, че партията му 

прилага двойни стандарти в 
отношението си с ДПС

(Продължение – бр. 4)

ПРОГНОЗИ, АНАЛИЗИ, КОМЕНТАРИ

Продължение от бр. 2 
АПРИЛ

«Нашият PR са новите тро-
тоари, по-чиста София вече, 
метачите, чистачите по улиците, 
новите пердета, маркировките, 70 
бригади ремонтират и асфалтират 
днес.»

Пред vsekiden.comр д

световна во-
йна. Обграде-
ни сме от пра-
вителството, 
които искат 
да направят 
София гето.»

р

Пред 
фф

журналисти 
в Москва, 
след като 
кабинетът 
«Станишев» 
обяви
кризисно 
положение 
и иззе
чистотата 
от 
общината.

«София не е била толкова чиста, 
колкото в момента. Всеки ден ходя 
и броя чистачките.»

Пак там
«На война като на война. Вие си 

правите щабове, ние - партизан-
ски отряди.»
Пред общинари, след като 
правителството създаде 

ган и Ста
живот... Ч
опитват 
След днеш
следвам д

па
«Срета

медиите

Фес за С
«Истори

Станишев
много гол

По
ЦИ

ман

«И на к
И то дост

След к
при ф

«Няма д
и Сергей

Бо
йк

о 
Борисов: избрано

Бо
йк

о 
Борисов: избрано

 www.standartnews.com
Срещи, уверения, обе-

щания - това е знамена-
телят, под който премина 
посещението на българ-
ския премиер в Лондон.

Българската делегация 
имаше наситен със срещи 
понеделник в Лондон - 
както с управляващите 
лейбъристи, така и с пред-
ставители на опозицион-
ната Консервативна пар-
тия. Денят завърши с по-
сещение при британския 
премиер Гордън Браун. 
След разговорите на «Дау-
нинг стрийт» българският 
премиер заяви, че един-
ственото,  кое то 
разделя двете 
държави, е 

футболното съперниче-
ство. Борисов увери, че 
е получил насърчителни 
сигнали от своя домакин:

«Българското правител-
ство има пълна подкрепа 
от страна на Великобрита-
ния и на г-н Гордън Браун. 
Той заяви, че ще имаме 
подкрепа за еврозоната от 
тяхна страна. Надява се да 
направи всичко възможно 
за повече инвестиции и 
сътрудничество както в 
енергетиката, така и в ту-
ризма и останалите сфери, 
в които имаме желание да 
се задълбочат нашите от-
ношения», каза Борисов.

Браун не даде изявление 
за медиите след сре-

щата, но според 

българския премиер той 
обещал британска подкре-
па в ЕС и за инициативата 
на България и Турция по 
ускоряването на проек-
та «Набуко». Лондон ще 
настоява освен това Ев-
рокомисията да окаже на-
тиск върху Атина заради 
гръцките фермери, чиито 
протести често блокират 
границата с България.

За съжа ление обаче 
Гордън Браун може и да не 
успее да изпълни докрай 
поетите ангажименти. 
Тази пролет във Велико-
британия предстоят из-
бори, след които «Даунинг 
стрийт» може да има друг 
обитател - лидера на Кон-
сервативната партия Дей-

вид Камерън. При срещата 
си в Лондон с неговия 
заместник Бойко Борисов 
е получил уверение, че в 
политиката спрямо Бълга-
рия ще има приемстве-
ност. Но единственият 
конкретен ангажимент, 
поет от консерваторите, 
е да не включват въпроса 
за запазването на огра-
ниченията за български 
работници на Острова в 
предизборната си кам-
пания.

Доволен от лондонските 
си разговори остана ми-
нистър Цветан Цветанов. 
Той посети вътрешното 
министерство, Хоум офис, 
както и Агенцията за бор-
ба срещу тежката орга-

низирана престъпност 
(SOCA). «Аз съм убеден, 
че това, което очертахме 
като основни приоритети, 
и това, което вълнува и 
тях, и ЕС, е да противодей-
стваме реално на трафика 
на наркотици и хора, кой-
то е през Балканския път. 
Това е един вид кредит на 
доверие, който те дават на 
българската правоохра-
нителна система», заяви 
министър Цветанов.

Но кредитът на доверие 
тепърва трябва да бъде 
оправдан, тъй като през 
последната година българ-
ските специални служби 
са изгубили контактите 
със западните си партньо-
ри, според признанията на 

премиера Борисов. Освен 
това Великобритания е 
сред страните, които най-
много настояват България 
да покаже конкретни ре-
зултати в борбата срещу 
корупцията и организи-
раната престъпност.

София ще трябва да 
доказва и още нещо - че 
България все пак остава 
добро място за инвести-
ции. Първата стъпка в 
тази посока бе срещата на 
Борисов с фонда Quorus 
Ventures: «Започва из-
граждането на електро-
мобили в Стара Загора. 
200 прототипа от тях в 
момента се произвеждат 
в Германия, но от фирмата 
искат тази първоначална 
инвестиция от около 100 
милиона лева да започне 
в България, защото очак-
ват, че тя след това ще има 
много голям пазар», каза 
премиерът. Българският 
търговски представител 
във Великобритания Пла-
мен Димитров уточни, 
че става дума за четири-
местна лека кола, за която 
вече има 8000 заявки. Бри-
танският посланик в Со-
фия Стийв Уилямс също 
смята, че има възмож-
ности за нови британски 
инвестиции: «След две 
седмици ще бъда отново 
в Обединеното кралство, 
за да говоря пред местни 
фирми за възможностите, 
които България предо-
ставя. Въпреки рецесия-
та сме доста насърчени 
от несекващия интерес 
на британски компании, 
които търсят информация 
в посолството за бизнес 
възможностите в Бълга-
рия», посочва Стийв Уи-
лямс. 

www.dnevnik.bg
Преди две седмици пре-

миерът Бойко Борисов се 
оплака пред отбрана пу-
блика на фондация «Кон-
рад Аденауер» в Берлин, 
че народът не желае да 
свидетелства в съда срещу 
бандитите, и животът вед-
нага потвърди думите му. 
В четвъртък в Софийския 
градски съд защитеният 
свидетел срещу братята 
Маргини, обвинени за 
три опита за убийство, 
заяви, че не ги познава. 
«Не познавам никого от 
подсъдимите и не съм се 
срещал с никого от тях», 
заяви Иво Илчев, който 
беше доведен в залата с 
маска и разпитван зад 
параван.

Тук вариантите за ре-
акция са два. Първият 

е читателят искрено да 
се посмее на безпомощ-
ността на обвинението 
и на неговия свидетел. 
Тази повърхностна реак-
ция обаче се преодолява 
лесно, след като човек се 
запознае с информацията, 
че Илчев е признал, че е 
бил заплашен с физиче-
ска саморазправа с него 
и семейството му, зато-
ва е излъгал пред съда. 
За капак прокуратурата 
съобщи, че ще образува 
срещу него дело за лъжес-
видетелстване. И ще го 
осъди без проблем!

Добрата новина, както 
подсказа един читател във 
форума на «Дневник», е, че 
най-после ще има осъден 
по това дело и прокурату-
рата и съдът ще могат да 
го отчетат пред Брюксел. 

Лошата обаче е, че при 
тази примитивна защита 
на свидетелите в България 
не би могло да се очаква 
нищо по-различно. Както 
казва главният прокурор 
Борис Велчев: уви, при нас 
не е като по американски-
те филми.

Затова гражданите на-
блюдават с удивление по-
явата на маскирания сви-
детел зад паравана в съда, 
чието име прокурорът 
вече беше направил пу-
блично достояние. Логич-
ният въпрос е какво точно 
му е защитено на този 
човек и как се гарантира 
неговата сигурност, след 
като той и семейството 
му очевидно са държани 
на мерник. Но явно про-
куратурата не е ходила 
достатъчно на кино. 

За тази защита – това 
ии 
аа 
яя 
аа 
оо 
рр 
сс 
--

--
--
--
,, 
тт 
--
--
оо 
ии 
аа 
дд 
оо 
ии 
--
аа 

С Лондон смеС Лондон сме
съперници само във футбола съперници само във футбола 
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И днес авторката на ле-
гендарното стихотворение 
“Зайченцето бяло”, което 
Петър Ступел превърна в 
суперхит, продължава да е 
взискателна най-вече към 
родния език – ПОДЗ.

Леда Милева,  една от 
любимите поетеси на по-
коления българи, отпраз-
нува поредния си завиден 
юбилей. В навечерието на 
своята 90-годишнина най-
известната ни жива детска 
писателка отново бе сред 
читателите си. Тя представи 
новата си книга “Кънки на 
колелца” в Столична библио-
тека. С достолепна осанка, 
облечена в стилен костюм, 
с безупречна прическа и па-
мет, дъщерята на Гео Милев 
слушаше малчуганите, които 
с удоволствие отговаряха на 
въпроси от поезията й. По-
сле на най-добре справилите 
си тя подари томчето си с 
автограф. 

И днес авторката на ле-
гендарното стихотворение 
“Зайченцето бяло”, което 
Петър Ступел превърна в су-

перхит, продължава да е взи-
скателна към езика. Особено 
този, който “ни облъчва” от 
телевизията и радиото. За-
това гледа главно новините 
и публицистиката на БНТ и 
bTV, но най-вече по BBC. 

Когато убиват баща й, Леда 
е на 5 години. “Помня деня 
на неговото изчезване, 15 
май 1925-а. С няколко деца 
играехме във вестибюла на 
нашия апартамент на бул. 
“Мария Луиза” 23 срещу Ха-
лите (домът бе съборен при 
бомбардировките 1944 г). 
Дойде цивилен агент в черни 
дрехи и попита знаем ли къде 
живее Гео Милев. Казах, че 
ми е баща и ще го извикам. 
Отворих вратата и го видях 
- точно ставаше от леглото. 
Това беше последният ми жив 
спомен от него. Човекът му 
каза, че го викат за справка, 
излязоха и вече не се върна. 
Приятелите на татко, Николай 
Лилиев, Ламар, Людмил Стоя-
нов, продължаваха да идват у 
дома и след изчезването му. 
Майка Мила, която е била 
актриса, през 1911/1912 г. е 

учила в Сорбоната в Париж и 
оттам се познаваше с Лилиев, 
Константин Константинов, 
Чудомир и други български 
интелектуалци. Израснах сред 
книги”, сподели поетесата, като 
допълни, че започва да пише 
на 9 години. Най-грижовен от 
всички приятели на Гео Милев 
се оказал Ламар, който всяче-
ски я насърчавал да пише.

Над 30 стихосбирки за 
деца, пиеси и статии носят 
подписа на Леда Милева. 
Поколения малчугани вечер 
са заспивали с историите 
от “Заю на разходка”, “Му-
стакатият Иванчо”, “Черно 
фламинго”, “Цветни приказ-
ки”, “Карнавал в гората”. Из-
воювала е собствено място 
в литературата, неподвласт-
но на сянката на ерудита 
Гео Милев. Леда Милева е 
завършила Американския 
колеж и Института за детски 
учителки, следва и право в 
Софийския университет, но 
литературата остава голя-
мото й призвание. Леда Ми-
лева е и полиглот с безброй 
преводи на проза и поезия 

от английски, френски, ру-
ски. Нейните стихотворения 
и пиеси са издавани във 
Франция, Германия, Русия, 
Беларус, Румъния, Чехия, 
Полша, Унгария, Сирия. 
Била е главен редактор на 
списания, генерален ди-
ректор на БНТ, постоянен 
представител на България в 
ЮНЕСКО, шеф на превода-
чите, депутат във Великото 
народно събрание. Включена 
е в почетния списък “Ханс 
Кристиян Андерсен”. Лично 
се познава с Артър Милър, 
Жак Гошрон (направил вели-
колепен превод на поемата 
“Септември”), с испанския 
поет Хуан Едуардо Сунига, с 
проф. Роже Бернар.

Днес главният дълг на 
Леда Милева е да се грижи 
за творческото наследство 
на баща си. Много писатели 
продължават да я търсят за 
съвет, тя участва в предста-
вяне на книги, чете творби 
на колеги. Голямата й болка 
е, че вече няма детски списа-
ния, а от там и млади детски 
писатели.Арх. Ангелов, защо пратихте колелата във 

въздуха?
- Опитвам се да накарам хората да видят при-

движването от съвсем различна гледна точка. Нe 
искам да приемат “Kolelinia” едва ли не като нов 
начин за каране на колело, конкуриращ нормалния. 
Особено във велосредите, където хората са много 
чувствителни на тема извоюване на пространство 
на улиците. Проектът се приема като отказ от тази 
борба, но това не е така. “Kolelinia” не изолира 
велосипедистите от основния трафик. Тя e просто 
добавка, свързващо звено на съществуващи алеи, 
където досега това е било невъзможно. Предим-
ството й е, че не изисква много средства, а и лесно 
се сглобява и разглобява.

-Как ви хрумна идеята?
-През лятото на 2008-ма решихме с колеги да 

участваме в конкурс на тема внедряването на вело-
сипедния транспорт в градовете. Първата шантава 
идея, която ми дойде наум, беше как да си караме 
собственото колело върху опънати въжета. Коле-
гите ме погледнаха странно и така продължихме 
да работим по друга концепция, но нещо не се по-
лучи. Нещо ми подсказваше, че трябва да покажа 
концепцията с летящите велоалеи. Затова седнах 
и за десет минути скицирах с молив върху A4 една 
схема, снимах я с апарат и я пратих. Точно тази 

скица спечели място за финала, който се проведе 
половин година по-късно в Лондон. И трябваше да 
подготвя детайлна презентация на идеята. Така се 
случи, че тогава готвех и дипломна работа. Имах 
само два дни, за да развия “Kolelinia”, преди да летя 
за Лондон. Представих идеята и тя взе, че спечели. 
Беше чудесно преживяване, запознах се с много 
готини хора!

- А какви други нестандартни и брилянтни 
идеи ви се въртят в главата?

- Доста са. Обичам да опростявам и разнищвам 
до крайност нещата около мен. Да провокирам 
хората спрямо рутинните навици и правила, по-
ставям всичко под съмнение. Май животът е пре-
калено кратък, за да се движим в монотонни, добре 
утъпкани пътеки. Въпреки това нямам афинитет 
към риска, а просто търся. С трима колеги поддъ-
ржаме архитектурен блог, в който представяме 
проектите си. С друга група архитекти поддържаме 
неправителствена организация, ориентирана към 
проблемите на градската среда. Стараем се не само 
да говорим и пишем, но и да действаме. 

Направих го 
за 10 минути

Задръстване. Смрад на изгорели газове. Опънати 
до крайност нерви. Трафикът ни подлудява бавно 
ден след ден. Кога ще е възможно да слезем от колите 
и миризливите трамваи и ще започнем да се при-
движваме по въздуха? През 2098-ма? Грешка! Може да 
стане и тази година. Ще кажете - не и в България! 
По-лесно ще ни пораснат криле, преди да литнем из 
въздуха. Втора грешка! Летящите магистрали са 
съвсем реален проект – при това на българския ар-
хитект Мартин Ангелов. Само че, за да се издигнем 
над задръстването, трябва да се поизпотим. Като 
завъртим педалите здраво. 

Едно колело и три метални въжета - толкова стига, 
за да се издигнеш във въздуха и да прекосиш града 
за нула време. Проста, евтина, нестандартна, супер 
ефективна - такава е идеята на българския архитект 
Мартин Ангелов. И светът вече се влюби в нея. Про-
ектът “Кolelinia” спечели първо място в категория City 
transportation interchange на престижния конкурс Line 
of site през 2009 г. в Лондон. “Концепцията е на пръв 
поглед шокираща и балансира точно на границата 
между възможното и невъзможното”, признава авторът 
й, 26-годишният арх. Мартин Ангелов. И вече из-
лезе на страниците на най-престижните издания за 
архитектура и нови технологии в света - “Archdaily”, 
“Gizmodo”, “Inhabitat”, “AUTO BILD”. Даже в Китай са 
заинтригувани от уникалната българска идея. Ето 
защо арх. Ангелов вече е дал интервю за най-големия 
всекидневник в Шанхай - “Shanghai Morning Post”.

Да се издигнеш над трафика?
Как летят велосипедите?

Много лесно и на немного високо. Подобно на 
лифт, между невралгичните точки в града се опъ-
ват метални въжета. Височината е само 4,5 м. Две 
са въжетата, за които се прикрепят специалните 
улеи - въздушните велоалеи. Има и трето - за него 
се закача кормилото, обяснява арх. Ангелов. “При-
качването” става много лесно. С прост механизъм, 
прикрепен към кормилото на колелото. Велосипе-
дистите са обезопасени с въже. И дори да загубят 
равновесие, няма опасност да се окажат под гумите 
на колите, успокоява арх. Мартин Ангелов. Про-
блемът е единствено с изпреварването, признава 
авторът на проекта. Но споделя, че приятел му 
предложил “лек” срещу бавни велосипедисти. 
“Със специален механизъм по-бързите колоездачи 
могат да избутат напред мързеливците, които са 

застигнали”, обяснява архитектът.

Прототипът - скоро в столицата
“Искам първата отсечка на “Kolelinia” да е в София”, допъ-

лва младият архитект. Мартин Ангелов вече събира екип. И 
инженери, и архитекти заедно ще проектират първата летяща 
велоалея в света. Експерименталната отсечка ще бъде около 15-
20 м дълга. “Вече търсим спонсори за проекта. Ще поискаме и 
разрешение от столичния кмет да изградим отсечката”, споделя 
плановете си арх. Ангелов. Той е убеден, че първата летяща 
велоалея ще бъде изключителна реклама за София и България. 
“Ако прототипът проработи, следващата стъпка е изграждане на 
отсечка с цел забавление - например за екстремен спорт в пла-
нината”, обяснява създателят на “Kolelinia”. След това летящите 
велоалеи могат да се използват за туристическа линия, която да 
обикаля столичните забележителности, например. “Ако хората 
свикнат с подобен начин на придвижване, системата сама ще си 
намери пътя за масово ползване”, смята арх. Мартин Ангелов. 
И признава, че амбицията му не е по най-бързия начин да ни 
свали от колите и трамваите и да ни качи на летящите колелета, 
да провокира и собственото си въображение, и хората около 
себе си със смели, нестандартни и революционни идеи. Засега 
това е повече от успешно. 

Българската Kolelinia подлуди Лондон и Шанхай

Летящи колела ще препускат над София

И днес авторката на ле-
гендарното стихотворение 
“Зайченцето бяло”, което 
Петър Ступел превърна в 
суперхит, продължава да е 

перхит, продължава да е взи-
скателна към езика. Особено 
този, който “ни облъчва” от 
телевизията и радиото. За-
това гледа главно новините 

учила в Сорбоната в Париж и 
оттам се познаваше с Лилиев, 
Константин Константинов, 
Чудомир и други български 
интелектуалци. Израснах сред 

от английски, френски, ру-
ски. Нейните стихотворения 
и пиеси са издавани във 
Франция, Германия, Русия, 
Беларус, Румъния, Чехия, 

Леда МилеваЛеда Милева с нова книга     с нова книга     
за рождения си денза рождения си ден

Летящите велоалеи могат да се използват за 
туристическа линия, която да обикаля 

столичните забележителности, например
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Леда Милева с нова книга     
за рождения си ден

За август 2009-а бе насро-
чена и сватбата на ромския 
славей Софи Маринова и сина 
на бившия й мъж - Дачо. След 
като година по-рано опитът 
им да узаконят връзката си се 
провали, и този път приготов-
ленията за бракосъчетанието 
се оказаха напразни - Софи и 
Дачо така и не успяха да станат 
съпрузи. Влюбените се разлю-
биха, живяха разделени повече 
от четири месеца. В началото 
певицата много се разстрои 
и доста плака. Но вече като че 
ли успя да преодолее факта, че 
така и не стана булка, и дори си 
сложи силикон - в “джуджките”, 
както казва самата Софи.

“Добре съм, хубаво ми е да съм сама, правя си как-
вото искам, ходя си където си искам”, откровеничи пе-
вицата. Тя казва, че постоянно около нея има ухажори, 

ама е много капризна. И признава, че като че ли още й 
е рано за сериозна връзка. Засега Софи мъдро заявява: 
“Явно Господ има други планове за мене”... 

Страницата подготви Юл. Ташева

Известните също се влюбват
Някои от тях дори се и женят...

Няма значение коя
от звездните сватби
през 2009-а е била
най-пищна и красива,
важното е младите
да се обичат...

Хората се срещат, влюб-
ват се и... се женят. Поняко-
га. А сватбената церемония 
винаги остава в спомените 
и снимките като красива, 
романтична и трогателна. 
Да не говорим за известни-
те, чиито възможности по-
зволяват бракосъчетанието 
да се превърне в истинска 
приказка. Нека в хроно-
логичен ред си спомним 
звездните сватби на изми-
налата 2009-а. Коя от тях е 
достойна да се нарече най-
красива, най-известна или 
най-пищна, решавате вие...

Сватбената щафета в 
началото на 2009 година 
подхвана певицата Фърги, 
която през ЯНУАРИ склю-
чи законен брак с актьора 
Джош Дюамел от сериала 
“Лас Вегас”. За венчавката 
изпълнителката от “Блек 
айд пийс” си хареса рокля 
на “Dolce&Gabbana” и спе-
циално украсен с кристали 
букет цветя. Тържествената 
церемония се състоя в 
тесен кръг в Маями в 
присъствието на стотина 
гости в закрита от не-
канени погледи шатра, 
декорирана с хиляди бели 
рози. След сватбата за 
медения месец звездната 
двойка отпътува на Ба-
хамите.

Футболистът Том Брей-
ди и бразилският супер-
модел Жизел Бюндхен си 
казаха “да” в присъствието 
на тесен кръг от приятели и 
роднини през ФЕВРУАРИ 
2009 г. Младоженците се 
задоволиха с малка цере-
мония в черквата “Санта 
Моника” в Малибу, на по-
малко от миля от плажа. 
Булката бе облечена в атрак-
тивна рокля с гол гръб на 
“Dolce&Gabbana”, а трите й 
любими кученца - накипре-
ни с дантелени якички от 
същата марка. След венчав-
ката гостите бяха поканени 
за малък прием в имението 
на двойката в Брентууд. В 
началото на декември м.г. 
най-скъпоплатеният модел 
в света роди момченце и го 
кръсти Бенджамин.

У нас стрелите на Ку-
пидон събраха навръх 14 
ФЕВРУАРИ точно в 14 ч. 
влюбените Соломон Паси 
и Гергана Грънчарова. Осно-
вателят на Атлантическия 
клуб в България и бившата 
министърка по европей-
ските въпроси се врекоха 
във вечна любов в село 
Стойките. Любовта между 
двамата политици пламна 
още докато Паси бе външен 
министър, а Гергана Гръна-
чарова - негова заместнич-
ка. До последно те пазеха 
сватбата си в тайна. Кумове 
на двойката станаха шефът 
на БТА Максим Минчев 
и съпругата му Наталия. 
А ролята на шаферка на 
сватбата изпълни малката 
дъщеричка на булката Ка-
терина.

Брус Уилис казваше, че 
никога няма да се ожени, 
толкова силно обичаше 
бившата си съпруга - ак-
трисата Деми Мур. Въпреки 
раздялата звездите запазиха 
помежду си приятелски вза-
имоотношения. Все пак една 

красавица - моделката Ема 
Хеминг, успя да преобърне 
плановете на холивудския 
чаровник. В края на МАРТ 
54-годишният актьор и 
32-годишната манекенка, 
прочула се с рекламата на 
бельо с марката 
“Victoria’s Secret”, си 
размениха клетви 
за вярност в Мали-
бу. Сред избраните 
гости на тържество-
то бе и Деми Мур, 
трите й дъщери от 
Уилис и младият 
съпруг на актрисата 
Аштън Къчър.

Венеция задълго 
ще запомни датата 
23 АПРИЛ 2009 г. На 
този ден в историче-
ската опера “Ла Фени-
че” повторно се оже-
ниха актрисата Салма 
Хайек и милионерът 
Франсоа-Анри Пино. 
За първи път те го сто-

ри х а 
тайно в Париж на 14 фев-
руари - Деня на влюбените. 
След драматичната и, за 
щастие, временна раздяла 
с любовта на живота й и 
баща на нейното дете Салма 
отново заживя в приказка. 
Присъстващите на цере-
монията 150 гости носеха 
маски в златно и черно. 
Но все пак сред тях бяха 
разпознати Пенелопе Крус, 
Оливие Мартинес, Чарлийз 
Терон, Боно, Уди Харелсън, 
Ашли Джъд, Емир Кустури-
ца и дори бившият френски 
президент Жак Ширак. Не-
сравнимата Хайек блестя 
в тоалета на “Balenciaga”, а 
огромен воал я следва по зе-
мята. Мъничката Валентина 
(19 месеца) бе шаферка за-
едно с децата от предишния 
брак на Пино - Франсоа (10 
г.) и Матилде (8 г.).

През МАЙ, ако се оже-
ниш, цял живот ще се маеш, 
твърди известна поговор-
ка. Но 27-годишната хо-
ливудска звезда Джесика 
Алба избра именно този 
месец, за да се омъжи за 
своя дългогодишен приятел 
и партньор от лентата “Фан-
тастичната четворка” Кеш 
Уорън. Актрисата стана по-
пулярна с участието си във 
филма “Сън сити” и често 
попада в класациите за най-
красиви жени в света. Само 
3 седмици след бракосъ-
четанието на Джесика и 
Кеш те станаха родители на 
момиченце, което кръстиха 
Онър Мари.

Бившата звезда на “Плей-
бой” - Кендра Уилкинсън, бе 
първата лястовичка на лет-

ните 
сватби. Тя стана примерна 

съпруга на футболиста Ханк 
Басет през ЮНИ 2009 г. 
Самият Хю Хефнър, основа-
телят на империята “Плей-
бой”, придружи Кендра до 
олтара. Булката бе ослепи-
телна в пищна рокля с дълъг 
шлейф, само бижутата й от 
платина бяха на стойност 
над 100 хил. долара. 24-
годишната блондинка изгря, 
като стана едно от гадже-
тата на Хю Хефнър преди 
повече от пет лета. Шефът 
на “Плейбой” празнуваше 
своя 78-ми рожден ден, ко-
гато забеляза сексапилната 
калифорнийка, наета за 
бодиарт модел на бляскавия 
купон. След среща между 
двамата Хю покани 163-
сантиметровото миньонче 
в имението си. Заедно с 
другите две фаворитки на 
Хефнър - Холи Мадисън и 

Бриджет 
Маркард, Кендра участва в 
риалити шоуто “Съседки-
те”, разкриващо живота на 
трите красавици.

Усмихнати, влюбени и 
облечени целите в бяло 
- така бразилският фут-
болист Алешандре Пато и 
актрисата Стефани Брито 
си размениха обещания за 
вечна вярност в началото 
на ЮЛИ. Въпреки крехката 
си възраст 19-годишният 
голмайстор на “Милан” и 3 
години по-голямата от него 
избраница вдигнаха при-
казна сватба като от “1001 
нощ” в Рио де Жанейро. 
Булката блестеше в рокля 

мечта на “Dolce&Gabbana”, 
а младоженците си разме-
ниха изящни халки, обси-
пани с диаманти. Церемо-
нията, по време на която 
Пато и Стефани си казаха 
“да”, приличаше повече на 
сценарий за холивудски 
филм, отколкото на сватба. 
Двамата бяха много ен-
тусиазирани и усмивките 
не слязоха нито за миг от 
лицата им - нещо, което 
видяха всички присъства-
щи в черквата “Сан Фран-
циско де Паула” в центъра 
на Рио. След церемонията 
новобрачните се качиха на 
лъскав “Ролс-Ройс”, кой-
то ги отведе към партито 
им в баровския 5-звезден 
хотел “Copacabana Palace”. 
Скъпото возило бе ескор-
тирано от автомобил за си-
гурност и два мотоциклета. 
На сватбата присъства-

ха около 600 гости, сред 
които семейство Дейвид 
и Виктория Бекъм, Ро-
налдиньо, както и вече 
бившият съотборник на 
Пато и негов партньор 

в националния отбор на 
Бразилия - Кака. Свои-
те благопожелания към 
младоженците отправиха 
и още по-висшестоящи 
люде - президентът на Бра-
зилия Луис Игнасио Лула 
да Силва и съпругата му, а 
също така и собственикът 
на “Милан” - Силвио Бер-
лускони.

Актрисата Мила Йово-
вич и режисьорът Пол 
Андерсън се ожениха на 
22 АВГУСТ в двора на 
собствената си къща в Лос 
Анджелис. Скромно, тихо, 
в присъствието на само 50 
гости, влюбените, които 
от доста време са заедно и 
имат 2-годишна дъщерич-
ка, официално скрепиха 
съюза си.

Звездата на сериала “Каз-
вам се Ърл” Джейми Прес-
ли през СЕПТЕМВРИ се 
омъжи за адвоката Сим-
ран Синг. Церемонията в 
частното имение на брега 
на Тихия океан бе доста 
скромна за холивудските 
стандарти. Но нима парите 
означават нещо, особено 
когато пред олтара е чаров-
на красавица, подът е обси-
пан със стотици листенца 
от рози, а въздухът ухае на 
романтика и любов?

Хлое Кардашиян също се 
омъжи през септември. Ба-
скетболистът Ламар Одом 
стана избраник на риалити 
звездата, която успява да 
живее в хармония с пищ-
ните си форми. Интересен 

е фактът, че младоженците 
са били гаджета само месец 
преди да насрочат дата за 
сватбата. Това обаче никак 
не им попречи да органи-
зират шумно тържество 
и да изберат за булката 
изключителна рокля на из-
вестната дизайнерка Вера 
Уанг.

ОКТОМВРИ 2009 година 
ще се запомни и с венчав-
ката на Иванка - дъще-
рята на милиардера До-
налд Тръмп. Тя се омъжи 
за издателя на “New York 
Observer” Джаред Кушнер 
в изключително красива 
дантелена рокля и накити 
от собствената си бижуте-
рийна линия “Ivanka Trump 
Fine Jewelry” на стойност 
половин милион долара. 
Звезди от световен мащаб 
присъстваха на бракосъче-
танието, бляскавата фото-
сесия от което бе публику-
вана в едно от лъскавите 
списания на баща й.

Музикантите от попу-
лярната руска група “Би-2” 
Льова и Шура вдигнаха 
сватби в един и същи ден. 
Двойната церемония се 
състоя в Израел: Льова се 
ожени за девойка, която се 
казва Лиза, а момичето на 
Шура носи името Ася. И 
двете булки си избраха за 
тържеството минирокли.

Всички тези бляскави 
венчавки показват, че и 
известните, дори и добре 
да живеят, рано или късно 
решават да се оженят. И 
може би няма чак толко-
ва голямо значение коя 
от звездните сватби през 
2009-а е била най-пищна и 
красива, важното е младите 
да се обичат... Нали?

Господ разполага и с 

други планове

срсрещаещатт, влювлюббббб-ХХХорХоратаата се се с с
женят. Поняко-ват се и... се ж

кракрасавсавицаица - модмоделкелкатаата ЕЕЕм Емаа 
Хеминг, успя да преобърне

Под стрелите на КупидонПод стрелите на Купидон

Ема Хеминг 
и Брус Уилис

Соломон Паси и 
Гергана Грънчарова
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Българският актьор Ба-
шар Рахал направи два 
суперпробива в Холивуд. 
Лентата Whiteout, в която 
се снима с топкрасавицата 
на Холивуд Кейт Бекин-
сейл, е още топла, а той 
вече успя да играе и в хит 
с Джъд Лоу. Рахал, който 
е с баща ливанец и майка 
българка, живее от 1999 
г. в Меката на киното Лос 
Анджелис.

Предпоследното му уча-
стие в голям филмов про-

ект е ролята на руския 
пилот Борис в Whiteout, 
който излезе през 2009 г. 
Там главната роля е по-
верена на Кейт, позната 
от “Пърл Харбър” и “Под-
земен свят”. Башар, който 
е брат на очарователната 
актриса и певица Карла 
Рахал, може да се похвали 
и с участието си и в други 
хитови ленти. Феновете му 
вече са го гледали в сериала 
“24”, както и във филма Th e 
Tournament. Този път обаче 

ще го видим в спрягания 
за кинохит Repo men, от 
който звънтят имената на 
мегазвездите Джъд Лоу, 
Форест Уитакър и Лиев 
Шрайбър. Там Башар играе 
терорист.

Пол Мърсър, внук на великия джазмен Дюк 
Елингтън, ще доведе у нас прочутия оркестър 
на дядо си. Поклонниците на джаза и суинга ще 
видят и чуят легендарните музиканти от аме-
риканския “Котън клъб” на 27 април в НДК. В 
състава на бенда е и Бари Лий Хол, свирил рамо 
до рамо с големия Дюк. Специално за българ-

ските фенове е подготвен звезден репертоар 
от класики и емблематични пиеси - Caravan, 
Take Th e A-Train, Satin Doll, Prelude To A Kiss, 
It Don’t mean a Th ing. 

Оркестърът на Дюк Елингтън е един-
ствената формация в света, оторизирана да 
изпълнява музиката на виртуоза. Известен 
като плодовит композитор, Елингтън създава 
повече от 2000 композиции. Негова запазена 
марка са ярките, на места буйни, агресивни 
мелодии с неочаквано развитие. Предстои 
да видим...

Внукът на Елингтън 
ще дойде

с оркестъра на дядо си

200 лева е цената 
на куверта за десе-
тия Виенски бал в 
София на 13 фев-
руари. За първи път 
има и свободна про-
дажба на безценната 
за ВИП мераклиите 
хартийка. Светското 
общество се съби-
ра за юбилея отново в 
зала “София” на хотел 
“Кемпински-Зографски”. 
Първите партита под 
звуците на Йохан Щра-
ус тръгнаха именно от-
там. Сега триумфалното 
завръщане е под патро-
нажа на кмета Йорданка 
Фандъкова и на новия 
австрийски посланик 
Герхард Райвегер. Не-
гово превъзходителство, 
който преди броени дни 
връчи акредитивните 
си писма на президента 
Георги Първанов, е раз-
веден и засега не се знае 

на кого ще кавалерства. 
Сред дамите, с които ще 
валсира на дансинга, със 
сигурност ще бъде Мари-
ела Черно, шеф на бюрото 
на световните виенски 
балове. 

Зала “София” ще бъде 
аранжирана като на кино 
- таванът, стените и ма-
сите ще бъдат в искрящо 
бяло, тук-там с диаман-
ти. Компанията, която 
ще извърши естетската 
акция, няма да получи хо-
норар, а ще я отчете като 
дарителска. Цветята са 
гербери и рози - в чаено, 
кремаво, злато. 

Менюто е на европей-
ско ниво - рукола с парме-
зан, риба и картофен мус, 
агнешко с ризото с гъби, 
аспержи и моркови, ма-
скарпоне мус. Дрескодът 
е железен - смокинг или 
черен костюм, дълги рок-
ли и фамозни прически. 
Във фоайето ще бъде 
инсталирана традици-
онната виенска винарна 
“хойриге”. Както на всеки 
бал ще има и дебютанти, 
които откриват танците 
с “Полонеза на ветрило-
то”. Формация “Софий-
ска филхармония” ще се 
погрижи за валсовете и 
класическата музика, пре-
димно Щраус, а “София 
бенд” и неговите солисти 
ще изкарат на паркета и 
онези, които се страхуват 
от класиката. Средствата 
от спонсори и томбола 
отново ще бъдат за благо-
творителни проекти.

Любо Нейков заколи на 
поразия патици в мазето 
на българското посолство 
в Лондон и ги складира 
спокойно във фризера за 
черни дни. Всъщност става дума за 
провокативна фотосесия на един от 
най-чаканите филми „Мисия Лондон”. 
Сесията бе дело на фотографите Симеон 
Леви и Драгомир Спасов. 

На 18 декември 2009 г. стартира ре-
кламната кампания на „Мисия Лондон” 
- най-очаквания игрален филм, про-
дукция на СИА. Кампанията беше от-
крита с първи трейлър едновремен-
но на всички дигитални киноекрани 
в София и страната и бе видян от 
рекордните 350 000 души. Снимки-
те на „Мисия Лондон” приключиха 
в началото на септември и в 
момента филмът е в постпро-
дукция. Премиерата се очаква 
през април тази година. 

„Мисия Лондон” е ексцен-
трична комедия, базирана на 
едноименната книга на Алек 
Попов. Основното действие 
на филма се развива в българ-
ското посолство в Лондон. Историята е 
измислена и абсурдна, но части от нея 
са заимствани от реалния живот и това 
е причината в някои моменти да звучи 
като действителна. 

ава дума за 
на един от 

ия Лондон”. 
фите Симеон

Нейков Нейков 

/

орията е 
и от нея 
т и това 

да звучи 

заколи патки заколи патки 
в Лондонв Лондон

Дългоочакваният съвместен проект на 
италианската звезда Алесия Д’андреа и Любо 
вече е факт. Видеоклипът, дело на Васил Сте-
фанов, към съвместната им песен “Tonight” е 
завършен и ще се завърти в националния ни 
телевизионен ефир след броени дни.

Освен у нас, видеото ще се разпространи в 
Италия, както и в други европейски държави. 
Красивата италианка пристигна в страната ни 
на 8-ми февруари, когато се проведе официал-
ната промоция на сингъла и видеото към него. 
Талантливите музиканти бяха подготвили и 
30-минутен сет, в който изпълниха няколко 

от най-атрактивните си песни. 
С този проект Любо бележи началото на 

съвместната си ра-
бота с италиан-
ската компания 
“Renilin Music 
Label”. Вече 
с а  ф а к т  и 
п ъ р в и т е 
му записи, 
п р е д н а -
значени за 
италианския 
пазар.

а си ра
иан-
ия 
c

 

„Кемпински-
Зографски“ 
отваря врати 
за Виенски бал

Наш актьор с пробив
в Холивуд
Наш актьор с пробив
в Холивуд
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Пол Мърсър, внук на великия джазмен Дюк 
Елингтън, ще доведе у нас прочутия оркестър 
на дядо си. Поклонниците на джаза и суинга ще

Любо записа дует с Любо записа дует с 
италианска звездаиталианска звезда

Дюк 
Елингтън
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„Иска ми се да пътувам по 
света, а Албания е най-близката 
дестинация, за която мечтая. 
Там нещата са все още истински, 
а не генномодифицирани. Моя 
позната американка, омъжена 
за българин, казва: “В САЩ е 
много хубаво и подредено, но 
тук, в България, се случват ин-
тересните неща!”

Голямата актриса игра във Фе-
стивалния и конгресен център 
фойерверкното си “Дуенде” 
навръх рождения си ден. По 
традиция тя празнува светлата 
дата в морската столица. За да 
се добере до брега, Лолова е 
пътувала почти 12 часа през 
заснежена България. “Жива и 

здрава съм след този дълъг 
преход по пътища, които при-
личаха на ски писти”, сподели 

с широка усмивка примата на 
смеха. После в напълно в неин 

стил върна лентата към години-
те, когато имаше звания. Тогава 
все я представяли като “на-

родната артистка”, а тя все 
още била само “заслужила”. 
За да излезе от ситуацията, 
дяволито обяснявала, че 
всъщност е “международ-
на”! “Щастлива жена съм, 
защото съм във Варна сред 
приятели. Навремето не 
успях да стана добър мате-
матик, но и малкият успех в 
тази трудна наука ме изпъ-
лва с щастието, което изпит-
вам на сцената”, изля душата 
си Лолова. 

Според дългогодишните на-
блюдения на актрисата жените 

у нас повече обичат театъра. 
“Мъжете обичат Бербатов. 
Аз също, но сцената е моят 
живот”, каза тя. Никога досега 
не била играла на рождения 
си ден,  но затова пък като 
партнирала на Калоянчев на 
юбилея му, забравила репли-
ките си. Калата я измъкнал от 
неловката ситуация, а после тя 
признала пред пълната зала, 
че сгафила. “Толкова се старах 
да те прикривам, а ти накрая 
издъни всичко”, казал той. Ло-
лова припомни, че е изживяла 
“дуенде” и покрай участието си 
в “Денсинг старс”. “Там всеки 
искаше да бъде първи. Аз пък 
искам все да съм трета.”

КУЛТУРА И ИЗКУСТВО

Татяна Желязкова Лоло-
ва е родена на 10.02.1934 г. в 
София. Майка й е от руско-
украински произход. Баща 
й, Желязко Лолов, е сче-
товодител, но неговият 
братовчед – също Желязко 
Лолов, е известен театра-
лен актьор в Пловдив. 
Завършила е актьорско 
майсторство във ВИТИЗ 
“Кръстьо Сарафов” при 
проф. Стефан Сърчаджиев 
(1955). В същия випуск са 
още Ицхак Финци, Григор 
Вачков, Емилия Радева, 
Никола Анастасов, До-
сьо Досев, Леда Тасева… 

Татяна Лолова мечтае за 
драматични роли, но още 
от първи курс всички за-
белязват комедийния й 
талант. В този дух са и 
първите й професионални 
изяви в областта на естра-
дата още като студентка. 

Татяна е една от осно-
вателките на Сатиричния 
театър. В екипа на Сати-
рата тя работи повече от 
две десетилетия. Играе в 
“Баня” и “Дървеница” на 
Маяковски, “Импрови-
зация” на Радой Ралин и 
Валери Петров, Беатриче 
в “Много шум за нищо”, 

“Когато розите танцуват” 
и “Сняг” на Валери Пе-
тров, “Женитба” на Гогол. 
Обичана от няколко по-
коления българи, уважа-
вана от мало и голямо, 
българската прима и днес 
продължава да ни радва 
със своя уникален талант. 
Играе и класика, и съвре-
менна драматургия.

Популярността й за 
първи път идва не толко-
ва от театъра, колкото от 
радиото (което в онези 
години се слуша много по-
вече от днес) и по-точно от 
чудесните предавания на 

редакция “Хумор, сатира 
и забава”. Там за първи път 
много от българските ак-
тьори пропяват и се раждат 
прочутите “Златни косове”. 
Лолова става известна от 
радиото, но голямата по-
пулярност естествено идва 
с появата на телевизията. 
Първите излъчвания са на 
живо от студиото в Теле-
визионната кула. Голямата 
актриса се е снимала в над 
30 филма, сред които “А 
бяхме млади”, “Семейство 
Калинкови” (тв сериал), 
“Птици и хрътки”, “Си-
ромашко лято”, “Звезди 

в косите, сълзи в очите”, 
“Константин-Философ”, 
“Любовни сънища”, “Голе-
манов”, “Разговор с птици”, 
“След края на света”. 

През 1978 г. вече утвъ-
рдената като звезда на 
комедията актриса шо-
кира почитателите си и 
критиците, като напуска 
Сатирата и се премества 
в театър “София”, за да 
играе драматични роли. 
Но още преди това играе с 
огромен успех (от 1976 до 
1984) заедно с Калоянчев 
в камерната трагикомедия 
на Арбузов “Старомодна 

комедия” – която си остава 
една от най-любимите й 
постановки. В този театър 
Лолова остава 11 години 
и през това време убеж-
дава и най-резервираните 
критици и зрители в та-
ланта си за драма. С най-
голям успех - 11 години 
пред препълнени зали, 
играе баба Гена в “Чове-
коядката” на Иван Радоев. 
Но ролята на живота й 
– според самата актриса, 
идва след завръщането й 
в Сатиричния театър – с 
моноспектакъла по Бекет 
“Щастливи дни”. Ролята 
на Уини й носи наградата 
“Аскеер” през 1992 г. 

“В този сложен живот 
не всичко е радост, любов 
и лудост - беше казала 
неотдавна Татяна Лолова. 
- Но като си помисля, аз 
съм човек с късмет и не 
би трябвало да се оплак-
вам от нищо. Би трябва-
ло да съм щастлива, че 
така са ме орисали или че 
съм накарала орисниците 
така да ме орисат, защото 
изпитвам радост, удовол-
ствие и удовлетворение 
от това, което правя. Но, 
разбира се, никога нямам 
насита. Винаги си мисля, 
че съм могла много по-
вече и по-добре. Това е 
хубаво, защото е стимул 
да се върви напред... 

В основата на книгата 
“1/2 живот” е автобиогра-
фичният разказ на Татяна 
Лолова, изригнал само за 
три месеца през 1996 г. с 
участието на Георги Ка-
приев в ролята на втория 
актьор, който, освен че е 
подавал репликите, след 
това умело е режисирал 
цялата пиеса (всъщност 
само 1/2, останалата част 
е засега неизречена). Най-
обемиста е главата за 
театралната кариера, ви-
дяна като изминаване на 
етапи, усъвършенстване 
и развитие, достигнало 
апогея си в образа на 
Уини от “Щастливи дни” 
по Бекет, т.е. телеологи-
чен пробег до заветните 
изречения: “Тази е ролята 
на моя живот. Това е моят 
живот!” 

Татяна Лолова: 

Обожавам Обожавам 
сочните роли! сочните роли! 

Цяла бака
да имам от тях, 
пак няма да им 
се наситя.
Че на кого
му омръзва
да играе?

Актрисата 
мечтае за 

авантюра в 
Албания

„ Професията ни обаче е 
тъжна. Веселието и красотата в 
нея са само в определени мигове. 
Всичко останало е адско напре-
жение, адски колебания, адски 
съмнения, адски отчаяния. „Казват, че интелигентността 
пречи на нашего брата. Понякога 
на него му се налага да лази на 
четири крака, да лае и да маха с 
опашка като куче. Достолепен ин-
телектуалец без чувство за хумор 
трудно би понесъл подобна сце-
на. Този тип колеги винаги питат 
“Защо?”. „Добре, че успяваме да превъ-
рнем дефектите в ефекти. Трябва 

да благодарим на Енергото, че ни 
остави без ток, както и на всички 
други, които биха могли да при-
чинят най-различни трудности 
по време на представление. Най-
важното е, че този случай ще 
остане в биографиите на всички 
нас“, каза Татяна Лолова, докато 
публиката й се кланяше след спек-
такъла “Слънчев удар”. „Ако е имало съперничество, 
то е действало като стимул. Някога 
Калата казваше, че полудява, кога-
то види, че някой играе по-добре 
от него. Ама не за да го смачка, 
а за да бъде той следващият път 
още по-добър. Ако това, разбира 
се, изобщо е възможно”, комен-
тира Лолова с любов колегата си 
Калоянчев.. 

„За пръв „За пръв 
път играя на път играя на 
рождения си рождения си 
ден”, разкри ден”, разкри 
Татяна Лолова Татяна Лолова 
часове преди часове преди 
да излезе да излезе 
на сцената. на сцената. 
Популярната Популярната 
актриса не актриса не 
скри, че цял скри, че цял 
живот се е живот се е 
опитвала да опитвала да 
не празнува не празнува 
рождения рождения 
си ден, а от си ден, а от 
Фестивалния Фестивалния 
и конгресен и конгресен 
център център 
всеки път се всеки път се 
опитвали да я опитвали да я 
изненадат.изненадат.

Татяна Лолова и Никола 
Анастасов в постановка на 
Сатирата от 60-те години 

Нетрадиционната 
си мечта да 
танцува брейк 
голямата актриса 
обясни с факта, 
че има три любими 
неща – брейк, 
мъжки народни 
танци 
и куклен 
театър за 
възрастни

Любо записа дует с 
италианска звезда
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Когато Маргарет Тачър пла-
нира победоносната си пре-
дизборна кампания през 1979 
г., ключов елемент от нейната 
стратегия бил толкова дълбо-
ко пазена тайна, че никога не 
е разкриван досега - нейната 
ударна диета. Две седмици 
преди историческата си по-
беда Желязната лейди строго 
спазва хранителен режим в 
стил д-р Аткинс, който включ-
ва 28 яйца седмично. Тя от-
мятала стриктно всеки ден от 
диетата, разчетена за макси-
мум 14 дни, с цел сваляне на 
20 кг, на листче, което държала 
в джобче на подвързията на 
личния си дневник. Пожъ-
лтялата хартия е открита сред 
23 198 страници лични доку-
менти, публикувани за първи 
път в интернет за открит 
достъп, от Тръста за архиви-
те на Маргарет Тачър, който 
се пази в колежа “Чърчил” в 
Кембридж. 

Джобният дневник с подвъ-
рзия от черна кожа и моно-
грам разкрива подробности, 
които рязко се различават 
от публичния й образ. Два 
месеца преди изборите лейди 
Тачър, тогава все още просто 
Маргарет Тачър, казала на 
интервюиращ я журналист, че 
не спазва специален режим на 
хранене. От документите обаче 
се вижда, че е била много чув-
ствителна относно фигурата 
си и стриктно спазвала т.нар. 

диета “Клиника Мейо” - по-
малко висококалорични храни 
и повече белтъци - за закуска 
едно-две яйца, грейпфрут и 
черно кафе или чай, още яйца 
за обяд, с домати или спанак, 
стек или салата за вечеря. 
Допускат се също плодове и 
зеленчуци и пилешко, а накрая 
на таблицата има дописана 
бележка, че в някои дни се по-
зволява глътка уиски.

Крис Колинс, единственият 
историк, проучвал документи-
те в детайли преди публикува-
нето им, казва: “Тя, изглежда, 
е искала да изглежда стройна 
пред камерите. Според мен 
е следвала съвети на близки 
жени”, отбелязва Би Би Си. 

Дневникът показва също, 
че баронеса Тачър си правела 
фризура в 9,00 ч. сутринта 
всеки понеделник и че била 
сигурна, че ще стане премиер 
две години преди победата 
през 1979 г. В ръкописна бе-
лежка от август 1977 г. преди 
пътуване до САЩ за срещи с 
админстрацията на Картър ли-
дерът на консерваторите иска 
консултанти да я информират 
по най-новите индустриални 
и финансови въпроси. “От 
върховно значение е да под-
готвим правилна структура 
и стратегия. Вече стигнах до 
извода, че аз сама ще трябва да 
вземам повечето от големите 
решения”, пише Желязната 
лейди.

Дела и документи Като истинска английска лейди 
Маргарет се е грижела не само
за това какво ще знае
и ще каже, но и как изглежда

На 31 януари 1915 година е извършен атен-
тат в Градското казино в София. Сградата му 
се намирала на мястото на днешната Градска 
художествена галерия на ъгъла на улиците 
“Ген. Гурко” и Княз Ал. Батенберг”. 

Атентатът бил дело на терористи от Мла-
дотурския комитет и целта му била България 
да бъде откъсната от Антантата в Първата 
световна война. Убити са четирима души, а 
осем били тежко ранени.

За този атентат на смърт са били осъдени 
анархистите Викенти Попатанасов и Христо 
Сантов.

Страницата подготви Юл. Ташева

Атентат в Градското казиноПура, изпушена напо-
ловина от Уинстън Чърчил, 
беше продадена на търг 
във Великобритания за над 
7000 долара. През 1941 г. 
Чърчил е загасил пурата, 
без да я допуши, заради 
извънредно заседание на 
правителството по време 
на Втората световна война. 
Един от неговите слуги оба-
че я съхранил като скъп 
сувенир. 

Уинстън Чърчил е бил 
министър в няколко бри-
тански правителства, както 

и министър-председател на 
Обединеното кралство по 
време на Втората световна 
война. Той е известен с не-
поколебимата си позиция 
за борба срещу нацистка 
Германия, дори когато тя 
е завладяла цяла Европа 
и е заплашвала да окупи-
ра Великобритания през 
1940 г. Чърчил ще остане 
в световната история като 
политика, който изведе 
Великобритания от най-
голямата човешка военна 
касапница като победител. 

Недопушена 
пура

на Чърчил 
продадена

за 7000 долара

Сцената на Народния театър в 
София в първата половина на ХХ 
век - за скандалната пиеса на Шоу 
тя винаги е била тера инкогнита

През 1894 г. в лондон-
ския театър “Авеню” се 
състояла премиерата на 
новата пиеса “Оръжията 
и човекът” от извест-
ния ирландски драма-
тург и писател Джордж 
Бърнард Шоу. Тя била 
посрещната добре от 
ирландската критика, 
но в София година след 
това само споменаването 
на името Шоу преди-
звиквало неприязнени 
и бурни реакции. У нас 
бързо се разчуло, че Шоу 
е написал антибългарска 
пиеса, в която осмива, 
подиграва и 

даже обижда 
населението

на новоосвободената 
балканска държава.
Известен с изключи-

телно безпардонния си 
език, ирландецът сипел 
остроумия из лондон-
ските салони и се радвал 
на изключителна по-
пулярност десетилетия 
наред.

Сюжетът на пиесата 
“Оръжията и човекът” е 
прост като съвременна 
сапунена опера. Дей-

ствието се развива през 
1885 година в малък 
български град край 

Драгоманския проход. 
Българите току-що са 
победили сръските вой-
ски край Сливница. За-
слуга за победата има 
годеникът на българката 
Райна Петкова – Серги-
ос. Райна се гордее от 
сърце с подвига на годе-
ника си. Ненадейно оба-
че в живота й нахлува бе-
глецът капитан Блънчли, 
швейцарски наемник в 
служба на сръбската ар-
мия. В добрата традиция 
на подобни романтични 
истории Райна накрая 
ще изостави Сергиос и 
ще се сгоди за капитана. 

С ъ в р е м е н н и ц и 
твърдят, че Джордж 
Шоу съвсем произвол-
но избрал действието да 
се пренесе в България. 
Приятели го посъвет-
вали героите в пиесата 
да са българи. Без да му 
мигне окото, бъдещият 
носител на Нобелова 
награда за литература 
(1925 г.) направил доста 
ироничен разказ за кри-
воразбраната балканска 
цивилизация от края на 
ХIХ век. Наред с леките 
закачки и иронични за-

бележки за българския 
манталитет и напъните 
на нашенци за европеи-
зиране, Шоу си позволил 
и някои доста солени 
шеги с поданиците на 
княз Фердинанд. В пие-
сата можело да се чуят 
и обидни “проникнове-
ния” като: “българите 
с добра репутация си 
мият ръцете почти всеки 
ден”, “ходят всяка година 
до Букурещ за оперния 
сезон”, “знаят произхода 
си отпреди 20 години” 
и т.н.

В пиесата на Шоу геро-
ят Блънчли носи в джо-
бовете на войнишкия 
си шинел шоколадови 
бонбони вместо патро-
ни. През 1915 година се 
появил и американски-
ят филм “Шоколадо-
вият войник”, в който 
се появяват герои със 
славянски имена, но Шоу 
не искал да го свързват с 
лентата. 

В годините преди и 
след Първата световна 
война пиесата “Оръжия-
та и човекът” се играела 
на почти всички евро-
пейски сцени. Това мно-
го ядосвало най-вече 
българските студенти 
в Берлин и Виена, за-

това те 
протестирали

с гневни писма
до драматурга и вест-
ниците. В театрите на 
Виена и Берлин нашите 
младежи освирквали 
и представленията на 
друга пиеса на Шоу – 
“Андрокът и лъвът”. В 
интервюта и в писма до 
вестниците нобелистът 
обвинил българите, че са 
оперирани от чувство за 
хумор. “Когато българ-
ските студенти развият 
чувството си за хумор с 
искрената ми приятел-
ска помощ, няма да има 
повече проблеми”, така 
се опитал да успокои 
духовете драматургът. 
Протестите обаче се под-
хванали и от софийската 
общественост. Прево-
дач ентусиаст превел 
скандалната пиеса на 
български и я предло-
жил за сцената на На-
родния театър в София. 
С доста шумен скандал 
тя била категорично 
отхвърлена от афиша на 
най-големия български 
театър и върху нея де-
сетилетия наред тегнела 
забрана да се поставя на 
която и да е българска 
сцена.

Ирландски писател
ни се подиграва 
Джордж Шоу писал, че българите

си „мият ръцете почти всеки ден”

Ударна диета - Ударна диета - 
пазената тайна на пазената тайна на 
баронеса Тачърбаронеса Тачър

Джордж Шоу 
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Инвестиционният фонд 
на Оман State General 
Reserve Fund (SGRF) и 
подразделение на британ-
ската Equest Investment 
Balkans Plc изграждат 
ски курорт за 800 млн. 
евро (1,1 млрд. долара) в 
България, заяви в неделя 
държавен служител на 
Оман, цитиран от “Рой-
терс”. State General Reserve 
Fund притежава 40% от 
проекта, а другият осно-
вен инвеститор е Equest, 
добави държавният слу-
жител, който е запознат с 
проекта и е пожелал ано-
нимност. Курортът, само 
на един час от летището в 
София, се очаква да бъде 
завършен през 2012-та, е 
допълнил той.

SGRF е инвестицион-
на компания на оман-
ското правителство и се 
управлява от финансовия 
министър. Компанията 
придоби контролиращ 

дял от Equest в началото 
на 2009 г. По информация 
от сайта на Equest към 

ноември оманският фонд 
притежава 33,3% от Equest 
Investments Balkans. Друг 

голям акционер е Kairos 
Investment Management с 
дял от 20,5%.

П р е з  н о е м в р и 
2009 година Equest 
Investments Balkans 
Limited (EIB) обяви 
промени в корпо-
ративната си струк-
тура и управление 
част от стратегията 
на фонда да се осво-
боди от активите си, 
за които смята, че 
не са пряко свърза-
ни с дейността, и да 
се фокусира върху 
своите два основни 
актива - “Техномар-
кет” и проекта “Су-
пер Боровец”.

“Супер Боровец” 
предвижда разши-
ряв а не  на  с ъще-
ствуващия курорт 
чрез построяване на 
нови хотели, нови 
ски писти, лифтови 
системи и свърза-
на инфраструктура, 

поддържаща техника, как-
то и на различни спортни 

и развлекателни съоръ-
жения. Първа копка на 
проекта бе направена през 
октомври 2007 г. в мест-
ността Пашeница в бли-
зост до Самоков. Equest 
влезе в проекта “Супер 
Боровец” по-рано съща-
та година с покупката на 
33,5% от “Рила Самоков 
2004” - дружеството, кое-
то управлява проекта.

Проектът е бил разделен 
на шест подпроекта, които 
могат да се развиват само-
стоятелно, което намаля-
ва рисковете при подобна 
мащабна инвестиция, ста-
на ясно от информация от 
сайта на Equest. Изготвен 
е актуализиран бизнес 
план и към октомври 2009 
година не са стартирани 
основни строителни дей-
ности, се посочва още в 
информацията.

Страницата подготви 
Юл. Ташева

Минерална 
наслада в 
Кюстендил

Несъмнено първият 
човек, пред чийто поглед 
се е открила долината на 
поречието на река Бан-
ска, десен приток на река 
Струма, в подножието 
на планината Осогово, е 
имал дарба на художник. 
Достатъчно е, че неговото 
възхищение е привлякло 
вниманието на траките, 
за които датират първите 
сведения, че са населили 
Кюстендилската котлови-
на още в края на бронзо-
вата епоха – III хилядоле-
тие преди новата ера.

В една обширна хи-
дротермална зона бликат 
многобройни горещи ми-
нерални извори и води 
със значителен общ дебит 
от 33 л/сек, или около 3 
милиона литра в деноно-
щие с твърде висока тем-
пература – 71,5-72 градуса 
по Целзий. 

Специфичната химико-
физична характеристика 
на минералната вода, на-
личието на лечебен торф 
и подходящите клима-
тични условия определят 

лечебния профил на Спе-
циализираната болница 
за рехабилитация – Кю-
стендил. Тук с помощта 
на висококвалифицирани 
специалисти по физикал-
на и рехабилитационна 
медицина, неврология, 
ревмокардиология и гине-
кология се лекуват след-
ните заболявания:

*на опорно-двигателния 
апарат от възпалително, 
дегенеративно и травмено 
естество;

*заболявания на цен-
тралната и периферната 
нервна система;

*гинекологични заболя-
вания и стерилитет;

*кожни заболявания 
(псориазис, състояния 
след термична травма, 
екземи);

*заболявания на мъжка-
та полова система;

*професионални за-
болявания – силикозо-
застрашени, хронични 
отравяния със соли на 
тежки метали, вибраци-
онна болест и др.

Допълнителни индика-

ции – заболявания, при-
дружаващи основното 
заболяване по профила 
на курорта – хронични 
бронхити и бронхиал-
на астма, ненапреднали 
форми и хипертонични 
болести, подагра, хронич-
ни хепатити и др.

Обща профилактика 
и укрепване на организ-
ма – преди всичко при 
възрастова остеопороза 
(разрехавяване на кост-
ната система), за флуорна 
кариесна профилактика, 
за профилактика на лица, 
подложени на рискови ра-
диационни фактори и др. 

В Специализираната 
болница в Кюстендил 
се прилагат следните 
лечебно-профилактични 
методи: 

*балнео- и калолече-
ние;

*термолечение;
*пълна гама апаратна 

физиотерапия;
*кинезитерапия – лече-

бен масаж, специални ме-
тодики, фитнес и сауна. 

За всички, които ще се 

поинтересуват повече от 
условията на пребивава-
не, ще добавим, че филиал 
Кюстендил разполага с 
апартаменти, двойни и 
тройни стаи, които са раз-
делени на 3 категории:

• Стая лукс със сани-
тарен възел, хладилник, 
телевизор с кабелна теле-
визия.

• Стая I категория със 
санитарен възел. 

• Стая без самостояте-
лен санитарен възел.

Апартаментите включ-
ват 2 помещения, са-
нитарен възел, хладил-
ник, телевизор, кабелна 
телевизия. Филиалът е 
от структурата на Спе-
циализираните болници 
за рехабилитация - “На-
ционален комплекс”, раз-
положени в центровете 
с минерални бани, кои-
то предлагат прекрасни 
условия за съчтание на 
балнеолечение и отдих. 

За контакти: 
тел. 078/55 09 70

E-mail:
sbrkn_banl@abv.bg

Царски преживявания в красивата Баня

Едно от любимите места 
на пловдивчани за по-
сещение през знойните 
летни дни са минералните 
басейни в Баня

Както е известно, един 
от най-запалените поклон-
ници на възхитителната 
българска природа е бил 
цар Борис III. В един ясен и 

слънчев ден той слязъл от 
открития си автомобил, 
който обичал да управ-
лява сам, в китното селце 
Баня, сгушено в Стрям-
ската долина. По-късно, 
през 1927 г., царят пак 
пристигнал, но не за сгле-
да и раздумка с жителите, 
а да се лекува, отсядайки в 
къщата на Иван Багаров. 
Доволен, че заболяване-
то му било значително 
облекчено, две години 
по-късно Борис III по-
строява свой дом, наречен 
“Нашата къща”. Специ-
ално за него е създадена 

и ”Царската баня”.
Ку р о р т н и я т  въ з х од 

на Баня – Карловско, се 
дължи преди всичко на 

благоприятните условия за 
лечение, отдих и туризъм. 
Климатът тук е мек, умере-
но континентален, а сред-
ната годишна температура 
е 11,2 по Целзий.

В курорта съществуват 
над 10 източника на ми-
нерална вода. Те са част 
от Карловския басейн, 
чийто минерални изво-
ри са разположени по 
Стрямската дислокация. 
Водата се характеризира 
като слабоминерализи-
рана, хидрокарбонатно-
с у л ф а т н о - н а т р и е в а , с 
висока а лка лна реак-
ция, силициева, с богато 
съдържание на флуор. Ле-
чебната кал е естествено 
калонаходище на лечебна, 

торфено-минарална кал. 
Лечебно-оздравителният и 
рехабилитационен профил 
на курорта е: 

*възпалителни и деге-
неративни ставни заболя-
вания – болест на Бехте-
рев, ревматоиден артрит, 
остеоартроза, бурсити, 
периартрити, миозити, 
тендовигинити и др.;

*заболявания на цен-
тралната и периферната 
нервна система – следин-
султни състояния, дис-
копатии и дискова хер-
ния, радикулити, неврити, 
плексити, посттравматич-
ни увреди на нервната 
система;

*функционални заболя-
вания на нервната система 

– неврози с неврастенен 
синдром;

*кожни заболявания – 
псориазис и псориатрични 
артрити;

*хипертония в начален 
стадий;

*възпалителни гинеко-
логични заболявания и 
стерилитет.

Специализираната бол-
ница в град Баня разполага 
с висококвалифицирани 
лекари и медицински пер-
сонал по физикална и ре-
хабилитационна медици-
на, неврология и вътрешни 
болести.

За контакти тел.: 
03132/22 03

E-mail:
sbrbania@mbox.infotel.bg

Инвестират 1,1 млрд. долара в „Супер Боровец“
Концепцията за Супер 
Боровец има за цел 
да превърне курорта 
в предпочитана 
дестинация, не само 
за зимен, но и за летен 
туризъм 
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Брой 3 (182), Година VII

СЪКВАРТИРАНТИ
(182) Tърси се съкварти-

рант за голяма двойна стая 
на Walyhamstow Central 
Station, голяма градина, без-
жичен интернет, БГ ТВ, тел. 
07538961554

(182) Търся съквартирант 
да поделим наема на двойна 
стая (£60 на седмица) , тел. 
07909438690

(182) Търси се съкварти-
рант за голяма двойна стая 
на Walthamstow Central 
Station, тел. 07883461369

КВАРТИРИ
СЕВЕРЕН ЛОНДОН
(186) Давам двойна и еди-

нична стаи с БГ ТВ и интер-
нет, в близост до метростан-
цията на Wood Green, тел. 
07968073004

(183) Давам двойна и еди-
нична стаи под наем в райо-
на на Seven Sisters, BG TW, 
£60 седмично, с включени 
сметки, тел. 07738718757, 
Роси

(179) Давам под наем 
двойна таванска стая с 
българска телевизия и ин-
тернет, тел. 07588624233

(182) Стая под наем – Зона 
2, за един човек или двойка. 
Свободна от 01.03, отлични 
условия, моля пуснете смс 
на 07919346761 и ще ви се 
обадя

(185) I’ve got 2 double and 
1 single rooms in Einfield area 
(North London), the weekly 
rent for the double rooms 
is 95£ +gas and electricity 
bills and £60 for the single 
room + gas and electricity 
bills, tel. 07551684276 and 
07988764586

ИЗТОЧЕН ЛОНДОН
(182) Давам двойна стая 

под наем на 5 мин. от Prince 
Regent Station (DLR) и еди-
нична на 5 мин. от Royal 
Albert Station (DLR), с ин-
тернет, включени сметки, 

безплатен паркинг, £120 
/ £70 на седмица, тел. 
07872995949, 07872996071

(184) Давам под наем две 
единични стаи в района на 
Blackhorse Road, po £55 и 
£65 на седмица с включе-
ни сметки и интернет, тел. 
07556174285

(181) Голяма двойна стая 
за двойка или две момичета, 
в района на Walthamstow 
Central Station, БГ ТВ, ин-
тернет, £120 на седмица с 
включени сметки, свободна 
от 14.02, тел. 07920065290

(182) Давам голяма еди-
нична (£70) и малка двойна 
(£80) в района на  Leytonstone, 
тел. 07863163029

(182) Walthamstow, голя-
ма двойна стая за двойка 
или 2 момичета, БГ ТВ, 
интернет, £120 на седмица 
с вкл. сметки, свободна от 
14.02., тел. 07920065290

(182) Давам единична стая 
на 5 мин. от Blackhorse Road 
Station, тел. 07756703660

(182) Предлагам двойна 
стая в Barking (за момичета 
или двойка) на 2 мин. от 

ASDA, LIDL, TESCO, БГ ТВ, 
тел. 07540147925

(182)  Давам двойна 
стая под наем на 2 мин. от 
Walthamstow Station, £110 на 
седмица, тел. 07909438690

(184) Давам една двойна 
и една единична стаи под 
наем в голяма къща с гради-
на, BBQ, БГ ТВ, на 10 мин.от 
Walthamstow Central Station, 
цената е £110 за двойната и 
£80 за единичната седмично, 
с всички включени сметки, 
тел. 07872919859

(182) Давам единична 
стая за непушач в Източен 
Лондон, £220 на месец с 
вкл. сметки, свпбодна от 
15.02, удобен транспорт и 
българска телевизия, тел. 
07503350054

(184) Давам двойна стая 
на Barking, £90 седмично, 
газ и ток се заплащат допъ-
лнително. Къщата е уютна, 
с приятна атмосфера и го-
ляма градина, наблизо е до 
районния център и LIDL, 
тел. 07931363641

(183) Двойна стая в райо-
на на Leytonstone. Стаята 
е подходяща за двойка, 2 
момичета или 2 момчета и е 
със самостоятелна тоалетна. 
Къщата е 2 bedroom и в нея 
живее семейство с дете на 
9 г. Има голям хол и кухня, 

градина, БГ ТВ, интернет 
и безплатен паркинг. По 
възможност – за непуша-
чи, тел. 07971972170 или 
07545235730

(183) Дава се под наем 
единична стая за момиче, 
района на Woodford Bridge, 
Зона 4, в къща с БГ ТВ, 
интернет, Virgin TV, тел. 
07878950106

(183) Давам двойна стая 
под наем за двойка или се-
мейство, на 5 мин. от метро-
станцията на Walthamstow, 

удобни автобуси и влакове, 
търговски център, BG TV, 
интернет, безплатен пар-
кинг, тел. 07988878036

(182) Дава се под наем 
двойна стая за двойка, в 
къща за съжителство с друга 
двойка в Woodford Bridge, 
Зона 4, БГ ТВ, интернет, 
Virgin TV, тел. 07878950106

ЗАПАДЕН ЛОНДОН
(182) Двойни стаи с две 

единични и с kingsize легло, 
в къща след основен ремонт, 
с хол, градина, безплатен 
паркинг, £110 на седми-
ца, в района на Wembley, 
телефони 07900217470, 
07973739252

(191) Давам стая за жена в 
W12, тел. 07575089511

(191) Давам двойна стая 
на 8 мин. с трамвай от 

Wimbledon Station, тиха и 
приятна обстановка, £120 на 
седмица с включени сметки, 
тел. 07788688080 

ЮЖЕН ЛОНДОН
(184) Давам под наем 

двойна и единична стаи 
в Belvedere (Югоизточен 
Лондон), БГ ТВ, интернет, 
градина, £340 за двойната 
стая и £200 за единичната на 
месец, тел. 07782219920

(183) Давам голяма само-
стоятелна стая за момче или 
момиче в 3 bedroom house 
с обща кухня, хол, BG TV, 
градина в близост до ме-
тростанцията на Streatham 
Common, тел. 07512813256

(183) Дават се една двойна 
стая и една единична в къща 
с градина и хол до North 
Greenwich Station и добра 
магазинна мрежа (ASDA, 
LIDDLE), цената е по дого-
варяне, тел. 07723928324

(184) Давам единична 
стая в близост до метростан-
цията на Abbey Wood (Юго-
източен Лондон), българска 
телевизия, интернет, £350 
месечно с включени сметки, 
тел. 07946464911

РАБОТА ТЪРСИ
(182) Търся работа, имам 

NIN, self employed, недобър 
английски, всички катего-
рии за водач на МПС, карал 
съм ТИР, тел. 07837225204

(183) Tърся къщи за по-
чистване в Северен Лондон. 
Качество на изгодна цена ! 
Тел. 07837912726

(180) Търся къщи за по-
стоянни почиствания в 
районите на Wood Green, 
Einfield, Southgate, имам 
опит, точна и отговорна 
съм, тел. 07768624819

РАБОТА ПРЕДЛАГА
(182) Търся хора за авто-

мивки в UK, с документация 
(жълта карта) и английски, 
тел. 07940042052

(182) Equitax LLP на-
бира full-time асистент-
счетоводители. Ако има-

те опит със self-assessment 
корпоративни такси, както 
и VAT, би било преимуще-
ство, макар че се предвижда 
допълнително обучение. 
Прекрасни условия за рабо-
та и добро заплащане според 
опита и квалификацията. 
Кандидатствайте със CV и 
придружително писмо на 
: info@equitaxllp.co.uk, тел. 
02079935525

(189) Търся момчета и 
момичета за работа на ав-
томивка с настаняване, тел. 
07762862641

(192) Perfect Clean пред-
лага работа за постоянни и 
еднократни почиствания, 
изисквания – self-employed, 
NIN, proof of address, банко-
ва сметка, тел. 07868699692

( 1 8 4 )  C o s m o p o l i t 
Cleaning Ltd набира жени 
за работа и carpet cleaning 
subcontractors, необходими 
са добър английски, NIN 
и self-employed документи, 
тел. 07503978883 (от 9.00 до 
19.00 часа)

(195) Търся амбициоз-
ни хора за дистрибуторска 
дейност с отлични бизнес 
перспективи, необходимо 
е добро ниво на английски 
език и умения за комуника-
ция. Ще ви бъде оказана по-
мощ в подготвителния етап. 
Тел. за контакт 07894496881, 
моля, звънете от 9.00 до 
21.00 часа

(187) Snowdrop Cleaners  
набира жени и момичета в 
сферата на почистването, 
необходими са говорим 
английски и self-emloyed до-
кументи, добро заплащане, 
тел. 078 866 674 99 (от 10 a.m. 
до 7 p.m.)

САТЕЛИТНИ 
ПРИЕМНИЦИ
(191) Поставяне и на-

стройка на сателитни при-
емници в лондон и окол-
ността, изгодни цени, 
поддръжка и дългосрочна 
гаранция, тел. 07818413663, 
Юлиян

(182) Монтаж, инсталира-
не и поддръжка на дигитал-
ни приемници, моторизи-
рани системи и обикновени 
сателити, тел. 07899917634, 
Жоро

(181) БУЛСАТКОМ – до-
ставка и монтаж на пълен 
комплект, оригинален БУЛ-
САТКОМ договор на ваше 
име с 18 месечна гаранция. 
ITV Partner – турска с без-
платни английски канали 
– доставка, монтаж и на-
стройка, тел. 07835911937, 

ОБЯВИ

ДАВАМ ДВЕ ДВОЙНИ 
СТАИ, на 2 мин. пеша от

Upton Park Station и 
на 7-8 мин. от Stratford,

градина, интернет, 
българска телевизия

тел. 07912891813 
и 07912891814

Подготвям деца по 
МАТЕМАТИКА.

специална подготовка 
за 11+ exams

(включително и 
latymer school)

 
за контакти : 

тел. 0208 527 0212,
 0779 669 2522
ИЛИЯН РУСЕВ

Търся 
момичета

и жени
за чистене
на къщи в 

Южен Лондон.
07799612053

ПРОДАВАМ
касови бележки 

за 6 години
назад за 10% от
стойността им, 

тел. 07884444585

Потомката на известната гадателка от 
Кюстендил - Баба Гота, МАГ МИРЕНА 
вече няколко десетилетия пред-
сказва бъдещето и пречиства 
душата. Пророчицата помага на 
търсещите спасение; в решаващи 
мигове от живота; при проблеми 
на емоционално и енергийно 
ниво; изчиства всякакви видове 
магии; събира разделени двойки 
и въздейства при безплодие; 
прекъсва проклятия; отвързва 
късмети; прави бизнес-защити; 
отстранява зависимост от алкохо-
лизъм и лекува 24 вида болести. С по-
мощта на восъчно леене открива изчезнали 
хора. Отговаря на въпроси по телефона от разстояние. 

Можете да я посетите на лична среща в Англия, 
тел. за връзка: 00359 (0) 886 529 650 и  00359 (0) 885 094 715

Екип от специалисти  в областите : педиатрия, гинекология, 
семейно лечение, проблеми с гърба и ставите и др.
Сканиране с ултразвук; MRI; рентген; тестове за различни 
видове алергии.

Лабораторни тестове на кръв и урина.
ВСЯКА СРЯДА И ЧЕТВЪРТЪК – безплатен тест на Вашия 
холестерол

265 Green Lanes                                  Teл. 079 8436 6224
Palmers Green, London                        Моб. 020 8144 5119
N13 4XE                           
(до метростанцията на Wood Green, Picadilly Line) 

Частна клиника в Лондон 
за Вас и Вашето семейство
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Мариян 
(182) БУЛСАТКОМ и 

ITV – доставка и монтаж, 
сключване на договори, 
промоционални цени, тел. 
07756539296, KRASS SAT

КОМПЮТРИ И 
УЕБДИЗАЙН
(185) Професионален 

графичен дизайн и печат 
на бизнес-картички, фир-
мени документи, лога и 
рекламни материали, www.
cosmopolitdesign.com, тел. 
07870973590, Христо Йор-
данов

(180) Поправка на лап-
топ и настолни компютри 
– инсталации, интернет, 
безжични мрежи, премах-
ване на вируси, посещения 
по домовете – Computera.
co.uk. Website дизайн - по-
сетете Bubata.com. Тел. 
02032398907; 07533428642

(182) Поправка на настол-
ни компютри и лаптопи, 
инсталация на софтуер, ан-
тивирусни програми, игри, 
поддръжка на мрежи, посе-
щения по домовете в удобно 
време, тел. 07961540073, 
Калин

ТРАНСПОРТНИ 
УСЛУГИ
(182) Транспортни услуги 

до всички летища : Gatwick, 
Heathrow, Stanstead, Luton 
и т.н., транспортни услуги 
из Лондон и извън Лондон, 
цени по договаряне, тел. 
07915949183

(182) Транспортни услуги 
от лицензирано такси, до 
всички летища на Лондон, 
на най-ниски цени, тел. 078 
09375 301

(182) Транспортни услу-
ги и премествания с ван 
maxi baza, до 3.5 т., само в 
UK, точност, коректност 
и продесионализъм, тел. 
07882028507

ЛЕКАРИ 
(191) Д-р Василев – опитен 

лекар, специалист-невролог, 
тел. 07792966069 

(183) Дипломиран кине-
зитерапевт предлага лече-
ние при болки във врата, 
гърба, кръста, както и при 
други оплаквания, свързани 
с опорно- двигателния апа-
рат, тел. 07594231782, Иван 
Иванов

(191) Професионална по-

мощ при болки във вра-
та, гърба, кръста – “секнат 
кръст”, мускули и стави, 
с акупресура масаж. Ди-
пломиран масажист в The 
College of Chinese Medicine и 
член на Асоциацията на аку-
пунктуристите във Велико-
британия, тел. 02088802131 
и 07903187649, Денко Та-
тарлиев

(182) Масаж, рехабилита-
ция и кинезитерапия, оттъ-
рви се от болката, релакси-
рай, достави си удоволствие 
на тялото и душата, тел. 
07824828209, Евгени

УРОЦИ
(190) Учител-филолог 

дава уроци по английски и 
руски език, на всички нива, 
тел. 07894449803

ГЛЕДАНЕ НА ДЕЦА
(182) Предлагам помощ на 

всички майки, които мислят 
да започнат работа и се нуж-
даят от грижи за тяхното 
бебе, тел. 07517228313

(182) Ако имате нужда 
от помощ за вашите деца, 
вечер след 18.00 часа, може 
да разчитате на мен, тел. 
07760829374

(182) Гледане на деца в 
Северозападен Лондон, тел. 
07828081478, Лидия Пе-
трова 

(188) Търся деца за гледа-
не, може и възрастни хора, 
Югозападен Лондон, тел. 
07773716269

( 1 2 4 )  Г л е д а м  д е ц а 
през деня, Cricklewood. 
07869332713

KУПУВАМ
(185) Изкупувам коли 

не по-стари от 1999 г., тел. 
07762862641

ПРОДАВАМ 
(181) Продавам луксозна 

детска количка MUTSY в 

отлично състояние, car seat, 
бебешки кош, дъждобран и 
чанта, тел. 07969093577

(190) Продавам 24 дека-
ра иглолистна и 24 декара 
широколистна гора в зем-
лището на с. Харваловци, 
община Елена, област Ве-
лико Търново. Подходящи 
за ловуване, на територията 
на горите живеят вълци, 
зайци и лисици. Възможна 
е продажба поотделно или 

на части отдвете гори.
Цена 4990 лева на декар, 

тел. 07780671533
(182) Продавам апарта-

мент в Поморие на първа 
линия, с тераси, на 2  метра 
от морето, обзаведен, тел. 
07894016177

ДРУГИ
(182) Дърводелец с опит 

поставя ламинат, skirting и 

предлага всякакви дърво-
делски услуги по домовете, 
тел. 07792727644

(182) Циклене, лакиране, 
фугиране на паркет и дюше-
ме, монтаж на ламинат, пар-
кет и др., тел. 07809745571

(182) Зидар с опит прави 
extentions, огради и вся-
какви зидарски услуги, тел. 
07792727644

(182) Опитен психолог, 
може да ви помогне да раз-

Искате ли да вземете английска
шофьорска книжка?

ПЛАМЕН СЛАВЧЕВ
инструктор по кормуване 07

83
02
35
66
9

Сп
ец
иа
лн

и ц
ен
и!

ОБЯВИ

- Benefit

R E C OV E R Y   C A R
• БРАКУВАНЕ
   НА КОЛИ
• ТРАНСПОРТ НА  :
- КОЛИ
- МОТОРИ
- ДЖИПОВЕ
ТЕЛ. 07787143078, 
ДИМИТЪР

решите проблемни депре-
сии ,тел. 07515644899

(182) Ако сте самотни, 
притеснени или имате ня-
какъв проблем, здравосло-
вен или от друг характер, 
и не можете да се справите 
с него, обадете се. При нас 
можете да гледате също 

безплатно прекрасни хри-
стиянски филми на българ-
ски по цялата Библия. Тел : 
07900031491

(185) Помагам за смяна 
на шофьорски книжки, тел. 
02077031276, 07949861125

ЗАПОЗНАНСТВА
49 г,, висок , симпатичен, 

обявява откриването 
на свой обект на 08.02, 

който се намира зад 
Blackhorse Road Station.

НАШИ ПРОДУКТИ 
можете да намерите в Coco Cafe 

до Walthamstow Central Rail 
Station и магазин Spar до Wood 

Green Station (30 м. вляво). 

ЗА
П
О
В
Я
Д
А
Й
ТЕ

!

обявяв
на свой о

който 
Blackhorse

НАШ
можете да намери

до Walthamsto
Station и магазин

G St

БГ 

ЗАКУСКА Ново българско заведение
предлага работа за: 

дисководещи; водещи на 
шоу програми, модели, момичета 

за продажба на текила; танцьорки.
Tел. 07809469532, Даниела

Accountancy fi rm based at Vauxhall is 
looking for assistant-accountant.
Requirements:
- degree in bookkeeping or accountancy;
- Word, Exel;
- Spoken languages: Bulgarian, English and 
Russian.
Send CV to ellena_y@yahoo.co.uk
Closing date: 28 February 2010
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културен, чистоплътен и ин-
телигентен кулинар, обичащ 
природата, българин търси 
сериозна връзка с интели-
гентна и красива жена, аван-
тюристки не желая да ми 
звънят, тел. 07709123479

Привлекателно момче 
иска да се запознае с момиче 
до 30 г., което търси сериоз-
на връзка, тел. 07501815104, 
Антонио

Млад, готин пич, на 25 
г. с опит в секса, иска да 
се запознае с момичета до 
40 г., за истински секс без 
никакви задръжки, ано-
нимността гарантирана, тел. 
07951638136

Търся си мъж за секс, до 
40 г., със свободно време, 
тел. 07876676796

A very warm welcome 
in London, a nice house to 
stay, English Lessons, U got 
it ? Coming to London to 
live and work/study? A single 
nice gentleman,37   English 
College Lecturer/Linguist  
will help you with English/
Accomodation, show you nice 
places in London. I am kind, 
honest, single, never married 
and romantic. Please email 
chicago7777@hotmail.co.uk

Симпатичен, атлетичен 
и енергичен търси дама 
за сериозни дела, тел. 
07599012593

Симпатичен, честен и 
коректен българин, висок и 
чистоплътен, добронамерен 
(обръщам внимание) търси 
сериозна връзка с красива и 
интелигентна жена, умееща 

да уважава човека до себе си, 
тел. 07709123479, Стефан

Як пич на 28 г. си търси 
мадама за всякакъв вид 
развлечения, разходки по 
всички забележителности 
на Лондон, тел. 07939961496, 
Марио Сладура

Търся интимни удовол-
ствия с дами, обадете се на 
тел. 07840267232

Желаем запознанство с 
bi-жена, дискретност, тел. 
07543609155

Симпатична двойка (же-
ната - bi), приема предложе-
ния за забавления с подобни 
двойки срещу заплащане, 
дискретност, хигиена и ка-
чество, тел. 07788410933

Mъж на 45 г. предлага 
секс-услуги на дами, из-
пращайте смс на тел. 
07556362203, моля само за 
сериозни дами

Мъж на средна възраст, 
висок, спортен тип, чи-
стоплътен и разкрепостен, 
желае запознанство с не-
закръглена и освободена 
дама, тел. 07551431657, 
Жоро

Честен българин, 34 г., 
172/70, коректен и добро-
намерен, търси сериозна 
връзка с интелигентна жена, 
умееща да уважава човека 
до себе си, petko74@abv.bg

Симпатично момче, 23 
г. търси запознанство и 
приятелство със симпа-

тично момиче до 27 г., тел. 
07595835757

Търся сериозна връзка 
с дама до 34 г., ще отго-
варям само на сериозни 
обаждания и смс-и !, тел. 
07716843923

Симпатичен мъж на 40 
г. търси жена до 37 г. за 
съвместно съжителство, със 
цел брак, тел. 07907903381

Мъж на 41 г., 168/75, търси 
запознанство със жена, 
останалото ... времето ще 

покаже, тел. 07502407212
На 40 години съм, търся 

дама от 20 до 30 г. за съвмест-
но съжителство и сериозна 
връзка, със съдействие за 
работа и финансово под-
помагане, тел. 07501021465, 
Владо

Млад, готин, на 26 г., 
предлага секс услуги за 
дами, ако си сама или ти  
е скучно вкъщи, обади се, 
447901625183. 

Търся запознанство със 
сериозен мъж между 45-50 
години, обаждайте се след 19, 
00 ч на тел.: 07522409873

На 40 години съм, предла-
гам съвместно съжителство 
и може би сериозна връзка 
на дама до 30 години с под-
сигурена от мен работа, 
Владо

Приятен, необвързан 
мъж, на 35 г., неженен, ра-
боти като преподавател в 
английски колеж и part-time 

като имиграционен слу-
жител, добро положение, 
собствена къща в Лондон, 
общува лесно, честен, учтив, 
с християнско вероизпове-
дание, би желал да се срещне 
с жена от 19г. + с цел връзка 
и евентуален брак, може 
също така да предложи по-
мощ при устройването й в 
Лондон и подобряването 
на нивото на английския 
й език, моля само сериоз-
ни отговори, noahnoe37@

hotmail.com , тел. 0774 3929 
144

35/167 см., търся жена от 
27 до 35 г. с цел приятелство, 
а след време и нещо повече, 
моля без обаждания, ще 
отговарям само на смс-и на 
тел. 07513934041

Търся жена за сериозна 
връзка, до 35 години, тел. 
07513934041

Търся запознанство 
със сериозен мъж над 45 
г. за приятелство, а може 
би и нещо повече, тел. 
07896761377, Диана – след 
19.00 часа

Младо момче търси жена 
с цел запознанство, тел. 
07902097162

Търся си любовница на 
всякакви години – от 20 до 
50, тел. 07717222410

Голямо момиче на 35 
търси мъжа на живота си. 
Трудно ми е да те намеря. 
Моля те, обади ми се! 077 
4566 3820

Разпускащи масажи само 
за момичета и дами по до-

мовете, full privacy, 078 7700 
5067

Търся жена до 40 годи-
ни за секс, а може и нещо 
поевече, тел.  07530095559

Търся момиче от 18 до 25 
години за секс, ако си допад-
нем, може и нещо повече, 
тел. 07518638078

Разведена, 52 г., търси 
сериозна връзка с мъж от-
говорен и умеещ да обича 
истински, моля за сериозни 
обаждания, 078 5526 3430

П р и в л е к а т е л е н  3 4 -
годишен мъж търси дама 
за екскурзии из Европа (дис-
кретност) , тел. 07791338706, 
Николай

ТАЛОН 
ЗА ДВУМЕСЕЧНА ОБЯВА

ОБЯВИ

ТРАНСПОРТ 
по всяко време
до/от всички 

летища 
в Лондон.

Ниски цени!
077 566 447 52

TранспортниTранспортни
услуги и услуги и 
премествания премествания 
с голям с голям 
ван. ван. 

Тел.07903661333
Цени по договаряне.Цени по договаряне.

Редовен превоз от  Англия и 
Шотландия до България и обратно. 

Сигурност и коректност.

0.80 p. / 1 кг.
Заповядайте
на редовните
богослужения
на Българска
Петдесятна Църква!

ST. JOHN'S CHURCH
STRATFORD
Stratford Broadway
London E15
Всяка неделя от 18:30
За контакти: 07950347110

Адрес: Axe Street
Barking IG 11 7LZ
Зад супермаркет LIDL

Всяка събота
от 18.30

тел. 07950347110

tel. 07956698710 (Francis)
tel. 07581624349 (Rosie) (9 a.m. - 5 p.m.)

- £500

Фирма извършва превоз на:
  Автомобили - £500
   Джипове - £600
    Камиони
     Микробуси
            Мотоциклети
       Багаж
До България и обратно.
Цени по договаряне.

07973169799
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Ненчо Христов, вуйчо на именития 
ни спортист 

www.standartnews.com
Това е една истинска 

история. Разказ за живота 
на един успял човек, макар 
той да се колебае да го при-
знае. След 20 г. в Португалия 
асът на родното колоездене 
Ненчо Стайков заряза спо-
койната работа в Тавира 
и се прибра. Има желание 
да оглави федерацията. Об-
щото събрание бе на 5 фев-
руари. България често за-
бравя героите си. През 1979 
г. Стайков печели етапна 
победа в Пробега на мира. 
През 1984 г. завършва втори. 
До историческото падане на 
Берлинската стена това е 
най-авторитетната мно-
гоетапна шосейна надпре-
вара за аматьори в света. 
По-голям подвиг е правил 
единствено неговият вуйчо 
Ненчо Христов, който през 
1957 г. го печели. В търсач-
ките срещу името на Ненчо 
Стайков не намерих дори 
рождената му дата. Пра-
дядо му по майчина линия 
е от свързаното с много 
мистерии село Хухла. Родът 
тръгнал да бяга и се устано-
вява във Варна. За останало-
то именитият спортист 
говори пред «Стандарт». 

- Защо след 20 години 
решихте да се върнете?

- Поемам риск, нали? В 
Португалия съм много до-
бре устроен. Животът ми 
върви нормално. Живея в 
голяма къща. За всеки има 
по стая. С дворове в задната 
и предната й част. Домът 
ми е държавен, още го из-
плащам. Не е никак лесно 

чужденец да 
вземе държав-
на къща. Се-
мейството ми 
е там. Имам 
две момичета 
- Габриела на 
19 и Жаклина 
на 20. Нямат 
намерение да 
се прибират 
в България, а 
изведнъж аз 
им съобща-
вам «връщам се». Не оста-
вям Португалия. Моят дом 
ще бъде там. Тук се приби-
рам само да работя.

- Сега правите обратен 
завой към родината, а как 
тръгнахте за Португалия?

- Заминах през 1990-а. 
След промените отвориха 
вратите към света. За мое 
нещастие бях вече към края 
на кариерата си. Отидох на 
34. Бях състезател 2 години 
в много малък град. Нещо 
като нашето Поморие. На 
океана. Поминъкът е ри-
болов и туризъм. Това е на 
160 км от Севиля и на 30 
км от основния град Фаро 
в областта Алгарве. По-
стоянно е топло, а лятото 
е много горещо. Не знаят 
какво е сняг. Установих се. 
Отначало отидох без съпру-
гата ми Кети и децата, но 
ги прибрах веднага. После 
станах треньор. По едно 
време взехме решение, че 
щерките трябва да започнат 
да учат в България. Знаеха 
перфектно португалски, но 
нямаха представа от нашата 
история и език. Говореха 
български, но не знаеха да 

пишат. И сега пишат труд-
но. Изкарахме година, но 
се видя, че работата няма да 
стане и отново се върнахме 
в Португалия. В продълже-
ние на 8 години изобщо 
не бяхме си идвали. После 
започнах да идвам на Оби-
колката. Съпругата ми няма 
тази възможност, защото 
работи в детска градина и 
е в отпуск само през август. 
Децата тогава са във вакан-
ция, но вече са привикнали 
на друг живот.

- Какъв?
- В Португалия ги учат 

на труд, а не да се шляят по 
улиците. Държавата има 
споразумение с училищата 
и им намира работа.

- Вашите деца какво си 
избраха?

- Голямата ми дъщеря 
се занимаваше с плуване. 
Изкара курс, 4 години е спа-
сителка на плажа. Трябва 
да види как се вадят пари, а 
не като дойде ваканцията, 
да се чуди в кое барче да 
седне. Вечерите там са доста 
опасни заради наркотици-
те. С жена ми много ни беше 
страх. Трафикът, особено 
в нашето градче Тавира, 

което е близо до Мароко, 
е изключително интензи-
вен. Рибарите помагат и 
са основни трафиканти. 
Мои приятели си изпатиха. 
Имах и колоездач в клуба, 
който се замеси и едва се 
излекува. Така се сблъсках с 
дрогата и знам, че е страшно 
трудно да се върнеш към 
нормалния живот, след 
като веднъж си попаднал 
в капана.

- А малката дъщеря?
- Учи дизайн и мода в 

Лисабон. Има лека ръка и 
умее да рисува. Голямата 
също учи, но при нас. И 
двете си имат приятели, и 
то колоездачи, на които съм 
бил треньор.

- Колелото или автомо-
билът?

- Колата, защото нямам 
време. Треньорската про-
фесия иска да си в движение 
постоянно.

- Как поддържате пер-
фектната си физика?

- Ходя много пеша. Имам 
куче. Разхождам го сутрин 
и вечер по един час. Това ме 
разтоварва. В неделя правя 
и по-големи преходи. Храня 
се нормално, но не набля-

гам на яденето.
- Залагате на рибата.
- И то прясна, защото 

имам приятели рибари. 
Научих доста португалски 
рецепти. Правя готвено 
с няколко вида риба. За-
душава се със зехтин и 
зеленчуци, с доста под-
правки. Става страхотно. 
Специалист съм по октопо-
да - приготвям го задушен, 
с ориз, на салата...

- Има ли други българи 
в Тавира?

- Още един спортист - 
хандбалист. Там са също 
Петър Петров и Станчо 
Станчев. Бяха колоездачи. 
Станчо сега има строителна 
фирма, а Петър върти во-
лана на камион.

- Имахте търкания с 
Ивайло Габровски...

- Не. Бях обиден от него. 
Разсърди се, че съм подал 
контестация, но не може 
спортист по едно и също 
време да участва в два от-
бора. Една година с пор-
тугалския ми отбор карахме 
на Обиколката. 

След етап в Павел баня, 
при който станаха някак-
ви непредвидени работи, 
протоколът се забави, а 
като дойде и състезате-
лите ми прочетоха глупо-
стите вътре, само казаха: 
«Република на бананите». 
Засегнах се страшно. При 
случая с Габровски се сетих 
именно за тази реплика. 
Наистина сме република 
на бананите. Не може той 
да бъде записан в белгий-
ски тим, и то професио-
нален, да продължава да е 
там и в същия момент да 
му се вади български, ама-
тьорски лиценз. Целите на 

Габровски останаха само 
в нашата обиколка. Не е 
важно дали ще я печелиш 
два или три пъти. Чисто 
и просто няма да те знаят 
в Европа и света. Имаше 
уникалната възможност да 
участва в силните обикол-
ки, които ние само можех-
ме да сънуваме.

- Какво ви даде България 
и какво Португалия?

- Благодарение на дисци-
плината, калена тук, успях 
навън. Останалото получих 
в Португалия. Тя е втората 
ми родина. Обичам Бълга-
рия, но децата ми няма да 
се върнат. С Кети ще се 
приберем след време да 
изкараме старините, но и 
това не се знае. Спечелиш 
ли доверието на португал-
ците, си равен с тях. Под-
сказаха ми, че трябва да 
бъдеш честен и открит. 
Да нямаш задни мисли. 
Излъжеш ли ги, наистина 
ставаш чужденец за тях. 
Там му казват «пришълец». 
Сега, който дойде в Тавира, 
пита: «Къде е българинът». 
Аз съм първият в този град. 
Всеки там така ме знае. След 
2000 г. дойдоха още много. 
Тогава съпругата ми започ-
на да работи с емигрантите. 
Бяхме създали училище, в 
което да учат португалски. 
Имаше истинска вълна от 
България. Цели села при-
иждаха. Дотогава не бях 
чувал места като Кочово и 
Вълкосел.

- Налагало ли ви се е да 
работите нещо извън ко-
лоезденето?

- Бил съм градинар и общ 
работник. Не се оплаквам 
и не ме е било срам да го 
кажа. 

След 20 г. в Португалия Ненчо Стайков се завърна на родна земя

Бях градинар, сега 
ми викат Българина
Щерките учат и работят, а кандидат-зетьовете са колоездачи

За първи път в историята на родното 
ни колоездене действащ състезател е 
в ръководството на федерацията. За 
председател бе преизбран Венелин 
Хубенов, независимо че извънредното 
събрание бе предизвикано от недовол-
ни клубове от развитието на този спорт 
у нас. Мнозина от присъстващите бяха 
готови да дадат своя вот за промени 
в колоезденето ни за Ненчо Стайков, 
чиято кандидатура бе издигната от 
варненския черноморски колоездачен 
клуб. Той обаче си направи отвод и от-
каза да заеме председателското място 
на БКС. Стайков предложи централата 
ни да бъде оглавена от бизнесмена Ки-
рил Цочев - бивш външнотърговски 
работник и заместник-министър от 
близкото минало.

Кандидатурата му формално бе 

издигната от делегата на КК „Зебри” 
(Нови Искър) Валентин Иванов. 
Грешно изиграните карти от Стай-
ков доведоха до объркване сред 
клубовете, присъстващи на общото 
събрание. От това се възползва до-
сегашната управа, а новите кадрови 
предложения бяха отхвърлени чрез 
явно гласуване. «Загубихме битката, 
но не и войната. Един ден колоез-
денето в България ще се движи със 
скоростта, с която върви световният 
елит», каза асът на колоезденето ни за 
всички времена Ненчо Стайков.

В Управителния съвет от 11 души 
влезе най-добрият колоездач през по-
следните години Ивайло Габровски, 
който веднага след избирането си 
веднага наля свежи идеи в ръковод-
ството. Той призова за по-топла и 
непрекъсната връзка между състе-
затели и управа. На събранието 
БКС прие и два нови клуба - от Гоце 
Делчев и Варна. 

Не идвам за слава,
а да работя 

Не съм си дошъл за слава. Идвам да работя. В Португа-
лия все пак ми казаха, че ако не стане нищо в България, 
вратите за мен са винаги отворени. Засега съм тук и 
рискувам много. Доста хора ме питат: «Ти какво дириш у 
нас?» Истината е, че го правя от любов към колоезденето. 
В семейството ми спортът е тема номер 1, а политиката е 
на последно място. Следя как се развива изцяло спортът 
ни. Нещата са трагични. Държавата не отделя достатъчно 
средства. Това го няма никъде. Бюджетът на федера-
цията по колоездене в Португалия е доста голям. Ако 
там липсваха пари, никога нямаше да могат да изкарат 
такива състезатели. На олимпиадата в Атина спечелиха 
сребърен медал. Болно ми е много, че тук колоезденето 
затъва. Няма нови попълнения. Ако не се работи с най-
малките, никога няма да излезе нещо. Ще започнем да 
търсим колоездачи от чужбина. Не облекчаваме данъчно 
дори и тези, които дават пари за спорта. Кандидатурата 
ми събуди сегашното ръководство на федерацията и то 
роди няколко проекта. С Венелин Хубенов сме съперници 
още от състезателните ни години, но аз не водя война с 
никого. Хубенов може да се отдръпне, след като 8 години 
вижда, че нищо не става. Не знам дали така ме е научил 
животът, но трябва да си помагаме и да даваме път на 
новите идеи.

Венелин 
Хубенов

Действащ състезател влезе в 
ръководството на родното колоездене
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Мъри Стоилов: 

С 12-13 точки можем да бъдем втори
Националният селекцио-

нер Станимир Стоилов 
обяви, че ще поеме отго-
ворността, ако отборът ни 
не се класира на Евро 2012. 
На жребия в неделя във 
Варшава тимът ни се падна 
в група G заедно с Англия, 
Швейцария, Уелс и Черна 
гора. «Не трябва никъде да 
се губят точки, защото има 
вариант и с 12 или 13 точки 
да можем да се класираме. 
България има проблем с 

отбелязването на голове, а 
не Бербатов. Той ни е най-
титулуваният футболист. 
Ако има по-добри играчи, 
в някои мачове може дори 
да остане резерва», заяви 
Стоилов на специална пре-
сконференция, в която уча-
ства и отговорникът за 
националния тим Наско 
Сираков.

«Не сме най-големите хи-
треци на Европа, за да може 
някой да излъже някого 

или да надхитри за програ-
мата. Лошото е, че от пета 
урна се падна възможно 
най-неподходящият про-
тивник. Черна гора е по-
ставена в нея само защото 
е нова държава. По класа 
на играчите си тимът е за 
трета урна. Тежестта да се 
борим за класиране винаги 
е стояла при нашия отбор. 
Тези квалификации може 
да са последни за част от 
играчите и трябва заедно да 

поемем този шанс за класи-
ране на голям форум. Отго-
ворността е доста голяма», 
добави хасковлията.

«Ако не успеем да се 
класираме, виновникът, 
естествено, ще съм аз. При 
положителна атмосфера 
в отбора имаме шанс да 
стигнем до класиране - 
директно или през бараж. 
Така че нека подкрепим 
този отбор», призова Мъри 
и призна, че в последните 

квалификационни цикли 
отборът ни прекалено наи-
вно е губил точки. 

«Не знам доколко Англия 
може да се води като удобен 
противник. В последните 2 
мача с тях взехме 2 точки. 
Надявам се сега отново да 
успеем да спечелим нещо. 
В отбора място ще намерят 
само футболистите, които 
са в най-добра форма и 
играят на високо ниво. Ако 
има млади играчи, които 

заслужават, ще им се дава 
път. Като например Ста-
нислав Манолев, който не 
е получил нищо даром, но 
заслужи мястото си. За мен 
добрата програма ще е, ако 
се класираме. Ако успеем, 
и хората, и вие, журнали-
стите, ще кажете, че про-
грамата е била страшна», 
добави Мъри и заяви, че ще 
избира състава и играчите в 
зависимост от конкретния 
съперник.БълБългаргарррияия имаима пр пррроблоблемем сс някнякойой дада д излизлъжеъже ня някогкогоо игригрррачиачитете и ти трябрябрр вава заезаедноднод да дад  и пи призризрр на,на, че че в в поспоследледднитнитее имаима мл младиадид иг играчрачрр и,и, коикоитото съпсъпернернрр ик.ик.

На тезгяха

Подаряват 
Берое

Въпреки подобреното финан-
сово състояние на Берое акциите 
на дружеството не се продават, а 
се подаряват. Това се казва в раз-
пространеното Отворено писмо 
до медиите от ръководството 
на старозагорския клуб по по-
вод интереса на инвеститори. 
Очакваше се те да пристигнат в 
София, за да проведат познава-
телни разговори. От Съвета на 
директорите обаче припомнят, 
че подаръкът Берое» щял да има 
много висока цена. «Ще разузна-
ем детайлно бизнеса на новите 
собственици и ще искаме пълни 
гаранции за стабилна финансова 
издръжка и за бъдещето на отбо-
ра в големия футбол», уверяват 
от ръководството на Берое.  

Президентът на Славия Венцис-
лав Стефанов бе потресен от скан-
дала, който съпроводи контролата 
на „белите” с руския Анжи. Както 
вече е известно, двубоят в Турция 
бе прекратен в началото на второ-
то полувреме, когато президентът 
на Анжи нахлу на терена и напад-
на главния съдия, тъй като изгони 
сина му след втори жълт картон. 
„Необичайно, меко казано, е това, 
което стана на днешния мач. Ни-
кога не съм очаквал, че може да се 
случи подобно нещо в 21-ви век. 
Явно обаче, че и това го има. Мис-
ля, че съдиите от Украйна бяха 
много достойни. Поведението на 

съдията беше много достойно и аз 
лично го поздравявам. Всички до-
стойни хора трябва да се държат 
по този начин. Заради президента 
на Анжи преместихме контрола-
та с два часа. Първо беше за три 
часа, после за четири, накрая се 
помолиха за пет…Ние сме хора 
интелигентни в Славия. Съгла-
сихме се на този вариант, но това, 
което видях, ме порази. Всеки си 
носи кръста за това нещо. Видях 
неговия син, който не искаше да 
се случват всички тези неща, но 
явно под давление на неговия 
баща така се случи”, сподели след 
мача Венци Стефанов. 

В мелето на терена за малко да 
пострада и старши треньорът на 
Славия Вили Вуцов. „Велислав 
като нормален и възпитан човек 
се опита да предотврати всичко. 
Не забелязах кой лично е посегнал 
на Велислав, но ако е той, още по-
лошо говори за него.” 

За представянето на Славия 

Стефанов добави: „Още е рано да 
се говори за състоянието на отбо-
ра. Има още какво да се доизкусу-
рява. Предстоят ни три контроли 
до първия мач в първенството. 
Мисля, че времето е достатъчно 
някои грешки да се поправят, 
хубавите неща да се затвърдят и 
да победим в първия мач.” 

Венци Стефанов: 

Това не може да се случи 
в 21-ви век, поразен съм--
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Румънецът Йоан Андоне смята да 
вземе група от 22-24 футболисти за 
последния подготвителен лагер на 
ЦСКА в Свиленград през следва-
щата седмица. Поради това веднага 
след завръщането на „червените” в 
България ще бъде обсъдена заедно 
с ръководството „пресявката”, която 
да доведе до тази цифра. На няколко 
от играчите ще бъде предложено пре-
кратяване на договора по взаимно 
съгласие, като нищо чудно в тази 
категория да попаднат Кирил Котев, 
Йордан Тодоров и Владо Манчев. 

Постигната е договорка за пре-
отстъпването на други от играчите 
в клубове от „А” група до края на 
първенството. Босовете на „черве-
ните” пък продължават да се надяват 
до заминаването на тима за лагера 
в Свиленград да бъдат продадени 
поне още 2-3 футболисти на ЦСКА в 
чужди или родни тимове. 

Йоан Андоне
с 10 по-малко
за последния 
лагер на ЦСКА

Нападателят на ЦСКА Дор-
мушали Саидходжа е запрет-
нал ръкави и се е заел със 
задачата сам да си уреди 
трансфер. Играчът е влязъл в 
контакт с украинския Арсенал 
(Киев) и до дни чака отговор 
за евентуалното си премина-
ване там. Саидходжа дойде 
в ЦСКА преди една година, 

но още през миналото лято 
бе преотстъпен за половин 
сезон в Литекс. След като пре-
отстъпването изтече, ловчан-
лии не пожелаха да го задъ-
ржат и той отново се озова с 
„червен” екип. Сега той, както 
и мнозина други негови съот-
борници, е в неофициалния 
трансферен списък, целящ 

балансиране и оптимизиране 
на състава на Йоан Андоне. 
Муши започна като титуляр 
проверката срещу Том Томск, 
но не можа да се представи 
на висота. 

Треньор на Арсенал (Киев) е 
Вячеслав Грозни, който лично 
е пожелал този трансфер да се 
осъществи.

Саидхожда сам си урежда трансфер в Арсенал
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“Ние подготвихме млади 
и качествени съдии, а ще ги 
махнат и ще сложат техните 
парашути», заяви Момиров. 
„Подготвяхме ги по програма 
и имат необходимите качества 
и младост да ръководят важни 
мачове. Искаха подмладяване 
на съдиите, а сега ги викат на 
семинар и ми е ясно какво ще 
стане.» По повод отстраняване-
то му от поста Момиров заяви: 
„Явно аз съм им неудобен. Не 
може да ме махнат заради една 
грешка на съдията на мача 
Черно Море - Левски».

Ръководилият над 40 мача в 
чужбина бивш рефер смята, че 
неговото отстраняване е пла-
нирано много преди това и е 

било само въпрос 
на време, за да се 
случи. За своя на-
следник на поста 
Момиров добави: 
„Пожелавам му 
успех. След като 
го назначиха, аз 
му се обадих да поговорим, но 
след този разговор повече не 
сме се чували. Явно няма нужда 
от моите съвети. Забелязвам, че 
отсега новото ръководство на 
съдийската комисия започва 
да греши.”

В последно време много хора 
си задават въпроса защо ня-
колко от мероприятията, орга-
низирани от БФС, се състоят в 
Сливен в хотела на Йордан Леч-

ков. И понеже този семинар, в 
който ще участват много еруди-
рани личности в съдийството 
от чужбина, бе организиран 
от Димо Момиров, ние се по-
интересувахме защо точно там 
ще бъде семинарът, на което 
той отговори така: „Организи-
рах семинара в Сливен заради 
условията там и близостта на 
хотела до стадиона, а не защо-
то той е на вицепрезидента на 
БФС. Както виждате, аз нямах 

никаква полза от това, защото 
Лечков бе един от тези, които 
настояваха за моето отстра-
няване.»

Димо Момиров отказа да взе-
ме отношение по скандалното 
връщане на Боре Александров в 
съдийската комисия като мето-
дист. Въпреки всичко бившият 
рефер пожела успех на новото 
ръководство на комисията и 
завърши с пожеланието „Нека 
да са живи и здрави!».

Димо Момиров:

Изхвърлиха ме,
защото съм неудобен
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Волейболният ЦСКА
загуби с 1:3 от „Ресовия“

Подготвят Военния Подготвят Военния 
клуб за Топаловклуб за Топалов

Волейболистите 
на ЦСКА трябва да 

победят с 3:0 или 
3:1 като гости след 

седмица, за да могат 
да се класират на 

четвъртфиналите в 
турнира 

Волейболи-
стите на ЦСКА 
загубиха с 1:3 
(19:25, 16:25, 
25:22, 22:25) 
от  полския 
«Асеко Ресо-
вия» първия 
д в у б о й  о т 
кръга на пря-
к а  е л и м и -

нация в Шампионската 
лига. Българите играха 
под нивото си и допус-
наха първа домакинска 
загуба в турнира. Поля-
ците поведоха с 2:0 гейма, 
а в началото на третия 
публиката на червените 
предизвика прекъсване 
на двубоя заради дима 
от запалена факла в зала 
«Арена Самоков». След 
близо половин час игра-
та беше подновена, но 
действието на част от за-
палянковците ще доведе 
до глоба за клуба. Освен 
това заради снежната 
буря на два пъти в залата 
имаше токов удар.

Първият гейм беше рав-
ностоен до 17-ата точка, 
след която отборът, воден 
от Любомир Травица, взе 
предимство от четири 
точки и нямаше проблем 
да поведе. «Асеко Ресо-
вия» взе и втората част, 
която беше една от най-
слабите за ЦСКА досега 

през сезона в Шампионската 
лига. Червените направиха доста 
грешки, а блокадата им почти 
липсваше.

В третия гейм българите успя-
ха да поведат с 8:6 и тогава дойде 
30-минутното прекъсване. След 
него съперникът успя да изравни 
и дори поведе за 12:11. Все пак 
съставът на Александър Попов 
си върна аванса. С концентри-
рана и подобрена игра ЦСКА 
спечели гейма с 25:22.

Началните точки в четвъртия 
гейм бяха за поляците, които 
дръпнаха с 3:1. Водачът в българ-
ската Суперлига успя най-накрая 
да напомни за най-силното си 
оръжие този сезон - отличната 
игра на центровете. Млади-
те Теодор Тодоров и Николай 
Николов направиха няколко 
блокади, които гарнираха и с 
точни отигравания в нападение. 
Българите поведоха с 20:18, но 
след три поредни точки гостите 
направиха обрат. Резултатът 
стана 22:22, но дойде още една 
серия от три точки за «Асеко 
Ресовия», след която поляците 
спечелиха с 3:1.

«В първия гейм играхме добре 
почти до 20-ата точка, следващия 
го проспахме. В третия се пред-
ставихме добре и заслужено спе-
челихме. Публиката не можем да 
я съдим. Тя идва да ни подкрепя, 
но лошото е, че със сигурност ще 
ни накажат. Отиваме в Полша да 
играем волейбол, както напра-
вихме и днес», каза Попов. 

Военният клуб ще бъде 
основно ремонтиран за 
мача за световната шах-
матна титла между Виш-
ванатан Ананд и Веселин 
Топалов от 21 април до 
12 май в София. Рекон-
струкциите започват до 
дни и по настояване на 
мениджъра на индийския 
гросмайстор Аруна трябва 
да приключат месец преди 
историческия сблъсък. 
Госпожа Ананд направи 
инспекция на сградата и 
сподели, че иска нов оглед в 
края на март. Половинката 
на Тигъра от Мадрас раз-
глежда терена на битката 
повече от час. 

В централната зала, 
където ще спорят Веско и 
Ананд, ще бъдат допускани 
максимум по 200 зрители 
на всяка партия. «Това 
беше първата работна сре-
ща. Обсъждахме затъмне-

нието, пресцентъра, залата 
за гости и други подробно-
сти», каза президентът на 
федерацията Стефан Сер-
гиев. Основното изискване 
на Ананд е специалната 
завеса. Тя е чудо на техно-
логиите. Позволява на зри-
телите да виждат всичко на 
сцената, но шахматистите 
ще са напълно изолирани. 
По договор трябва да бъде 
доставена от световната 
централа и може да при-
стигне у нас седмица след 
заявката. Засега се очаква 
тежката дума на вицепре-
зидента на ФИДЕ Георгиос 
Макропулос дали ще се 
изработва нова такава, или 
може да се ползва тази от 
1/2-финала в Бон между 
Ананд и Крамник.

Междувременно стана 
ясно, че главен съдия на 
мача ще бъде гъркът Па-
найотис Николопулос.

Гръцки съдия ще води мача, жената 
на Ананд ще прави нов оглед

Китайци напират да 
карат ски в Банско. Зим-
ният спорт набира все 
по-голяма популярност 
сред средната класа в най-
многолюдната държава 
в света. Затова техни ту-
роператори търсят нови 
пазари. Посланикът на 
страната ни в Пекин Георги 
Пейчинов вече е провел 
срещи със служители на 
най-популярния в Китай 
туристически сайт, както и 
с туристически компании.

Китайците са готови да 
организират групи, които 
да карат ски през след-
ващия зимен сезон в на-

шия курорт. «Вече съм се 
срещал няколко пъти с 
Пейчинов и знам от него за 
интереса на китайските ту-
роператори към Банско. 

В края на този месец 
очакваме представители 
на десет туроператорски 
фирми, които ще ни го-
стуват няколко дни. Те 
искат на място да се запо-
знаят с условията, които 
предлагаме като курорт. 
Искат да научат повече за 
туристическите услуги и 
пакетите, които се дават на 
туристите», заяви кметът 
на община Банско Алек-
сандър Краваров.

Китайци ще карат
ски в БанскоПървата ракета на България 

Цветана Пиронкова заема 93-то 
място в класацията на УТА по 
приходи от наградни фондове за 
2010 г. 22-годишната пловдивчан-
ка, която през миналата седмица 
помогна на женския национален 
отбор да запази мястото си в 
група 1 на зона Европа/Африка 
на «Фед Къп», е заработила 26 
517 долара за сезона. В кариера-
та си досега Пиронкова е взела 

общо 82 6311 долара 
от наградни фондове. 
Начело в класацията е 
победителката в Откри-
тото първенство на Австралия 
Серина Уилямс (САЩ) с 1 984 
467 долара. 

На второ място е финалистката 
от «Мелбърн Парк» Жустин Енен 
(Белгия) с 891 231 долара, а трета 
е Винъс Уилямс (САЩ) с 353 046 
долара.

Цвета Пиронкова е 93-та по приходи

татата а сисиси с досдосдосдосдд егаегаегае а ПиПи Пиронронронрорррр ковковково а еа еа еа е взвз вззелаелаелаела долдолдолдолдд араараараарарррр ...

Българската национална федерация по вдигане на тежести 
(БНФВТ) с президент Георги Иванов направи още една крачка към 
своето легитимиране. На 28 януари тричленен състав на Върхов-
ния административен съд отхвърли жалбата за отнетия лиценз на 
федерацията с президент Антон Коджабашев. Магистратите при-
знаха основателността на разпореждането от 30 декември 2009 г., с 
което министър Свилен Нейков отказа да поднови разрешителното 
на скандалната централа, ръководена от Коджабашев. Засегнатата 
страна има право да обжалва пред 5-членен състав на Върховния 
съд. Ако решението от 28 януари бъде потвърдено, пред БНФВТ 
няма да има никакви пречки да получи необходимия лиценз от 
спортното министерство. Процедурата трае между половин и един 
месец. „Вдигането на тежести се разпада с бързината на комета - клу-
бовете издъхват с по 3000 лева годишно, желаещите да се занимават 
с щанги са намалели двойно за две години, добрите състезатели и 
треньори преговарят за работа в чужбина”, каза Иванов. 

Един от тях е олимпийският медалист от Атина 2004 Величко 
Чолаков, който със сигурност напуска България, каза именитият 
ни шампион Златан Ванев, член на УС на БНФВТ. Самият той има 
също покана за друга държава.

Новата федерация по 
щанги нанесе първи удар
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Отговор на задачата от бр. 2 

Без думиБез думи

ЛюбовЛюбов
О, радост....О, радост....

- Какво яде канибалът вегетарианец?
- Зеленчукопроизводители...

Народни 
поверия

Полицаят пита кондукторът дали е видял, че във 
влака пътува опасен престъпник. Кондукторът му 
отговаря, че убиецът може да е скочил от влака.

Той откъде знае, че е убиец – точно това го издава.

Един човек, тежащ 
120 кг, може да побере 
в стомаха си 1/20 от 
собственото си. Колко 
кренвирша с тегло 120 
грама може да изяде 
на празен стомах този 
дебеланко?

Отговорът – 
в брой 4 на БГ БЕН

Колко кренвирша може 
да изяде дебелакът?

“Здравей, скъпа дъще! Ако по-
лучиш това писмо, значи е пристиг-
нало при теб. Ако не го получиш, 
обади ми се, ще ти го напиша пак. 
Пиша ти бавно, защото знам, че не 
можеш да четеш бързо. Времето 
тук е хубаво.

Миналата седмица валя само 
два пъти: веднъж в началото на 
седмицата валя три дни и в края 
на седмицата валя още четири дни. 
Между другото, за онова палтенце, 
което искаше, чичо ти Васко каза, 

че ще дойде много тежко за колет 
с тия масивни големи копчета, та 
затова ги отрязах.

Заший си ги обратно, сложила 
съм ги в десния джоб на палтен-
цето.

Баща ти си намери нова работа. 
Сега под него са 500 човека! Коси 
тревата на гробищата. Сестра ти 
Сийка наскоро се омъжи и чака 
дете. Още не знаем какъв пол ще 
е бебето, така че засега не мога да 
ти кажа чичо или леля ще станеш. 

Ако е момиче, сестра ти иска да 
го кръсти на мен. Малко странно 
решение да си кръсти дъщерята 
на Мама. С брат ти Тони наскоро 
се случи интересна случка. Затвори 
си колата, а ключовете останаха 
вътре. 

Наложи му се да се върне пеша 
до вкъщи (10 км, за да вземе ре-
зервните ключове и да ни пусне да 
излезем от колата. Ако случайно 
срещнеш леля си, предай й по-
здрави от мен. Ако не я срещнеш, 
нищо не й казвай. 

Мама P.S. Исках да ти пратя 
малко пари, обаче вече залепих 
пощенския плик.”

Писмо на майка блондинка
към дъщеря й блондинка

Ако системният опера-
тор е вече на работа в 9,00 
часа, значи сървърът не 
работи.

Ако мама се смее на 
шегите на татко, вкъщи ще 
имаме гости.

Ако жената ви мами, 
значи не сте й безраз-
личен.

Ако децата отиват на 

училище официални и 
носят цветя, то скоро ще 
трябва да се прекопават 
картофите.

Ако бутате трохите от 
масата на земята, това 
означава скандал с же-
ната.

Ако ви боли глава – то 
значи ... имате такава.

Ако се возите в кола и 
силно са ви ударили – из-
лезте и проверете. Ако 
ударът е отзад – е на пари, 
ако е отпред – на бой. 
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Важни телефонни номера и адреси

*Можеш да се измъкнеш 
от глоба за превишена ско-
рост, като се разплачеш.

*Никога не се налага да 
плащаш за пиенето си.

*Пикаеш седнала, затова 
ти е по-лесно да припад-
неш на тоалетната чиния, 
когато си пияна.

*Постоянно получаваш 
подаръци, защото мъжете 
често оплескват пейзажа.

*Никога не изчерпваш 
оправданията.

*Може да не носиш бе-
льо и да те смятат за дива 
и секси. Мъж, който на-
прави същото, е смятан за 
отвратителен.

*Винаги можеш да из-
бираш филма.

*Можеш да гледаш така, 
че да накараш всеки мъж 
да се свие в ъгъла.

*Не те е страх от опле-
шивяване.

*Ниските жени са ми-
ньонки, ниските мъже са 
си просто ниски.

*На се налага постоянно 
да си наместваш генита-
лиите.

*Можеш да правиш секс, 
когато поискаш.

*Не се очаква да знаеш 
как работят автомоби-
лите.

*Не се налага да косиш 
тревата.

*Потта те прави по-
секси.

*Можеш да се омъжиш 
за богаташ и да не рабо-
тиш.

*Можеш да стигнеш до 
върха със секс.

*Получаваш скъпи би-
жута и никога не се налага 
да ги връщаш.

Изглеждаш добре по 
къси панталони. 

Можеш да танцуваш.
По-добра си в клюките.
Гола изглеж даш по-

добре от мъжете.
Не ти трябва повод, за да 

си в лошо настроение.
Трябва ти само продъ-

лговат зеленчук, за да си 
прекараш добре.

ВИЦОВЕ, СПРАВОЧНИК

СМЕХОТЕРАПИЯСМЕХОТЕРАПИЯ

ЗАЩО Е СТРАХОТНО
ДА СИ ЖЕНА? 

Един дядка бил обвинен, че е изнасилил 
20-годишно момиче. Дядото си наел млада 

и хубава адвокатка да защитава интересите 
му. Адвокатката на обвиняемия се обръща към 
съдията с думите:

- Погледнете, господин съдия, така, както съм 
хванала в ръцете си тоя увяхнал клон на моя клиент, 
мислите ли, че може да направи нещо с него?

А дядото казал шепнешком на адвокатката:
- Пусни ме, че ще изпуснем делото...

Адвокат защитавал в 
съда арменец. Той тряб-
вало да докаже, че ар-
менецът не е имал отно-
шения с известна жена. 
Адвокатът много добре 
се справял със задачата 

си до онзи момент, 
когато в залата на 
съда не довели де-
тето на жената. А то 
поразително прили-
чало на арменеца.

Адвокатът се сму-
тил от приликата, но 
направил усилия над 
себе си и казал:

- Господа съдии, 
приликата още нищо 
не доказва. Човек с 
човек си прилича. И 
аз имам едно дете, 
което поразително 
прилича на един мой 
комшия…
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Брой 3 (182), Година VIIБГ ШОУ

Вие имате бизнес.
Направете му подарък.
Подаръкът на умния маркетинг. 
Предложете на всеки клиент, който идва във вашия 
офис, кантора, склад, ресторант, кафене 
безплатен брой на вестник БГ БЕН.

КАКВО ПЕЧЕЛИТЕ?
Възможност вашата услуга да бъде допълнително 
оценена с предложения бонус и полезна 
информация. Следващия път, когато клиентът 
потърси вестник БГ БЕН, вече 
ще знае със сигурност къде може да го намери.
Заявете бройката, която желаете да ви доставим 
на тел.: 020 8558 1731 или на 
e-mail: ekaydamov@bgben.co.uk

От 20.00
до 4.00 часа.                                                    
Резервации и 
информация:  

07809469532 
(Даниела)
Вход : 5£

Дуото Румънеца & Енчев - билборди

Читателска 
поща

„БГ БЕН“
inbox@

bgben.co.uk
Най-краткият 

път до
страниците

на  
БГ БЕН
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139-141
Tottenham Lane
Crouch End/Turnpike 
Lane/Finsbury Park
N8 9BJ
(на 4 спирки
с автобус No41 
от Turnpike Lane Station
по посока на Crouch End)

 – новата българска дискотека в Лондон!

2 

1399-14441
Totttennham Lane
Crooucch End/Turnpike
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О 20 000От 20.00
до 4.00 часааа..                                                               

Всеки петък и събота  - Всеки петък и събота  - 
най-новите хитове от световния най-новите хитове от световния 
dancefl oor, българска музика, dancefl oor, българска музика, 
парти фолк микс  + парти фолк микс  + 
бутилка уиски за най-страстно бутилка уиски за най-страстно 
танцуващата девойка в часовете танцуващата девойка в часовете 
между 21.00 и 22.00 часамежду 21.00 и 22.00 часа

Изобретателното дуо 
Румънеца и Енчев откриха 
пак лесен и модерен начин 
за борба с икономическата 
криза. Рап изпълнителите 
обявиха главите си за сво-
бодно пространство, върху 
което различни фирми мо-
гат да рекламират. В замяна 
двамата ще подстригват ко-
сите си в прически с логото 
на рекламодателя си.

За тази атрактивна услу-
га на ходещи билборди 
рапърите ще искат по 2000 
лева на седмица. Вече е 
налице и първият мера-
клия да се подпише върху 
главите им. Дуото обмисля 
дали да приеме предложе-
нието. 

Няколко дни столичани осъ-
мваха с интересни бележки от 
домсъветите, разлепени във 
всеки блок. Посланията не бяха 
дело на активни съседи, които 
искат да върнат съботниците, а 
на работливите агенти на «Биг 
Брадър фемили», които използ-
ваха всевъзможни начини, за да 
привлекат интересни семейства 
на кастингите в столицата от 5 до 
7 февруари. Този сезон усилено 
се носят слухове, че легендите 
на предаването - Здравко и Хри-
стина от Приморско, отново ще 
си пробват късмета, след като 
двамата спечелиха поотделно 
два от сезоните.

Следваща програма:
Петък, 19 февруари – 

 българска музика; 
парти фолк-микс; 

ретро БГ дискохитове 
и музика по ваш избор 

За дамите до 21.00 часа 
-  вход свободен

Събота, 20 февруари -
най-новите хитове от 

световния dancefl oor; 
БГ супер дискохитове, 

R&B dancemix и 
музика по Ваш избор

За дамите до 22.00 
часа – вход свободен 
+ безплатни Changa 

коктейли
Съботна томбола 

със специални награди
Събота е - момичетата 

на Changa bar 
ще танцуват 

за Вас до зори!


